
Rada Miejska w Nowej Słupi 

Radni-Sesja 

Protokół nr 2/2023 

LXXII Sesja w dniu 3 marca 2023  

Obrady rozpoczęto 3 marca 2023 o godz. 08:30, a zakończono o godz. 12:34 tego samego 

dnia. 

W posiedzeniu wzięło udział 14 członków. 

Obecni: 

1. Stanisław Cisłowski 

2. Bartosz Dutkiewicz 

3. Marcin Grzegorski 

4. Ryszard Karpiński 

5. Robert Klefas 

6. Sylwester Kozłowski 

7. Dawid Marzec 

8. Halina Misiurska 

9. Łukasz Nowak 

10. Ewa Pastuszyńska 

11. Rafał Piasecki 

12. Grzegorz Rapcia 

13. Jerzy Roman 

14. Adam Sałata 

15. Lidia Wiącek 

1. Otwarcie sesji. 

 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

- Witam serdecznie burmistrza miasta i gminy pana Andrzeja Gąsiora. Witam zastępcę 

burmistrza pana Włodzimierza Zarembę. Dzisiaj powojskowemu, to można powiedzieć, 

pułkownika. Witam sekretarz gminy panią Agnieszkę Lewandowską. Witam skarbnik gminy 

panią Edytę Durak. Witam kierownika Referatu Gospodarczo-Inwestycyjnego pana Marka 

Partykę. Witam kierownika Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej panią Annę 

Moruś-Mergalską. Witam kierownika Zespołu Obsługi Szkół panią Annę Karcz. I witam 

przybyłych gości z Wojskowego Centrum Edukacji pana majora Krzysztofa Nowickiego. 

Witamy serdecznie oraz starszego szeregowego Krzysztofa Doniec. Myślę, że nie 

przekręciłem nazwiska. OK, dziękuję bardzo. Witam pana Daniela Binkowskiego, obsługę 

rady. Witam przybyłych sołtysów na dzisiejszą naszą sesję oraz radnych, którzy dotarli na 

sesję, ale jak również mamy dzisiaj również sesję hybrydową, ponieważ też są radni, którzy 

łączą się zdalnie, których też serdecznie witam oraz wszystkich, którzy nas oglądają. 

 

 

 

 



2. Stwierdzenie quorum, przedstawienie porządku obrad. 

 

 

Widzę, że zgłasza się do dyskusji tutaj burmistrz prosi o głos. Ale najpierw sprawdzimy sobie 

kworum i dopiero oddam głos. Bardzo proszę o potwierdzenie kworum, bo chodzi o to, czy 

też zdalnie są połączeni. Słyszeliśmy Roberta Klefasa, że odzywał się, że jest. Obecnych jest 

14, nieobecnych jest 1. Mamy kworum, nasze obrady będą prawomocne. Bardzo proszę, 

panie burmistrzu. 

 

Głosowano w sprawie: 

Sprawdzenie obecności.  

 

Wyniki głosowania 

OBECNY: 14, NIEOBECNY: 1 

 

Wyniki imienne: 

OBECNY (14) 

Stanisław Cisłowski, Bartosz Dutkiewicz, Marcin Grzegorski, Ryszard Karpiński, Robert 

Klefas, Sylwester Kozłowski, Dawid Marzec, Halina Misiurska, Łukasz Nowak, Ewa 

Pastuszyńska, Rafał Piasecki, Jerzy Roman, Adam Sałata, Lidia Wiącek 

NIEOBECNY (1) 

Grzegorz Rapcia 

 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji.  

2. Stwierdzenie quorum, przedstawienie porządku obrad. 

3. Przedstawienie protokołu z LXXI sesji Rady Miejskiej z dnia 26 stycznia 2023r. 

4. Sprawozdanie Burmistrza Miasta i Gminy z prac pomiędzy sesjami. 

5. Sprawozdanie Przewodniczącego Rady Miejskiej z działań pomiędzy sesjami. 

6. Prezentacja Wojskowego Centrum Rekrutacji w Kielcach na temat ochotniczych form 

służby wojskowej. 
7. Zapoznanie się ze sprawozdaniami z pracy stałych Komisji Rady Miejskiej w Nowej Słupi w 2022 

roku:  

1) Komisji Rewizyjnej, 

2) Komisji Skarg, Wniosków i Petycji, 

3) Komisji Gospodarki Mieszkaniowej, 

4) Komisji Oświaty, Kultury, Zdrowia, Sportu i Spraw Społecznych, 

5) Komisji Budżetu i Rolnictwa. 

8. Zapoznanie się ze sprawozdaniem z pracy Rady Miejskiej w Nowej Słupi w 2022r. 

9. Podjęcie uchwał: 

1) w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Nowa Słupia na lata 

2023-2039, 

2) w sprawie zmian w budżecie gminy na 2023 rok, 

3) w sprawie zmiany uchwały Nr LXX/100/22 Rady Miejskiej w Nowej Słupi z dnia 

29 grudnia 2022 r. w sprawie  ustalenia odpłatności za 1 godzinę usług 

opiekuńczych świadczonych przez Miejsko - Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej 

w Nowej Słupi, 

4) w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Nowej 

Słupi na rok 2023, 



5) w sprawie przyjęcia planów pracy stałych komisji Rady Miejskiej w Nowej Słupi 

na rok 2023, 

6) w sprawie przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 

zapobieganiu bezdomności zwierząt na terenie Gminy Nowa Słupia w 2023 roku. 

10. Sprawy różne. 

11. Zamknięcie obrad. 

Burmistrz Andrzej Gąsior 

- Dziękuję, panie przewodniczący. Jeszcze raz witam wszystkich bardzo serdecznie. Państwa 

radnych, sołtysów oraz mieszkańców oglądających nas przez łącza internetowe. Ja miałbym 

prośbę, ponieważ wczoraj na komisjach omawialiśmy dołączenie do punktu posiedzenia 

dzisiejszej sesji. W punkcie dziewiątym podjęcie uchwał punktu siódmego, a więc podjęcia 

uchwały, której wczoraj omawialiśmy, w sprawie określenia stawki za jeden kilometr 

przebiegu pojazdu do obliczenia zwrotu rodzicom kosztów jednorazowego przewozu dzieci, 

młodzieży oraz rodziców. Wynika to z tego, iż taką uchwałę mieliśmy podjętą, ale w 

międzyczasie zmieniło się rozporządzenie i ta stawka jest inna. Nie chcielibyśmy po prostu, 

aby tutaj były różnice aby była to aktualna stawka, więc jest taka prośba, aby to umieścić jako 

punkt siódmy w podjęciu uchwał. Dziękuję bardzo.  

 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

- Dziękuję bardzo. Jest to wniosek formalny, więc czy musimy robić przerwę? Już jest, tak? 

Dobrze głosujemy w sprawie wniosek w sprawie dodania do punktu dziewiątego jako 

podpunkt siódmy projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały numer siedemdziesiąt osiem 

przez siedemdziesiąt dziewięć przez dwadzieścia dwa Rady Miejskiej w Nowej Słupi z dnia 

trzydziestego listopada dwutysięcznego dwudziestego drugiego roku w sprawie określenia 

stawki za jeden kilometr przebiegu pojazdu do obliczania zwrotu rodzicom kosztów 

jednorazowego przewozu dzieci młodzieży oraz rodziców. 

 

Głosowano wniosek w sprawie: 

wniosek w sprawie dodania do punktu 9 jako podpunkt 7 projektu uchwały w sprawie zmiany 

uchwały LXVIII/79/22 Rady Miejskiej w Nowej Słupi z dnia 30 listopada 2022r. w sprawie 

określenia stawki za 1 km przebiegu pojazdu do obliczenia zwrotu rodzicom kosztów 

jednorazowego przewozu dzieci, młodzieży oraz rodziców.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Stanisław Cisłowski, Bartosz Dutkiewicz, Marcin Grzegorski, Ryszard Karpiński, Robert 

Klefas, Sylwester Kozłowski, Dawid Marzec, Halina Misiurska, Łukasz Nowak, Ewa 

Pastuszyńska, Rafał Piasecki, Jerzy Roman, Adam Sałata, Lidia Wiącek 

NIEOBECNI (1) 

Grzegorz Rapcia 

 

 

 



 

3. Przedstawienie protokołu z LXXI sesji Rady Miejskiej z dnia 26 stycznia 2023r. 

 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

Przechodzimy do punktu trzeciego przedstawienie protokołu z siedemdziesiątej pierwszej 

sesji Rady Miejskiej z dnia dwudziestego szóstego stycznia. Protokół był dostępny w 

obsłudze w Biurze Obsługi Rady. Do dnia dzisiejszego nikt nie wnosił żadnych zastrzeżeń. 

Czy dzisiaj ktoś z państwa radnych chciałby odnieść się do tego projektu, protokołu 

przepraszam. Nie widzę. Dziękuję bardzo. Przechodzimy do punktu czwartego. Sprawozdanie 

burmistrza miasta i gminy z prac pomiędzy sesjami. Bardzo proszę oddaję głos burmistrzowi. 

Dziękuję.  

 

4. Sprawozdanie Burmistrza Miasta i Gminy z prac pomiędzy sesjami. 

 

Burmistrz Andrzej Gąsior 

- Dziękuję panie przewodniczący. Sprawozdanie z prac pomiędzy sesjami od dnia 26 stycznia 

do dnia dzisiejszego. 26 stycznia brałem udział w uroczystej sesji Rady Miejskiej Miasta i 

Gminy Bodzentyn z okazji uczczenia 160 rocznicy wybuchu powstania styczniowego 1863 

roku. Z udziałem pana prezydenta Rzeczypospolitej Polskiej Andrzeja Dudy w imieniu 

samorządu wręczyłem panu prezydentowi prezent z naszej gminy. 27 stycznia udział w 

pierwszej części konferencji naukowej poświęconej obchodom stulecia urodzin profesora 

Kazimierza Bielenina zorganizowanej w Muzeum Starożytnego Hutnictwa w Nowej Słupi. 28 

stycznia brałem udział w drugiej części tej konferencji poświęconej właśnie obchodom 

stulecia urodzin profesora Kazimierza Bielenina. 30 stycznia odbyłem spotkanie robocze z 

Marszałkiem Województwa Świętokrzyskiego Andrzejem Będkowskim w Kielcach z 

udziałem prezesa Regionalnej Organizacji Turystycznej Marcina Pientaka. 31 stycznia brałem 

udział w uroczystej konferencji w Kieleckim Centrum Konferencyjnym Targów w Kielce, 

zorganizowanej przez Urząd Marszałkowski Wojska Świętokrzyskiego w sprawie otwarcia 

nowego programu finansowania Funduszy Europejskich dla Świętokrzyskiego na lata 2021-

2027. 2 lutego odbyłem nagranie wywiadu telewizyjnego dla TVP3 w sprawie 

zaawansowania budowy Parku Dziedzictwa Gór Świętokrzyskich Łysa Góra w Nowej Słupi. 

2 lutego odbyłem spotkanie robocze z wójtem gminy Brody, Marzeną Bernat w Brodach. 3 

lutego brałem udział w posiedzeniu Związku Gmin Gór Świętokrzyskich w Bielinach. 7 

lutego odbyłem spotkanie robocze z dyrektorem Polskiej Grupy Energetycznej Dystrybucja 

Oddział w Skarżysku Kamiennej Wojciechem Nitą. 10 lutego brałem udział w wyjazdowym 

spotkaniu pań z KGW powiatu kieleckiego w Chmielniku połączonego z koncertem 

muzycznym w ramach powiatowych spotkań pod tytułem Kobieta Aktywna. W spotkaniu 

uczestniczyli przedstawiciele Kół Gospodyń Wiejskiech z naszej gminy. 11 lutego brałem 

udział w uroczystości odsłonięcia Drogi Pamięci 1861-1863. Uroczystość składała się z 

konferencji, złożenia wieńców i zapalenia zniczy oraz uroczystej mszy świętej na Świętym 

Krzyżu. 11 lutego brałem udział w wydarzeniu Zabawa Karnawałowa dla osób 

niepełnosprawnych, zorganizowanym przez Grupę Wsparcia Emeryk, Urząd Gminy oraz 

Gminy Ośrodek Kultury w Rudkach. 12 lutego brałem udział w uroczystej mszy świętej z 

okazji obchodów 160 rocznicy Powstania Styczniowego w Nowej Słupi. 14 lutego brałem 

udział wraz z delegacją Kół Gospodyń Wiejskich Gminy Nowa Słupia w uroczystości 

wręczenia nagród i wyróżnień dla aktywnych Kół Gospodyń Wiejskich Województwa 

Świętokrzyskiego, które odbyło się w Centrum Kongresowym Targów Kielce. Wydarzenie 

zostało zorganizowane i przeprowadzone przez Urząd Marszałkowski Województwa 

Świętokrzyskiego w Kielcach. 15 lutego brałem udział w uroczystej Akademii Szkolnej w 



Szkole Podstawowej w Nowej Słupi z okazji 160 rocznicy Powstania Styczniowego. 16 

lutego brałem udział w uroczystym podsumowaniu 15 edycji rajdu Szlakiem Powstańców 

Styczniowych, które odbyło się w Szkole Podstawowej w Nowej Słupi. 17 lutego odbyłem 

spotkanie robocze z dyrektorem świętokrzyskiego zarządu dróg wojewódzkich w Kielcach, 

Jerzym Wroną. 18 lutego brałem udział w spotkaniu ostatkowym klubów seniora naszej 

gminy, zorganizowanym przez Klub Seniora Ostoja w Świetlicy w Nowej Słupi. 21 lutego 

brałem udział w uroczystym podpisaniu umów asystent osoby niepełnosprawnej, opieka 

wytchnieniowa w Urzędzie Wojewódzkim w Kielcach wraz z Panią Skarbnik oraz z Panią 

kierownik naszego gminno-miejskiego ośrodka pomocy społecznej. Wartość podpisanych 

umów dla gminy Nowa Słupia wynosi 1 milion złotych 141 tysięcy 905 złotych na oba 

programy. 21 lutego brałem udział w spotkaniu ostatkowym klubu seniora aktywni w Starej 

Słupi. 22 lutego odbyłem spotkanie robocze z delegacją organizatorów 24 rajdu 

pielgrzymkowego Święty Krzyż 2023. 24 lutego brałem udział w spotkaniu z mieszkańcami 

Huciska oraz Mirocic w sprawie projektu drogi gminnej Hucisko-Mirocice z udziałem 

projektanta. 24 lutego brałem udział w posiedzeniu sprawozdawczym Związku Miast i Gmin 

Regionu Świętokrzyskiego, które odbyło się w Suchedniowie. 25 lutego brałem udział w 

otwarciu drugiego turnieju piłki siatkowej SemavStone Cup na hali sportowej w Nowej Słupi. 

27 lutego brałem udział w otwarciu gminnego turnieju piłki siatkowej młodzieży szkolnej 

klas 1-6 na hali sportowej w Nowej Słupi. 28 lutego odbyłem spotkanie robocze z delegacją 

Departamentu Kultury Urzędu Marszałkowskiego w Kielcach. 28 lutego brałem udział w 

spotkaniu roboczym z dyrektorem Wojewódzkiej Biblioteki Publicznej w Kielcach. 1 marca 

brałem udział w otwarciu turnieju piłki siatkowej młodzieży szkolnej klas 7-8 na hali 

sportowej w Nowej Słupi. 1 marca odbyłem również spotkanie robocze z prezesem firmy 

Fardis. W spotkaniu brał udział również przewodniczący Rady Miejskiej. 2 marca brałem 

udział w posiedzeniu stałych Komisji Rady Miejskiej. Dziękuję bardzo.  

 

5. Sprawozdanie Przewodniczącego Rady Miejskiej z działań pomiędzy sesjami. 

 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

- Dziękuję bardzo. Przechodzimy do punktu piątego, sprawozdanie przewodniczącego Rady 

Miejskiej z działań pomiędzy sesjami. 10 lutego brałem udział w komisji oświaty, 11 lutego 

brałem udział w uroczystości osłonięcia pomnika droga pamięci zrywu narodowo-

wyzwoleńczego Nowa Słupia Święty Krzyż 1861-1863, 12 lutego uroczysta msza święta w 

kościele parafialnym w Nowej Słupi z okazji 160-tej rocznicy Powstania Styczniowego, 15 

lutego uroczystości Gloria Victis z okazji 160-tej rocznicy wybuchu Powstania Styczniowego 

w Szkole Podstawowej w Nowej Słupi. W tym samym dniu odbyło się spotkanie, no ja 

rozmawiałem z dyrektorem GOK-u, i tu Pani Dyrektor przedstawiła trzy punkty, Dzień 

Kobiet, Biblioteka w Rudkach oraz Dymarki Świętokrzyskie. 16 lutego, 15 rajd Szlakiem 

Powstańców 1863. Sobota, 18 lutego to Integracyjny Bal Karnawałowy organizowany przez 

Klub Seniorów Ostoja oraz KGW Ostojanki. 24 lutego spotkałem się z rodzicami dzieci 

niepełnosprawnych. Dzień wcześniej pani jedna z rodziców przyszła na dyżur w czwartek i 

prosiła o takie spotkanie. 1 marca uczestniczyłem w spotkaniu firmy FART poświęcone 

wywozu śmieci odpadów z naszej gminy. 2 marca to komisje stały Rady Miejskiej. 

Oczywiście w każdy czwartek odbywały się dyżury. Jeszcze chciałbym wspomnieć o dwóch 

punktach, których niestety, ale ja nie mogłem brać udziału, a które były 27 konferencja 

naukowa poświęcona stuleciu urodzin profesora Bielenina. Za to serdecznie dziękuję 

wszystkim radnym, którzy brali udział i reprezentowali Radę. Ja niestety nie mogłem brać 

udziału w tej konferencji oraz 29 odbył się 31 finał Wielkiej Orkiestry Świątecznej Pomocy. 

Wielka Orkiestra to wielka sprawa i tutaj serdeczne podziękowania koledze Dawidowi za 

prowadzenie tej uroczystości zbiórki i koncertu w Domu Kultury w Rudkach. No niestety nie 



mogłem w tych uroczystościach brać udziału, że bardzo żałuję, ale niestety, no siła wyższa. 

To tyle z mojej strony.  

 

Radny Sylwester Kozłowski 

- Bardzo dziękuję panie Przewodniczący, dzień dobry Państwu, witam wszystkich. Panie 

Burmistrzu, Panie Przewodniczący, mówiliście o spotkaniu z firmą FART, prezesem firmy 

FART. Na ostatniej sesji rozmawialiśmy o tym, żeby zaprosić przedstawiciela na sesję, czy 

też na wspólnej komisji i niestety nikt nie mógł podjechać. I chciałbym zapytać, jakie 

wnioski, czy też jakie rezultaty po tej, po tym spotkaniu, po tej rozmowie, bo na wspólnym 

posiedzeniu komisji i sołtysi, i radni, sołtysi na sesjach zgłaszali masę zastrzeżeń co do firmy, 

jakości świadczonych usług co po spotkaniu, jakie są ustalenia.  

 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

- Pan burmistrz, bardzo proszę.  

 

Burmistrz Andrzej Gąsior 

- Szanowni Państwo Radni, państwo sołtysi, mieszkańcy. Odbyło się takie spotkanie. 

Wszystkie te, które uwagi mieliśmy tutaj poruszane podczas spotkań, podczas komisji, ale 

również zgłaszane przez sołtysów, mieszkańców zostały przez nas tutaj wyjaśniane z 

prezesem firmy. W spotkaniu uczestniczyli pracownicy naszego Referatu Gospodarki 

Mieszkaniowej i Komunalnej. Te zastrzeżenia, które zostały tutaj zgłaszane przez 

mieszkańców zostały wymienione podczas tego spotkania. Pan prezes powiedział, że 

osobiście zaangażuje się, aby pewne mankamenty wyeliminować, te które zostały zgłoszone. 

Już część została wyeliminowana i jednym z głównych mankamentów, który był poruszany 

był właśnie ten gorący popiół i problemy z popiołem, wywożeniem go tutaj. Na dzień 

dzisiejszy jest to rozwiązane w sposób można powiedzieć organizacyjny lepszy niż było to do 

tej pory i pan prezes obiecał, że będzie to pilotowane przez niego i w momencie kiedy 

zostanie zgłoszony odbiór w ciągu trzech dni zostanie usunięty popiół. Oczywiście pod 

warunkiem warunek jest taki, że nie będzie on gorący i to będzie apel i nasze działanie naszej 

gminy, aby po prostu w tym kierunku to poszło. Pozostałe mankamenty, które zostały 

zgłaszane również zostały przez pana prezesa tu omówione. Tutaj również podczas spotkania 

był obecny pan przewodniczący naszej Rady Miejskiej, też zgłaszał pewne uwagi, które 

pochodzą tu od sołtysów oraz od radnych. Pan prezes powiedział o pewnej zmianie. Do tej 

pory było tak, że uczestniczyły w zbiórce tych odpadów, zbieraniu tych odpadów dwie 

brygady, jedna z Kielc, druga z Ostrowca. Ta z Ostrowca była bardziej zaznajomiona z 

naszym terenem, aniżeli ta brygada kielecka. I w tej chwili jest to grupa z Ostrowca, która 

teren nasz lepiej zna i te wyjątkowe takie punkty, gdzie były problemy z odbiorem, 

szczególnie w paru punktach, bodajże kilku wymienionych punktach, gdzie samochód nie 

mógł dojeżdżać, czy nadal nie może dojeżdżać. Bo są takie miejsca, gdzie samochód nie 

może dojechać z różnych powodów technicznych. To zostało wyjaśnione, jak to technicznie 

ma się odbywać. Pan prezes pospisywał uwagi i ma się do tych uwag w tej chwili po prostu 

przygotować pod względem organizacyjnym lepiej i tak nam to obiecał. Jeśli jakieś uwagi 

będą zgłaszane, ja bardzo proszę, żeby te uwagi były zgłaszane do Referatu Gospodarki 

Mieszkaniowej, do naszych pracowników i mamy tak obiecane, że to w ciągu najbliższego, 

po prostu w najbliższym możliwym okresie zostanie to po prostu poprawione.  

 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

- Dziękuję bardzo i oczywiście chciałem zaprosić Pana Prezesa na komisję albo na sesję, tak 

jak już za chwilkę udzielę głosu. Tak jak jak rozmawialiśmy na ostatnich sesjach komisji 

pozwoliłem sobie nawet zadzwonić do kierownika firmy FART. No niestety sytuacja 



wyglądała tak, że Prezes przyjechał po prostu w środę i w tym dniu mógł brać udział, dlatego 

ja nawet pozwoliłem sobie być, ale też i dzwoniłem do sołtysów, żeby zgłaszali zastrzeżenia, 

jeżeli mogą, to żeby przyszli, jeżeli nie, no to ja w ich imieniu przedstawiałem te problemy i 

tutaj rzeczywiście, tak jak burmistrz wspomniał, problemem też była ta topografia naszej 

gminy, że nie dojeżdżali do niektórych przysiółków. Ta ekipa, z ust pana prezesa, która jeździ 

z Ostrowca, zna lepiej tą topografię, zna wszystkie zakątki i ma nie być z tym już więcej, że 

tak powiem, problemów. O głos prosi kolega Dawid. Bardzo proszę.  

 

Radny Dawid Marzec 

- Dziękuję bardzo. Ja potwierdzam słowa pana przewodniczącego. Zostałem poinformowany 

o tym spotkaniu, zaproszony nawet na to spotkanie, ponieważ byłem jednym z radnych, który 

zgłaszał wątpliwości co do pracy tej firmy. Tak czy inaczej bardzo dobrze i że to spotkanie się 

odbyło. Nie odbyło się na sesji na komisjach, ale dobrze, że odbyło się w ogóle, że ten 

problem został w jakiś sposób zaalarmowany i prezes widzi naszą determinację, że jeżeli 

znowu pojawi się ten problem, to będą kolejne monity z naszej strony. Ja pozwoliłem sobie 

podjeżdżać, jak został zabierany ostatni pojemnik z popiołem. Ten gorący popiół, to już 

powinniśmy zostawić tą wymówkę za plecami, bo uważam, że to jest tylko czysty blef. Po 

pierwsze, ten popiół no może raz tam był, czy dwa gorący, to jest pierwsza rzecz, a druga 

firma podwykonawcza, spółka komunalna ze Staszowa, w sposób jawny wyśmiała to, że ten 

popiół jest gorący i dlatego go nie zabierają. Więc nie zostawiajmy nawet takiej furtki w ten 

sposób, ponieważ jeżeli będziemy za tym szli, to śmieci w końcu powiedzą, że są za brudne. 

Popiół może być letni, ale musi być zabrany i to jest najważniejsze. Ale tak jak mówię, żeby 

nie być złośliwym, chwała Wam za to i Panu Burmistrzowi, i Panu Przewodniczącemu, że 

przedstawiliście te nasze wątpliwości i miejmy nadzieję, że ten problem zostanie wyjaśniony. 

Bardzo Wam za to dziękuję.  

 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

- Jeżeli chodzi o wątek popiołu, popiół będzie, to są słowa prezesa, powtarzam, popiół będzie 

odbierany. I tyle. Tak się temat popiołu zakończył, że będzie odbierany w miarę potrzeb, nie 

regularnie co miesiąc, tylko kiedy będzie zgłoszony, przyjadą i odbiorą, nie będzie z tym 

żadnego problemu. No ale to uznałem, że jak jeden z radnych, z Rudek powiedział ten 

problem, no to żeby nie powielać, no to znałem problem i dlatego go przedstawiłem. Dobrze, 

przechodzimy do punktu szóstego. Prezentacja Wojskowego Centrum Rekrutacji w Kielcach. 

Bardzo proszę, panie majorze, oddaję panu głos.  

 

 

6. Prezentacja Wojskowego Centrum Rekrutacji w Kielcach na temat ochotniczych 

form służby wojskowej. 

 

 

Przedstawiciel WCR w Kielcach 

- Szanowni Państwo, Panie Burmistrzu, Szanowni Państwo, w imieniu szefa Wojskowego 

Centrum Rekrutacji, Pana pułkownika Wolskiego , dziękuję za zaproszenie. Informacje, które 

tu chcemy przekazać Państwu, naprawdę są ważkie. Cieszymy się, że będą mogły być 

przekazane w dół przez państwa, bo państwo tutaj zarządza, państwo ma wiedzę, państwo ma 

dostęp do osób, które tutaj żyją, funkcjonują na tym terenie. Dlatego też jesteśmy tutaj. Proszę 

państwa, chcemy poinformować, jakie są możliwości, zwiększyły się możliwości zgodnie z 

ustawą o obronie ojczyzny z 11 marca 2022 roku. No, uproszczono wiele rzeczy, wiele rzeczy 

są jasne, nie ma tutaj żadnych haczyków, nie ma żadnych kombinacji, może, 

prawdopodobnie, tam jest jasno napisane, co możemy, czego nie możemy, no i to jest fajne. 



Proszę Państwa, chciałem poinformować, że matury tuż, tuż. Wiem od Pani, że jest tu też 

technikum. Chcielibyśmy, żeby osoby, których tak naprawdę nie stać na to, żeby studiować 

na dobrych uczelniach, osoby, które chcą być żołnierzami, oficerami, żeby miały szansę 

otrzymać taką informację i do 31 marca, żeby zgłosiły akces, że chcą aplikować do Akademii 

Wojskowych. Z czym to się wiąże? Wiąże się to z tym, że Akademii Wojskowych mamy 

cztery. Polską Lotniczą w Dęblinie, Wojskową Akademię Techniczną w Warszawie i mamy 

Akademię Wojsk Lądowych we Wrocławiu. Mamy też jeszcze Wydział Medyczny na 

Uniwersytecie Medycznym w Łodzi. Dlaczego mówię o tym Wydziale Medycznym, to za 

chwilę. Proszę Państwa, zmieniła ta ustawa warunki studiowania, zmieniła finansowanie tego 

wszystkiego. Jeżeli ktoś miał dane sprzed 2-3 lat, że jeżeli się rezygnuje z akademii, trzeba 

płacić, takie inne informacje, one są nieaktualne. Proszę Państwa, jak wygląda na dzień 

dzisiejszy studiowanie, najpierw jakie są forma przyjęcia, a więc jest sprawność fizyczna, a 

więc jest porównanie świadectw maturalnych i rozmowa kwalifikacyjna. Świadectwa 

maturalne, proszę mi wierzyć, jesteśmy w wielu szkołach, rozmawiamy z młodzieżą, 

dopingujemy ich, bo to jest ostatni moment, to jest już takie dobiegnięcie do mety, żeby się 

wzięli za naukę. Im lepsze stopnie, tym większa możliwość przyjęcia do Akademii. 

Naprawdę, tak jak wczoraj byliśmy w Liceum Słowackiego, pytań było naprawdę mnóstwo, 

informacje szczegółowe chcą młodzież ce, wiedza na ten temat ogólnie w społeczeństwie jest 

niewielka. Proszę Państwa, pięć akademii. Trzeba pamiętać, że na tych akademiach jest wiele 

kierunków, wiele specjalności i trzeba z tego korzystać. Trzeba pamiętać, że akademie na 

dzień dzisiejszy wojskowe to są akademie wyższe, mające oparcie również w Europie, 

mnóstwo osób z Europy, ze świata w nich studiuje. Pracownicy naukowi to są z 

uniwersytetów również cywilnych. To jest już naprawdę dobra instytucja kształcąca bardzo 

mądrych ludzi. Proszę Państwa, jak wygląda przyjęcie na akademię, ta sprawność fizyczna, 

bo to wszystkich zawsze męczy, ileż to trzeba się przygotować. Ano, jest to 800 metrów dla 

dziewczyn, bieg, dwa kółka, to mogą iść do szkoły albo do egzaminów, to truchtać sobie z 

wieczora. Proszę Państwa, jest zwis na drążku na czas i jest dodatkowo kopertę, a więc 5 

punktów i obieganie 3 razy kopertę. To można na podwórku zrobić, to można na WF zrobić, 

to można wszędzie zrobić. Nie trzeba inwestować pieniędzy w to, żeby się przygotować. 

Proszę Państwa, jest rozmowa kwalifikacyjna, kto, gdzie, kiedy i co, i to jest forma przyjęcia 

studenta na akademię. Nic prostszego, jest ten czas, trzy miesiące, cztery miesiące, to można 

przygotować każdego i pod każdym, no, formą egzaminacyjną. Proszę Państwa, co jest i 

dlaczego akademia? Ano, akademia dzieli się w tej chwili studiowanie na akademii na dwie 

części, pierwszy rok i cztery. Na pierwszym roku jest pierwszy miesiąc, jest to służba 

przygotowawcza, dobrowolna, przygotowawcza służba, jest studentem, jest podchorążym, 

przygotowuje się do przysięgi, uczy żołnierskich zachowań, regulaminów, ale jest studentem 

na danym kierunku, proszę Państwa, matematyka, fizyka, chemia. I po tym miesiącu na jego 

konto spłynie 4700 zł. netto. To są jego pieniądze za to, że jest żołnierzem i przy okazji 

podchorążym. To są, słuchajcie, znaczne pieniądze, za akademik nie płaci, za wyżywienie nie 

płaci, 4 posiłki dziennie, obiad 3-4 daniowy. Proszę Państwa, śniadanie, drugie śniadanie, 

obiad, kolacja, to wszystko jest za darmo. Trzeba pamiętać, za nawet bieliznę, nawet dobrej 

klasy. My mówimy już teraz o dobrej klasie. Nawet za kosmetyki nie płacą. Wszystko 

otrzymują w dobrej klasie z armii. Trzeba pamiętać, że raz w miesiącu mogą przyjechać za 

darmo do domu. Trzeba pamiętać, że mają 78% zniżki na komunikację publiczną. A więc za 

5 złotych z Warszawy przyjedzie bo wiem, że też niektórzy Państwo mają w pamięci, jak to 

było za naszych czasów, ta bielizna i te kosmetyki. Teraz żołnierz otrzymuje dresy wojskowe 

typu adidas, najnowszego wzoru, buty adidas, skarpety adidas, koszulki adidas i kosmetyki 

klasy takiej przynajmniej wyśrednionej. Także Państwo musicie tak na to patrzeć. Rzecz 

następna. Zostaje 11 miesięcy pierwszego roku studiów i na tych studiach, proszę Państwa, 

żołnierz jest w dobrowolnej, zasadniczej służbie wojskowej, a to znaczy, że w każdej chwili 



może się zwolnić i nie będzie płacił z tego powodu żadnych pieniędzy, nie będzie miał 

żadnych problemów. Trzeba pamiętać, że przez te następne 11 miesięcy będą mu płacić około 

4700 zł pensji. A więc za pierwszy rok studiów on otrzyma około 55 tysięcy na konto. Trzeba 

pamiętać, że to są pieniądze netto, bo pamiętamy, że do 26 roku życia nie płacą podatku, 

młodzież nie płaci. Proszę Państwa, to jest pierwszy rok studiów, zostaje nam cztery lata 

studiów jeszcze. Akademia ma to do siebie, że po każdej sesji można awansować lub nie, to 

kwestia, jaką ocenę się uzyskało. Sprawa, proszę Państwa, czterech lat akademii, pozostałych, 

a więc od drugiego roku jest to żołnierz zawodowy. W związku z tym on otrzymuje pensję 

taką, jaki ma stopień. Jeżeli po sesji egzaminacyjnej otrzymał następną belkę, otrzymał 

piątkę, to będzie otrzymywał pensję żołnierza zawodowego w stopniu kaprala, plutonowego 

sierżanta, starszego sierżanta. W związku z tym na piątym roku Akademii może otrzymywać 

pensję blisko 6 tysięcy bez podatku. A to znaczy, że przez pięć lat studiów na jego koncie 

może być ponad 350 tysięcy i on z tymi pieniędzmi czyni, co chce. Może oddać na biednych, 

dla mnie na przykład też. Może kupić sobie mieszkanie, kupić sobie, co tam mu się żywnie 

podoba. To są, proszę Państwa, jego pieniądze. Trzeba pamiętać jeszcze, że na dzień 

dzisiejszy, studiując w Warszawie, gdzieś tam w innych miastach, wynająć kwaterę, zapłacić 

za utrzymanie studenta, to ja sądzę, że przez pięć lat to trzeba 150 tysięcy to włożyć. Tak 

spokojnie. A jak doliczycie 350, które otrzyma od armii, to w rodzinie zostaje prawie pół 

miliona. No bo liczyć umiemy. Pół miliona, więc jest to dobry pomysł na życie, na zdobycie 

zawodu i tak dalej. Jeżeli ktoś był w armii, to wie, jeżeli ktoś nie był, to ja Państwa 

poinformuję, co się dzieje na piątym roku, W momencie, kiedy podchorąży jest magistrem 

inżynierem, bo takie będzie miał angielski, to trójeczka, trzeba dodać do tego, że egzamin 

oficerski, następnie nie ma szans, żeby on nie otrzymał pracy. Wiecie, że po studiach nie jest 

to takie proste otrzymać pracę, tak abstrahując od tego, rozmawiałem z panią z Włoszczowej, 

która jest magistrem, oczywiście skończyła w zeszłym roku studia i kobita aż zarabia 1500 zł. 

I pracuje w Urzędzie Pracy. No więc pomyślcie sobie, jakie pieniądze otrzymywali studenci 

wojskowi. Pomyślcie sobie Państwo teraz, że na pewno studenci, wojskowi, abiturienci 

otrzymają pracę. Już nie ma tak kiedyś, że dostawałeś do Poznania do Kozik-Bulek i tam 

szedłeś, teraz można się zamieniać miejscami, teraz można sobie pewne rzeczy po ustalać, 

teraz można znaleźć sobie miejsce w jakiejś jednostce i po prostu do niej aplikować. To 

troszkę czasy się zmieniły. Rzecz następna, po przybyciu do jednostki na pewno dowódca 

garnizonu na jego wniosek zobowiązany jest zapewnić mu mieszkanie. Jeżeli nie, to dopłata 

do mieszkania, do wynajętego mieszkania, którego oficer sobie wynajmie. Proszę Państwa, 

rzecz następna, dwie pensje na zagospodarowanie. Bezwrotne. A więc jak na dzień dzisiejszy, 

z dnia dzisiejszego, podporucznik, który przyjmuje pracę, obowiązki, jego pierwsza pensja to 

jest 6,5 tys. Pierwsza pensja, no to dostanie 13 tys. po to, żeby kupił sobie pralkę, lodówkę, 

żeby zagospodarował się, żeby po prostu funkcjonował, a nie biegał gdzieś tam po barach. 

Proszę Państwa, mieszkanie takie przysługuje żołnierzowi, jaka liczna jest jego rodzina. W 

momencie, kiedy zostaję oficerem starszym, majorem w zwyż, otrzymuję jeszcze jeden 

dodatkowy element. Tak bym miał następne dziecko, żeby było jasne. Jedna norma następna 

jest. Proszę Państwa, teraz odpowiem Panu, ile razy można zmieniać. Jeżeli Pan zmienia w 

danym garnizonie, to Pan już nie otrzyma, ale jeżeli służbowo lub na Pana wniosek przeniesie 

się Pan do garnizonu pobliskiego lub gdzieś indziej, to otrzyma Pan zwrot kosztów transportu 

mienia, a oprócz tego dwie pensje na zagospodarowanie. To się zmienia bardzo fajnie dotąd, 

dopóki żony się nie zaczynają złościć, że po prostu meble idą do wyrzucenia po takich 

transportach i tak dalej. Proszę Państwa, jak już mówiłem, 6,5 tys. do ręki dostanie dzisiaj 

startujący podporucznik po Akademii. Proszę pamiętać, że w armii nie ma możliwości, żeby 

on skisł, żeby się zasiedział, żeby nie kończył studiów podyplomowych, doktoratu lub takich 

innych rzeczy. Ponieważ na dzień dzisiejszy to, żeby awansować, to albo trzeba mieć kurs 

specjalistyczny jeden i drugi, albo trzeba mieć studia podyplomowe, żeby zostać kapitanem, 



żeby zostać majorem, to przynajmniej dwie sztuki takie lub doktorat. Tu nie ma tak, że się 

gdzieś tam ktoś owinie albo mu się uda. Jest system i w systemie się idzie do góry i to jest 

rzecz jasna. Proszę Państwa, chciałbym przypomnieć, że żołnierz zawodowy przysługuje mu 

od początku, bez względu na to, czy jest szeregowcem, czy jest generałem, trzynasta pensja. 

Na pewno przysługuje mu mundurówka, a więc to jest 2,5 tysiąca dodatkowej kasy, 

przysługuje mu ekwiwalent urlopowy, a więc jeżeli już ma rodzinę z jedną żoną, 2 plus 2 na 

przykład, to gdzieś z półtora tysiąca euro na wakacje mu spłynie, żeby pojechał do Chorwacji, 

a nie do dziadka gdzieś tam na wieś, nie? No więc, proszę Państwa, jest jeszcze wiele innych 

takich dodatków, które przysługują. Nic się nie zmieniło, można w ciągu roku dostać 10 dni 

urlopu nagrodowego, dodatkowego, finansowane, może być nagrody finansowe co miesiąc, 

co 3 miesiące. Proszę Państwa, trzeba pamiętać też, że żołnierz zawodowy po 25 latach może 

iść na emeryturę. Trzeba pamiętać, że żołnierz zawodowy to jest 75% pensji plus dodatki do 

emerytury. Nie chciałem was zdenerwować. Pomyślcie, ile wy macie emerytury procent. 30, 

35? Tak, gdzieś koło tego. No więc, jeżeli ktoś zarabia 4 tysiące, 5 tysięcy i z tego 30%, no to 

można sobie spokojnie wyliczyć, jaka jest emerytura. A jaka emerytura, jeżeli podporucznik, 

pierwsza pensja jego to 6,5 tysiąca, to pułkownik troszkę ma więcej, no i z tego do 80% z 

dodatkami, proszę, doliczcie, jaka jest jego emerytura. Więc ja Was nie namawiam, ja tylko 

mówię, żebyście informowali młodzież, żeby te pieniądze brała. Chciałem też Państwa 

poinformować, że 10-15 lat wcześniej mogą iść na emeryturę, a więc jak kolega, koleżanka z 

ławki, z liceum będzie jeszcze 15 lat pracować, to on może oddawać się hobby. On może 

zbierać grzybki, a może dorabiać i 1000%, nikogo to nie obchodzi. Żadnego zawieszenia 

emerytury nie ma w takich kwestiach. Trzeba jeszcze przypomnieć Państwu, że bez względu 

na płeć takie same szanse mamy dostania się na Akademię, a więc mogą to być same Panie, 

nikogo to nie obchodzi, mogą być to sami Panowie. Kwestia, jakie świadectwo maturalne, 

jaka sprawność tej osoby, kto lepszy, ten się dostanie na Akademię. I to też proszę 

przekazywać, bo to pokutuje od wielu set lat, że panie to się tam do niczego nie nadają, bo 

panie do armii itd. Jest tyle kierunków w armii, proszę Państwa, gdzie dziewczyny świetnie 

się sprawdzają, informatyka, cyberobrona, logistyka, transport. Nie ma większych krętaczy od 

kobiet, w związku z tym wywiad, kontrwywiad. Ja tylko, ale mówię w tym pozytywnym 

znaczeniu o krętactwach dziewczyn, bo tak jest. Proszę Państwa, to są akademie. A więc od 

początku, od pierwszego dnia, przez pięć lat akademii, te pięć lat jest wliczone do ich systemu 

emerytalnego. A więc pięć lat, już zaczynają emerytury od pierwszego dnia, jak są na służbie 

przygotowawczej. I to jest ważne. To trzeba mówić młodzieży, to trzeba mówić osobom po 

maturach, to trzeba mówić tym, co chcą się rozwijać, studiować i tak dalej. Proszę Państwa, 

to pytania na ten temat. Bo jedziemy dalej.  

 

Radny Sylwester Kozłowski 

- Pan mówi o młodych osobach, którzy są przed maturą i po maturze mogą iść na akademię, a 

co z tymi, którzy są na przykład po zawodówce i chcieliby wstąpić?  

 

Przedstawiciel WCR w Kielcach 

- Następny poziom, proszę Państwa, to, jeżeli ktoś z Państwa, mówię to tak bez żenady, nie 

dostanie się na akademię, bo one nie są bez gumy, może mu zabraknąć punktu, może jakieś 

tam potknięcie na maturze, proszę pamiętać, że mamy stypendia wojskowe, bardzo łatwy 

dostęp jest do nich. Wniosek do szefa Wojskowego Centrum Rekrutacji do Kielc, on przesyła 

do Warszawy, umowa z ministrem i każdy z Państwa, pociecha czy znajomy, ktokolwiek, 

który studiuje w tej chwili lub zacznie studia, może aplikować do tego stypendium. A to 

znaczy, że w ciągu pięciu lat przez każdy miesiąc na jego konto spłynie do 2,5 tysiąca. To są, 

słuchajcie, znaczne pieniądze, jeżeli chodzi o studentów. Pięć lat studiuje, pięć lat armia płaci 

mu stypendium i nie jest to wcale trudne do uzyskania te pieniądze. Wniosek, on idzie do 



Warszawy, umowa pomiędzy ministrem a danym osobnikiem i sprawa jest zamknięta. Proszę 

Państwa, jak, kiedy później spłacamy, bo nigdy nic nie ma za darmo, to są pieniądze 

publiczne, Państwo wiecie doskonale, że trzeba rozliczyć się z każdej złotówki. Proszę 

Państwa, przez pięć lat studiów młody człowiek jest w Legii Akademickiej z urzędu, bo jest 

taka organizacja. Pierwszy rok to 30 godzin teorii, kilkanaście godzin praktyki, no i jest 

szeregowy. Na drugim roku jest w czasie wolnym, robi dwutygodniowy kurs, 

trzytygodniowy, w zależności od potrzeb. Oczywiście MON za to płaci. No i jest 

podoficerem. Na trzecim, czwartym, piątym roku, kiedy tam jest ten moduł, się zazębia, jest 

na kursie oficerskim w czasie wolnym od studiów, np. wakacje, ferie itd. i jest 

podporucznikiem. Kończy się to egzaminem na akademii, jest podporucznikiem. Po 

skończeniu uczelni cywilnej, jako magister, jest wcielany do armii na pięć lat ale już jest 

podporucznikiem, to znaczy, że pójdzie na etat oficerski i będzie zarabiał te pieniądze, o 

których Państwu mówiłem przed chwilą, natomiast to stypendium będzie po prostu co roku 

się zmniejszało przez te pięć lat, a po pięciu latach albo chce zostać w armii, albo może 

zrezygnować, ale przez pięć lat przysługuje mu. Trzynastka, mieszkanie, pensja normalna, 

wszystko tak jak żołnierzowi zawodowemu po akademii. Więc te 2,5 tysiąca, które uzyskiwał 

przez te 5 lat, po prostu zostaną wyzerowane. Nie, ja powiedziałem, że jest wyzerowane. Nie, 

on zostaje żołnierzem zawodowym przez te pięć lat, po pięciu latach decyduje, czy chce być 

w armii, czy nie, ale przez te pięć lat, jak skończy pięć lat służby jako oficer w armii, 

pieniądze, które przez pięć lat brał jako student, wynoszą zero. Zgadza się, ale przez te pięć 

lat płaci się mu wszystkie dodatki jak żołnierzowi zawodowemu, pensję jak żołnierzowi 

zawodowemu, przysługuje mu nawet kwaterę jak żołnierzowi zawodowemu. To jest następna, 

proszę Państwa, informacja taka, żebyście przekazywali młodzieży, że są inne możliwości niż 

Akademia Wojskowa. Proszę Państwa, mamy jeszcze taką instytucję od zeszłego roku, 

zgodnie z ustawą z 11 marca 2022, która skasowała tą ustawę z 67 roku, dobrowolna, 

zasadnicza służba wojskowa. Większość z nas, zasadnicza, wojskowa służba kojarzy się, 

proszę Państwa, z papierosami wydawanymi przez szefa i 148 złotych żołdu. Czasy się 

zmieniły, w związku z tym to jest dobrowolna. Jeżeli ktoś nie ma pracy, jeżeli ktoś nie dostał 

się na ulubione studia, nie miał za co studiować, jeżeli ktoś po prostu chce się rozejrzeć na 

innych poziomach życia, zapraszam do Wojskowego Centrum Rekrutacji. Ta służba jest 

roczna, dzieli się na dwie części i to jest służba przygotowawcza przez miesiąc, w centrum na 

przykład w Kielcach, przygotowań do misji zagranicznych i wiąże się to z tym, że znowuż 

uczy się tam podstaw, musztra, regulaminy, przygotowanie, w takich warunkach prawie, że 

jak studenci. Nie ma żadnych problemów. Oczywiście szkolenie taktyczne podstawowe jest, 

bo to wszędzie musi być, bo po przysiędze oni zdecydują, czy chcą zostać w armii, czy chcą 

iść do cywila. Ale proszę Państwa, za ten pierwszy miesiąc do lat 50 osoby otrzymają 4700 zł. 

Jeżeli są powyżej 26 roku życia, to żeby nie było pytań, oczywiście z podatką się im zabierze. 

Natomiast ten rok jest wpisany im do emerytury, bo armia płaci za nich skład. Na pewno 

korzysta ze świadczeń medycznych na koszt armii, a więc wszystko w zasadzie jest 

zabezpieczone. I to jest pierwszy miesiąc, otrzymuje pensje, przeszkolony, jest typowanie i 

decyduje, czy chce dostać w armii na 11 miesięcy, czy nie, bo wtedy niekoniecznie w 

centrum jest miejsce dla nich, ale może wziąć to w Nowej Dębie, może wziąć w Radomiu, w 

Warszawie, w Kozichwulkach no. ale to problem jest inny, proszę Państwa, ponieważ nie 

płaci przez te 11 miesięcy, które zostało, za zakwaterowanie, za wyżywienie, za 

umundurowanie, za nic nie płaci, armia za to wszystko płaci, natomiast przez 11 miesięcy na 

konto takiego żołnierza, który przez 11 miesięcy następny jest w służbie dobrowolnej, ale na 

etacie specjalisty. Kierowcy, snajpera, strzelca, radiotelegrafisty, kancelisty, tam gdzie jest 

miejsce, tam się go umieszcza i jakie ma predyspozycje też. I bez względu na płeć, 

przypominam Panią. Bez względu na płeć i przez 11 miesięcy jego pensja to będzie 4,700. To 

nie są takie małe pieniądze, proszę Państwa, zwłaszcza, że nic nie włożę, a wszystko wyjmę. I 



w ciągu tych 11 miesięcy, w każdym miesiącu może zostać żołnierzem zawodowym w 

korpusie szeregowym. A to znaczy, że dowódca może mu zaproponować, że jest świetnym 

kancelistą i potrzebny mu jest taki, ma etat, więc zostaje na tym stanowisku. Może też szukać 

sobie w Polsce lub Wojskowe Centrum Rekrutacji, szuka mu miejsca w Polsce. Dzwoni do 

niego, Panie Janie, mamy miejsce w Ciechanowie, bo tworzy się nowa dywizja, czy Pan 

aplikuje na strzelca do Ciechanowa? Pan się decyduje, komisja, sprawdzenie, kwalifikacja i 

Pan idzie do Ciechanowa lub Pani. Proszę Państwa, nie zabierajmy ich możliwości 

decydowania, bo to Ciechanów, bo to daleko, bo to niebezpiecznie. Proszę Państwa, on w tym 

Ciechanowie będzie musiał otrzymać zakwaterowanie, a więc mieszkanie. Będzie 

otrzymywał pieniądze, będzie otrzymywał dodatki, będzie się szkolił, a jak jest mądry jako 

żołnierz w stopniu szeregowego, to 13 pensję przeznaczy na studia, bo będzie miał gdzie 

spać, będzie miał co jeść, będzie miał pensję, a przez 5 lat będzie spokojnie te pieniądze 

wkładał na Uniwersytet Warszawski i będzie studiował. Pozwolą mu. Następnie trzeba 

pamiętać, że po 5 latach ma pierwszeństwo, żeby pójść na kurs oficerski. Jak się dostanie, to 

spokojnie po 6 latach jest oficerem i mu płacono, miał pensję przez ten czas, jeszcze przez 

przypadek armia mu sfinansowała studia. I znowu zaczynamy te same elementy, jakby 

skończył Akademię Wojskową. Także to jest następny, proszę Państwa, korytarz, ścieżka, 

droga, którą można awansować, można studiować, można przygotowywać się do innego 

poziomu funkcjonowania społecznego za dobre pieniądze. I o tym musicie pamiętać i proszę 

przekazywać te informacje dalej. Jak nas zaproszą tutaj, panie burmistrzu, to technikum, które 

tu jest, bo się dowiedziałem, jak nas zaproszą, przekażemy tę informację młodzieży 

bezpośrednio. To jest kwestia telefonu, tu zostawiam numer telefonu, telefon do nas, 

przyjedziemy, poinformujemy młodzież, bo jest to ważne. Rzecz następna, proszę Państwa, o 

WOT-ach, wojskach obrony terytorialnej pewnie od Państwa tutaj jest sporo osób. Oni 

pracują troszkę na innych zasadach. Dzisiaj tego tu nie będziemy przekazywać, ale to jest 

opłacalny interes, jeżeli raz w miesiącu, zamiast siedzieć gdzieś tam przy grillu, człowiek 

idzie, fizycznie się wzmocni, nauczy czegoś nowego, pozna ludzi, dostanie 750 zł do łapki, no 

i tyle. Dłużej nie chcemy Państwu zabierać czasu, natomiast sądzę, że informacje, które 

przekazaliśmy tutaj, były na tyle ważkie, że to nie był czas stracony. Bardzo dziękuję, 

dziękujemy.  

 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

- Otwieram dyskusję, czy ktoś z radnych chciałby zabrać głos, coś zapytać. To ja mam tylko 

jedno pytanie odnośnie kategorii, bo tutaj nie padły słowa. Z jaką kategorią ewentualnie? 

Tylko z kategorią A, mogą pierwszą, czy nie wiem, jak to jest.  

 

Przedstawiciel WCR w Kielcach 

- Przypominam Państwu, że jest po to, żeby w czasie zagrożenia bytności Rzeczypospolitej 

powołuje się również kategorię E. Kategorię D, Natomiast kategorie E nie powołuje się w 

żadnym wypadku, bo to są najczęściej ludzie, którym już potrzebni są opiekunowie, którzy są 

na takim poziomie uszkodzeń fizycznych, intelektualnych, że nie są w stanie funkcjonować 

sami. Także nic się w kategoriach, proszę Państwa, nic się nie zmieniło. Jeżeli ktoś jest po 

misjach, ktoś jest poturbowany, to nawet z kategorią D może powołane być nadane 

stanowisko przez dowódcę jednostki. No ale to już jest kategoria z żołnierzy zawodowych. W 

to bym nie chciał wchodzić, ponieważ to nie dotyczy spraw tutaj gminy.  

 

Burmistrz Andrzej Gąsior 

- Dziękuję Panie Przewodniczący. Ja chciałbym Panu Majorowi podziękować serdecznie za te 

informacje, takie bardzo praktyczne, bo w naszym społeczeństwie jest jednak głód na właśnie 

te takie informacje, o jakich Pan tutaj przekazał, bo nieraz spotykam się właśnie, że młodzi 



przychodzą, chcieliby coś w życiu zrobić, ale nie mają pełnych informacji. Taka informacja, 

myślę, że jest bardzo dobrą. Wojsko zmieniło się w sposób zdecydowany, a ta ustawa o 

obronności jeszcze wniosła bardzo dużo nowych elementów. Myślę, że również w związku z 

tym, co się dzieje za naszą wschodnią granicą, myślę, że bezpieczeństwo jest warte tego, aby 

ponosić koszty i społeczeństwo to rozumie, polskie społeczeństwo to rozumie i dziękuję za tę 

informację. Myślę, że będziemy przekazywać tę informację dalej. Serdeczne podziękowania 

tu w imieniu naszego samorządu za tę informację.  

 

Radny Marcin Grzegorski 

- Dziękuję, jako członek Komisji Oświaty Kultury i Sportu z chęcią chcielibyśmy pana 

zaprosić właśnie do tego naszego technikum i takie zaproszenie wyślemy i będziemy liczyli, 

żeby te informacje, które pan tutaj nam przekazał, właśnie przekazał młodzieży w naszej 

gminie. Dziękuję.  

 

Przedstawiciel WCR w Kielcach 

- Powiem, powiem panu tak, nie trzeba takich wielkich zachodów, ponieważ chcemy 

upraszczać sytuację, upraszczać sprawy, dlatego też wystarczy zadzwonić pod ten numer, 

który tu zostawiam. Jest tam Pani bardzo fajna, Pani Fiołek zresztą się nazywa, też fajnie. Ona 

natychmiast Państwa wpisze w kalendarium, od razu poinformuje, kiedy, jak ustalicie 

zagadnienie, to 3 minuty roboty.  

 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

- Dziękuję bardzo. Możecie odmaszerować. Ogłaszam 10 minut przerwy. Bardzo proszę już o 

ciszę. Wznawiam obrady. Jesteśmy w punkcie siódmym. Zapoznanie się ze sprawozdaniami z 

prac stałych Komisji Rady Miejskiej w Nowej Słupi w 2022 roku i bardzo proszę pod punkt 

pierwszy Komisja Rewizyjna oddaje głos przewodniczącemu.  

 

 

7. Zapoznanie się ze sprawozdaniami z pracy stałych Komisji Rady Miejskiej w Nowej 

Słupi w 2022 roku: 

 

 

1) Komisji Rewizyjnej, 

 

Radny Dawid Marzec 

- Dziękuję bardzo. W takim razie odczytam sprawozdanie z prac Komisji Rewizyjnej w 2022 

roku. Oprócz standardowych obligatoryjnych obowiązków, które komisja musiała pełnić, 

również odbyły się kontrole i podczas kontroli radni zapoznali się z projektem budowlanym 

termomodernizacji budynku Domu Kultury w Rudkach, kosztorysem ofertowym, podczas 

posiedzenia komisji został omówiony zakres prac termomodernizacyjnych realizowanych w 

2018 roku. Punkt pierwszy, docieplenie ścian zewnętrznych budynku powyżej i poniżej 

gruntu. Punkt drugi, wymiana źródła ciepła oraz armatury grzejników. Punkt trzeci, wymiana 

opraw oświetleniowych, montaż instalacji PV. Punkt piąty, wymiana stolarki zewnętrznej 

okna i drzwi. Punkt szósty, prace towarzyszące. Pani dyrektor jako zarządca obiektu 

przedstawiła problemy związane z użytkowaniem obiektu. Pierwszy punkt, występowanie 

dużej wilgotności w pomieszczeniach piwnic oraz pomieszczeniach biurowych. Podpunkt 

drugi, nieszczelności dachu przy attykach. Podpunkt trzeci, brak wentylacji w 

pomieszczeniach. Wnioski po przeanalizowaniu dokumentacji stwierdzono, że zakres prac 

termomodernizacyjnych nie obejmował wykonania wentylacji w budynku. W 

pomieszczeniach piwnic stwierdzono duże zawilgocenie ścian zewnętrznych w strefie 



przycokołowej oraz nieszczelność dachu. Nie stwierdzono wilgoci w pomieszczeniach 

biurowych. Dziękuję bardzo.  

 

2) Komisji Skarg, Wniosków i Petycji, 

 

Radny Stanisław Cisłowski 

- W celu realizacji założeń przepisów ustawy Rady Miejskiej w Nowej Słupi swoją decyzją 

wyrażoną uchwałą numer 1/ 5/ 18 Rady Gminy Nowa Słupia z dnia 19 listopada 2018 roku 

powołała Komisja Skarg Wniosków i Petycji w następującym składzie. Stanisław Cisłowski, 

przewodniczący komisji, Halina Misiurska, członek, Lidia Wiącek, członek, Jerzy Roman, 

członek. Uchwałą numer 59 /44/ 22 Rady Miejskiej w Nowej Słupi z dnia 2 czerwca 2022 

roku w sprawie przyjęcia rezygnacji radnego z funkcji członka Komisji Skarg Wniosków i 

Petycji przyjęto rezygnację radnego Grzegorza Rapci. Uchwałą numer 66/ 74/ 22 Rady 

Miejskiej w Nowej Słupi z dnia 28 października 2022 roku w sprawie uzupełnienia składu 

osobowego komisji do spraw skarg, wniosków i petycji uzupełniono skład komisji o radnego 

Jerzego Romana. Przedmiotem działania komisji jest udział w rozpatrywaniu przez Radę 

Miejską pierwsze, skarg składanych na działalność burmistrza i gminnych jednostek 

organizacyjnych. Punkt dwa, wniosków składanych przez obywateli do Rady Miejskiej. Punkt 

trzy, petycji składanych przez obywateli do Rady Miejskiej. Komisja Skarg, Wniosków i 

Petycji w 2022 roku obradowała na 6 odrębnych posiedzeniach oraz 11 wspólnych 

posiedzeniach. W tym czasie do Rady Miejskiej wpłynęło 3 skargi. W trakcie posiedzeń 

komisja m.in. omówiła proponowane stawki podatków i opłat lokalnych na 2023 rok, na 

bieżąco zapoznawała się ze skargami, wnioskami i petycjami, podejmowała oraz przekładała 

Radzie Miejskiej w Nowej Słupi uchwały w sprawie rozpatrzenia skarg i petycji. Prowadziła 

dyskusję na temat projektu budżetu gminy na 2023 rok oraz wieloletniej prognozy finansowej 

na lata 2023-2039. Dziękuję.  

 

 

3) Komisji Gospodarki Mieszkaniowej, 

 

 

Radny Łukasz Nowak 

- Sprawozdanie z prac Komisji Gospodarki Mieszkaniowej w 2022 roku. Przedmiotem 

komisji, przedmiotem działalności komisji jest pomoc w wykonywaniu statusowych zadań 

Rady Gminy, zwłaszcza w obszarach związanych z gospodarką mieszkaniową i komunalną 

oraz zgłaszanie i opiniowanie projektów uchwał wnoszących pod obradę Rady Miejskiej w 

Nowej Słupi. Komisja w roku 2022 realizowała zaplanowane działania w następującym 

składzie. Nowak Łukasz, Lidia Wiącek, Jerzy Roman i Marcin Grzegorski. W dniu 19 

stycznia 2022 roku uchwałą numer 52/3/22 w sprawie uzupełnienia składu osobowego 

Komisji do Spraw Gospodarki Mieszkaniowej uzupełniono skład komisji o radnych Jerzego 

Romana i Marcina Grzegorskiego. Komisja Gospodarki Mieszkaniowej i Komunalnej w 2022 

roku obradowała na pięciu posiedzeniach oraz 11 wspólnych posiedzeniach stałych Komisji 

Rady Miejskiej w Nowej Słupi. W trakcie posiedzeń między innymi zapoznała się z realizacją 

programu usuwania azbestu i wyrobów zawierających azbest dla gminy Nowa Słupia na lata 

2016-2032. Analizowała informacje dotyczące komunalnych lokali użytkowych i 

mieszkalnych. Zapoznała się z informacją o gospodarce odpadami komunalnymi. Prowadziła 

dyskusję na temat gospodarki mieszkaniowej, jej stanu i kierunku działania. Zapoznała się z 

informacją z realizacji wieloletniego programu gospodarowania mieszkalnym zasobem gminy 

Nowa Słupia na lata 2022-2026. Prowadziła dyskusję na temat projektu budżetu gminy na rok 

2022 oraz wieloletniej prognozy finansowej na lata 2022-2039. Dziękuję.  



 

 

4) Komisji Oświaty, Kultury, Zdrowia, Sportu i Spraw Społecznych, 

 

 

Radna Lidia Wiącek 

- Dziękuję. Sprawozdanie z prac Komisji Oświaty, Kultury, Zdrowia, Sportu i Spraw 

Społecznych w 2022 roku. Przedmiotem działalności komisji jest pomoc w wykonywaniu 

statutowych zadań Rady Miejskiej, zwłaszcza na obszarach związanych z oświatą i 

wychowaniem kulturą oraz zgłaszanie i opiniowanie projektów uchwał wnoszonych pod 

obrady Rady Miejskiej w Nowej Słupi. Komisja w 2022 roku realizowała zaplanowane 

zadania w następującym składzie. Przewodnicząca komisji Lidia Wiącek oraz członkowie 

Marcin Grzegorski, Sylwester Kozłowski, Robert Klefas, Rafał Piasecki, Bartosz Dutkiewicz, 

Ryszard Karpiński i Dawid Marzec. W dniu 16 marca 2022 roku uchwałą numer 53/ 23/ 22 

Rady Miejskiej w Nowej Słupi w sprawie uzupełnienia składu osobowego Komisji ds. 

Oświaty Kultury, Zdrowia, Sportu i Spraw Społecznych uzupełniono skład komisji o radnego 

Dawida Marca. Komisja Oświaty, Zdrowia, Sportu i Spraw Społecznych w 2022 roku 

obradowała na pięciu posiedzeniach oraz 11 wspólnych posiedzeniach Komisji Rady 

Miejskiej w Nowej Słupi. W trakcie posiedzeń komisji m.in. zapoznała się z planem pracy 

Gminnego Ośrodka Kultury, Sportu i Turystyki w Rudkach na 2022 rok. Zapoznała się ze 

sprawozdaniem z działalności Muzeum Starożytnego Hutnictwa Świętokrzyskiego za 2021 

rok wraz z planem pracy na 2022 rok. Zapoznała się ze sprawozdaniem z wysokości średnich 

wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych stopniach awansu zawodowego, zapoznała się 

ze sprawozdaniem z realizacji gminnego programu profilaktyki i rozwiązywania problemów 

alkoholowych, dokonała analizy sprawozdania z działalności Miejsko-Gminnego Ośrodka 

Pomocy Społecznej, zapoznała się ze sprawozdaniem finansowym Samodzielnego 

Publicznego Gminnego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Nowej Słupi oraz informacją na temat 

podstawowej opieki zdrowotnej i specjalistycznej na terenie gminy Nowa Słupia. 

Przeprowadziła wizję lokalną w budynkach szkół objętych termomodernizacją. Zapoznała się 

z informacją o stanie realizacji inwestycji budowy Parku Dziedzictwa Gór Świętokrzyskich. 

Prowadziła dyskusję na temat projektu budżetu gminy na 2023 rok wraz z wieloletniej 

prognozy finansowej gminy na lata 2023-2039. Członkowie komisji, oprócz prac 

wynikających z planu pracy, interesowali się i uczestniczyli w miarę możliwości w 

uroczystościach, rocznicach, imprezach oficjalnych i okolicznościowych organizowanych 

przez przedszkola, szkoły podstawowe, Gminny Ośrodek Kultury, Sportu i Turystyki oraz 

stowarzyszenia działające na terenie gminy Nowa Słupia. Dziękuję. 

 

 

5) Komisji Budżetu i Rolnictwa. 

 

 

Radna Halina Misiurska 

- Sprawozdanie z prac Komisji Budżetu i Rolnictwa w 2022 roku. Przedmiotem działalności 

komisji jest pomoc w wykonywaniu statutowych zadań Rady Miejskiej, zwłaszcza w 

obszarach związanych z budżetem, gospodarką rolną oraz zgłaszanie i opiniowanie projektów 

uchwał wnoszonych pod obrady Rady Miejskiej w Nowej Słupi. Komisja w roku 2022 

zrealizowała zaplanowane zadania w następującym składzie. Grzegorz Rapcia 

przewodniczący, Halina Misiurska zastępca, Ewa Pastuszyńska członek, Rafał Piasecki 

członek, Jerzy Roman członek. Komisja Budżetu i Rolnictwa w 2022 roku obradowała na 

trzech posiedzeniach oraz 11 wspólnych posiedzeniach Komisji Rady Miejskiej w Nowej 



Słupi. W trakcie posiedzeń komisja między innymi omówiła program ochrony i zapobiegania 

bezdomności zwierząt domowych na terenie gminy Nowa Słupia na 2022 rok. Analizowała 

wykorzystywanie funduszu sołeckiego w poszczególnych sołectwach na 2021 rok. Zapoznała 

się z informacją ze sprzedaży oraz zakupu działek o wartości poniżej 40 tysięcy złotych. 

Omówiła proponowane stawki podatków i opłat lokalnych na 2022 rok. Prowadziła dyskusję 

na temat projektu budżetu gminy na 2023 rok oraz wieloletniej prognozy finansowej gminy 

na lata 2023-2039. Dziękuję.  

 

 

8. Zapoznanie się ze sprawozdaniem z pracy Rady Miejskiej w Nowej Słupi w 2022r. 

 

 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

- Dziękuję bardzo. Przechodzimy do punktu 8. Zapoznanie się ze sprawozdaniem z prac Rady 

Miejskiej Nowej Słupi w 2022 roku. W 2022 roku Rada Miejska w Nowej Słupi obradowała 

zgodnie z planem pracy na 19 sesjach Rady Miejskiej, w tym 8 sesjach nadzwyczajnych. 

Podczas posiedzeń uchwalono 107 uchwał. Radni zapoznali się z szeregiem informacji i 

sprawozdań, które dotyczyły zagadnień z zakresu stanu realizacji zadań oświatowych , 

sprawozdaniem finansowym Samodzielnego Publicznego Gminnego Zakładu Opieki 

Zdrowotnej w Nowej Słupi, przeciwdziałaniem alkoholizmowi i narkomanii, opieki 

społecznej, sprawozdaniami z wykonania budżetu. W 2022 roku radni pracowali wspólnie na 

11 wspólnych komisjach Rady Miejskiej, na których omawiano tematy dotyczące gminy i jej 

mieszkańców oraz materiały przewidziane na sesję Rady Miejskiej. Na każdej sesji zgłaszane 

były przez radnych interpelacje i wnioski, na które w większości pan burmistrz udzielał 

odpowiedzi na danej sesji. Natomiast interpelacje i wnioski zgłaszane pod adresem innych 

podmiotów zostały przesłane, a informacje o możliwości ich realizacji były przekazywane 

radnym. Wnioski dotyczyły zarówno spraw bieżących, wymagających czasem rozwiązania 

pojedynczych spraw danej miejscowości i jej mieszkańców, jak też spraw problemowych. 

Radni zgłaszali zapytania i interpelacje, które najczęściej dotyczyły remontów i napraw dróg 

gminnych i powiatowych oraz poprawy bezpieczeństwa na nich, w tym również ich 

oznakowania, zainstalowania progów zwalniających luster drogowych, wycinki drzew 

przydrożnych lub ich pielęgnacji, poprawy jakości funkcjonowania systemu odbioru odpadów 

od mieszkańców, naprawy konserwacji oświetlenia ulicznego, jak też rozbudowy sieci o 

dodatkowe punkty świetlne poprawy estetyki miejscowości w gminie. Raz w tygodniu w 

stałych godzinach sprawowane były dyżury przez przewodniczącego, podczas których 

mieszkańcy gminy mogli zgłaszać się z interpelacjami i skargami lub wnioskami. Do Rady 

Miejskiej wpływały pisma, które były przekazywane według kompetencji albo do Rady 

Miejskiej, albo do właściwych merytorycznie Komisji Rady. W naszej gminie i na terenie 

województwa świętokrzyskiego Rada Miejska często była reprezentowana na różnych 

spotkaniach i uroczystościach przez swych przedstawicieli wraz z przewodniczącym. Radni, 

uczestniczyli w wydarzeniach i uroczystościach patriotycznych oraz religijnych. To tyle w 

kwestii sprawozdań. Przechodzimy teraz do punktu dziewiątego, podjęcie uchwał. 

 

 

 

 

 

 

 



9. Podjęcie uchwał: 

 

1) w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Nowa Słupia na lata 2023-

2039, 

 

2) w sprawie zmian w budżecie gminy na 2023 rok, 

 

 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

I podpunkt pierwszy, podpunkt drugi to są uchwały okołobudżetowe w sprawie zmiany 

wieloletniej prognozy finansowej oraz w sprawie zmian w budżecie gminy. Omawiane były 

obydwie uchwały na wczorajszym posiedzeniu stałych komisji Rady Miejskiej. Ja tylko 

poproszę panią Skarbnik o takie może skrótowe jeszcze przedstawienie tych najważniejszych 

zmian, ponieważ sołtysi też chcieliby usłyszeć, radni słyszeli, ale ale sołtysi chcieliby też 

zapoznać się z tymi zmianami. Bardzo proszę panie Skarbnik.  

 

Skarbnik Gminy Edyta Durak 

- Witam Państwa serdecznie. Przedstawię pokrótce najważniejsze rzeczy, które dotyczą zmian 

w budżecie. Mianowicie wprowadzono dotacje na usuwanie azbestu z terenu gminy. Jest to 

kwota ponad 129 tysięcy. Wprowadzono również dotacje 40 tysięcy na przeprowadzenie 55 

Dymarek w Nowej Słupi. Jeśli chodzi o zadania inwestycyjne w celu zabezpieczenia wkładu 

własnego na zadania realizowane przez Związek Gmin Gór Świętokrzyskich wprowadzono 

zadania pod nazwą budowa garażu przy budynku Ochotniczej Straży Pożarnej w Nowej 

Słupi. Jest to wartość zadania wkładu własnego 45 tysięcy. Budowa świetlicy wiejskiej w 

Bartoszowinach wkład własny w wysokości 60 tysięcy oraz przebudowa domu kultury w 

Rudkach w wysokości 200 tysięcy złotych. Po stronie zadań wprowadzono również zadanie 

pod nazwą opracowanie formuły prawno-organizacyjnej i modelu biznesowego na potrzeby 

uruchomienia spółdzielni energetycznej, przygotowania niezbędnych analiz i dokumentacji 

pod kątem przygotowania inwestycji na budowę instalacji OZE. Jest to wartość zadania 20 

tysięcy złotych. Utworzono również zadanie opracowanie dokumentacji projektowej, 

dostosowanie pomieszczeń szkoły podstawowej w Nowej Słupi oraz budynku przedszkola w 

Rudkach na potrzeby dwóch oddziałów żłobkowych wraz z zakupem i montażem 

wyposażenia. Jest to zadanie w stu procentach dofinansowane o wartości 705 764 zł . I 

utworzono również zadanie roczne pod nazwą modernizacja kanalizacji sanitarnej i 

deszczowej na działce 1217/8 i 1359 w Nowej Słupi. Wartość tego zadania wynosi 

sześćdziesiąt pięć tysięcy złote. Dziękuję.  

 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

- Dziękuję bardzo. Otwieram dyskusję, a głos prosi koleżanka Lidia Wiącek. Bardzo proszę 

pani radna.  

 

Radna Lidia Wiącek 

- Dziękuję. Ja chciałabym tutaj zadać pytanie odnośnie świetlicy w Bartoszewinach, ponieważ 

zadanie to będzie realizowane przez Związek Gór Świętokrzyskich i chciałabym, żeby tutaj 

pan burmistrz wyjaśnił dokładnie jak to ma polegać. I również drugie pytanie, prośba o 

wybrzmienie informacji na temat powstania żłobków w gminie Nowa Słupia, bo myślę, że 

jest to bardzo wyczekiwana informacja i bardzo dobra informacja dla naszej gminy. Także 

bardzo proszę o to, żeby mieszkańcy mogli to usłyszeć.  

 



 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

- Pytanie było kierowane do burmistrza, tak? Bardzo proszę pan burmistrz.  

 

Burmistrz Andrzej Gąsior 

- Szanowni Państwo. Jeżeli chodzi o Malucha Plus, czyli tak zwany program żłobkowy, 

wiemy o tym, że taka informacja padła i to też w przekazie medialnym, ogólnopolskim, że 

przynajmniej w każdej gminie powinien być żłobek. W naszej gminie nie ma żłobka, jak sami 

dobrze wiemy. Kilka lat temu próbowaliśmy aplikować do takiego programu, natomiast 

zgłosiło nam się tak mało osób, że nie byliśmy w stanie się do tego programu zakwalifikować. 

W tej chwili ten program troszkę funkcjonuje na innych zasadach. Jest również pewien 

algorytm naliczający jaką kwotę może dostać dana gmina i nasza gmina wystartowała o 

maksymalną kwotę jaką mogła wystartować, to jest około 570 tysięcy złotych na utworzenie 

dwóch oddziałów. Wiecie Państwo sami, że nie można za te pieniądze wybudować żłobka, bo 

myśmy się tutaj bardzo rozgorączkowali i szukaliśmy już działki, szukaliśmy możliwości 

budowy takiego żłobka w najbliższym czasie wraz z zakupem działki. Natomiast to jest zbyt 

mała kwota, aby taką inwestycję przeprowadzić, więc doszliśmy do wniosku, że dobrze 

byłoby w dwóch ośrodkach, które mamy tutaj. Na początku rozpatrywaliśmy tylko ośrodek w 

Rudkach, ponieważ tam jest przedszkole i jest możliwość zaadoptowania z jednego z 

pomieszczeń, ale tutaj po rozmowie z panią dyrektor szkoły w Nowej Słupi okazało się, że 

być może uda się wygospodarować też pomieszczenie, gdzie można by przeprowadzić taki 

proces adaptacji i taki w tej chwili jesteśmy na etapie właśnie, aby dostosować w tych dwóch 

ośrodkach pomieszczenia do możliwości utworzenia żłobka i jego funkcjonowania. Na jedno 

dziecko jest to w ciągu trzech lat dofinansowanie 807 zł, więc trzeba się liczyć z tym, że 

mieszkańcy, którzy swoje pociechy tu złożą będą musieli jakąś kwotę dopłacić w momencie, 

kiedy jest to z tak dużym dofinansowaniem jest to na pewno niewielka kwota. Natomiast po 

realizacji tego programu, czyli po trzech latach może się okazać, że ta kwota będzie większa 

tym bardziej, że osoby, które będą prowadzić ten żłobek, to nie będą osoby z karty 

nauczyciela i ze szkół naszych, tylko muszą być to jednostki i musi być to jednostka 

niezależna. Jeśli chodzi o Bartoszowiny, chciałbym tutaj oddać głos panu zastępcy, który ma 

większą wiedzę.  

 

Zastępca Burmistrza Włodzimierz Zaręba 

- Szanowni Państwo i Bartoszowiny i garaże w Nowej Słupi, które są nam niezbędne, jeżeli 

chodzi o świetlice przy remizie strażackiej, to te garaże będą bliżej agronomówki niż 

świetlicy w Nowej Słupi przy ulicy Kieleckiej 25. Natomiast to nam przyszło znienacka takie 

zadanie, dlatego że Związek Gmin Gór Świętokrzyskich podjął decyzję, że będzie za 20 

milionów, które otrzymał z Polskiego Ładu i Funduszu Inwestycji Strategicznych, będzie 

realizował ścieżki rowerowe. Też potrzebne, ale po pięciu przetargach okazało się, że nie 

znaleźliśmy wykonawcy i trzeba było zmieniać. Na szczęście w tym programie nastąpiły też 

zmiany i można było zmienić te zadania. Stąd te dwa zadania, jeżeli chodzi o świetlice w 

Bartoszowinach i garaże. Inwestorem będzie Związek Gmin Gór Świętokrzyskich. Aktualnie 

wszystkie dokumenty są przepisywane na inwestora, natomiast my będziemy tego pilnować 

tak, żeby to przebiegało zgodnie po naszej myśli. Jeszcze chcę dodać tutaj tylko jedno, że w 

sumie do tych budowli dołożymy tylko 5%, więc to jest korzystne dofinansowanie, bardzo 

korzystne, nie ma takiego dofinansowania w innych programach. Także tutaj niebawem już 

trwają przygotowania, będzie to prowadziła dla Związku, również Związek jest obłożony 

dużą ilością zadań, więc będzie to prowadziła Kancelaria Zewnętrzna i już są zbierane ze 

wszystkich gmin dokumenty i to postępowanie się niebawem rozpocznie. Dziękuję.  



 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

- Bardzo dziękuję. O głos prosi kolega Marcin Grzegorski. Bardzo proszę, Panie 

Przewodniczący.  

 

Radny Marcin Grzegorski 

- Dziękuję. Panie Burmistrzu, jaka będzie kwota budowy tej świetlicy w Bartoszowinach? I 

drugie pytanie, kto decydował o tym akurat, że to ta świetlica ma być z tych pieniędzy 

finansowana, no bo jeśli te pieniądze były jakieś do wykorzystania, no to chciałbym, żeby to 

po prostu Pan skonsultował i burmistrz z radnymi, co z tych pieniędzy możemy na co 

przeznaczyć, bo z mojej wiedzy my nie decydowaliśmy o tym, o tej świetlicy, czy ona ma 

powstać, czy są inne rzeczy, które możemy na terenie gminy zrobić z tych pieniędzy. Proszę o 

krótką odpowiedź.  

 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

- Dziękuję. Pan burmistrz, bardzo proszę.  

 

Burmistrz Andrzej Gąsior 

- Pan burmistrz wspomniał tutaj, że był złożony projekt, o którym Rada oczywiście wiedziała 

i również Urząd Gminy nasz starał się od kilku lat, aby ścieżki rowerowe, które są w zadaniu 

takim ogólnym 11 gmin Związku Gmin Gór Świętokrzyskich, a więc ścieżki rowerowe wokół 

Gór Świętokrzyskich, jest to temat znany, natomiast on napotyka na pewne przeszkody. 

Przede wszystkim nie ma ustawy, która by pozwalała przejmować tereny tam, gdzie nie ma 

własności, czyli gdzie gmina nie ma własności, więc jest trudno po prostu ten teren pozyskać. 

My jako Urząd Gminy w Nowej Słupi zgłosiliśmy teren, który jest naszym terenem. 

Natomiast 11 gmin złożyło wniosek o budowę takich ścieżek rowerowych na terenie naszej 

gminy. Oczywiście ten projekt był skrojony na kwotę do 20 milionów złotych, natomiast pięć 

przetargów nie wyłoniła się żadna firma, która by się podjęła zadanie. Ponieważ jest to 

zadanie zaprojektuj -wybuduj, jest to dla firmy, która by się podjęła tego zadania bardzo 

ryzykowne i nikt, po prostu żaden wykonawca nie chce się podjąć takiego zadania. Ale w 

międzyczasie zmieniły się zapisy, jeżeli chodzi o korzystanie z Polskiego Ładu. czyli z 

funduszy inwestycji strategicznych i jest możliwość, jeżeli dane przedsięwzięcie nie wyjdzie, 

tak jak w tym przypadku budowa tych dróg, jest możliwość wystąpienia o zmianę zakresu 

zadania. I tutaj Związek na jednym ze spotkań ustalił, że możemy to zmienić, ale muszą być 

to zadania kompatybilne, czyli 11 gmin musi przedstawić zakres zadań, które będą się mieścić 

w jednym zadaniu, czyli w jednym opisie. Musi być to jedna idea, czyli np. bezpieczeństwo 

czy obiekty kulturalne itd. I taki zapis 11 gmin ustaliło wspólny, że będzie to zapis właśnie 

dotyczący bezpieczeństwa i ewentualnie inwestycji w świetlice. I oczywiście muszą być 

gotowe projekty. Projekt jeżeli chodzi o świetlice w Bartoszowinach był projekt gotowy. Był 

to projekt z Funduszy Sołeckiego. Natomiast jeżeli chodzi o garaże też mieliśmy taką 

koncepcję, bo jest to na zgłoszenie. Nie wiem czy to będzie na pozwolenie, jest projekt też 

zgłosiliśmy i to zmieściło się, Związek zaklasyfikował to, że my oczywiście złożyliśmy 

więcej zadań, które w naszych budżetach są, ale te zadania zostały zaklasyfikowane jako te, 

które się mieszczą w zakresie tych 11 gmin i te zostaną przedstawione do przetargu.  

 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

- Dziękuję bardzo. Kolega Marcin, bardzo proszę.  

 

Radny Marcin Grzegorski 

- Panie burmistrzu, proszę się skupić i niech Pan słucha, jakie ja zadaję pytania, bo Pan mi 



odpowiada na te pytania. Pytałem, jaki koszt jest inwestycji, i kto decydował o danych 

zadaniach, które będą realizowane i proszę mi powiedzieć jeszcze, jakie inne były zadania, o 

których Pan przed chwilą powiedział, które były też złożone w tym wniosku. Dziękuję.  

 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

- Pan zastępca, tak, będzie odpowiadał. Bardzo proszę.  

 

Zastępca Burmistrza Włodzimierz Zaręba 

- Jeżeli chodzi o kosztorys inwestorski, to jest około miliona 200 tysięcy w tych granicach. 

Jeżeli chodzi o inne zadania, sugerowaliśmy również, bo od lat mamy projekt na rozbudowę, 

to nie jest kuchnia, tylko modernizacja bloku żywieniowego w przedszkolu w Rudkach, ale to 

się nie mieściło w zakresie tej ogólnego opisu, jeżeli chodzi o związek. Też byśmy chcieli, 

żeby po prostu dzieci nie jadły z tych naczyń plastikowych tych posiłków, tylko żeby to też 

przygotować. No i jeżeli chodzi o jakieś inne przedsięwzięcia, to tutaj nie widzieliśmy 

możliwości, żeby mieściło się to w zakresie, który by znaczył nam związek. Jeżeli chodzi o 

inne przedsięwzięcia, to też, jeżeli chodzi o dokumentację, no to opieraliśmy się o to, że 

pozwolenia na budowę, które są aktualnie dostępne w gminie, są ważne tylko trzy lata. Poza 

dokumentacją na drogi, bo drogi są, jeżeli są wykonywane metodą spec ustawy, to ta ważność 

nigdy nie przepada, można je w każdym czasie realizować. Dziękuję.  

 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

- Dziękuję. Kolega będzie jeszcze kontynuował, tak? Bardzo proszę. Wspomniał pan, że w 

tym wniosku też chodziło o bezpieczeństwo, czyli można było, jeśli chodzi o jakieś remizę, 

też można było wystąpić. Czy wystąpiliście? Wiem, że projekty są przygotowywane na 

świetlice, przepraszam, nie na świetlice, tylko na remizę na we Włochach i na remizę w 

Sosnówce. Czy to też można było z tego włączyć te zadania do tego wniosku?  

 

Zastępca Burmistrza Włodzimierz Zaręba 

- Ale nie mieliśmy dokumentacji prawomocnej decyzji, prawomocnych decyzji.  

 

Radny Marcin Grzegorski 

- Czy nie powinniśmy zrobić takiego spotkania, jeśli takie pieniądze były i wiedzieliśmy, że 

te ścieżki nie będą wykonywane i my możemy wnioski? Tak naprawdę, no to, no nie wiem, 

kto podjął decyzję, żeby te akurat decyzje w Świetlicy w Bartoszowinach, garaże włączyć, a 

innych rzeczy po prostu, jak tu kolega radny mówi, że też są, decyzja jest wydana. Na 

Włochach prawdopodobnie też już jest projekt i na Sosnowce też jest na ukończeniu. Także to 

jest taka troszkę widzę samowola, że robię co chcę, nie pytam się radnych. Dziękuję.  

 

Burmistrz Andrzej Gąsior 

- Szanowni Państwo radni, żadne nowe zadanie nie zostało wprowadzone przez nas. Nie 

wprowadziliśmy żadnego zadania nowego. Skorzystaliśmy z zadań, które mamy i z 

pozwoleń, które mamy. Zgłosiliśmy to na Związku Gmin Gór Świętokrzyskich. Zgłosiliśmy 

zadanie jeszcze inne, bo rozmowa była oczywiście, dotyczyła również innych działań, między 

innymi to, co pan burmistrz powiedział, blok żywieniowy który jest już w planach i mamy też 

również pozwolenie na budowę w Rudkach, ale on się nie mieści w zakresie tych zadań. Są to 

rozmowy bardzo krótkie i decyzje podejmuje się czasami, jeżeli chodzi o związek, w ciągu 

dosłownie jednego dnia i dotyczy to projektów gminy, które są już realizowane i 

zaakceptowane przez Radę Gminy. Projekt, jeżeli chodzi o Paprocice, jest bardzo trudnym 

projektem, bardzo kosztownym i on będzie dla nas problemem. Ja rozmawiałem tutaj z 

przedstawicielami Straży i mówiłem, że będzie to problem, projekt bardzo trudny do 



realizacji, bardzo trudny do realizacji. Tam po prostu trzeba będzie znaleźć duże pieniądze 

zewnętrzne. Jest to projekt bardzo kosztowny. Myślę, że, trzeba zaprosić kiedyś Straż z 

Paprocic i ten projekt pokaże, może też przedstawić. My byśmy chcieli, żeby wszędzie 

obiekty, Szanowni Państwo, powstawały, natomiast nie wprowadzamy nowych zadań. Także 

my tu nikogo, Panie Marcinie, w błąd nie wprowadzamy, bo to są zadania, które są 

realizowane, które są wpisane w budżecie. One są realizowane już od jakiegoś czasu. One są, 

niektóre z zadań sołeckich, projekty robione, bo mieszkańcy zgłaszają nam takie zadania, 

więc one są cały czas zrealizowane. Natomiast my jako gmina szukamy możliwości 

finansowania, gdzie pieniądze będą z zewnątrz i tutaj taka możliwość się pojawiła. Tu jest 5 

procent dofinansowania, gdzie gmina do projektu naprawdę dołoży niewielkie pieniądze. 

Mamy przykład oczyszczalni w Starej Słupi, która jest finansowana praktycznie z kilku źródeł 

i ona ma, w tej chwili jest bez, można powiedzieć, udziału pieniędzy z gminy. Więc to jest 

takie możliwości. My odpowiadamy za to z punktu widzenia ekonomicznego i musimy 

dysponować tym, co mamy. Podaję kolejny przykład, nie był pan na komisjach. Okazało się, 

że z Polskiego Ładu, ponieważ może inaczej, w naszej gminie od wielu lat jest robione, 

doświetlenia są robione i projekty doświetleń jest ich ponad 20 z tego co wiem, czy około 20 

projektów i w tej chwili z jednym właśnie z przetargów w Polskim Ładzie pojawiła się 

oszczędność około 500 tysięcy złotych i my dokładamy kolejne odcinki z całej gminy, gdzie 

wiemy, że i musimy tym sterować, nie możemy zrobić spotkania prawda i ustalamy 

powiedzmy które i tak dalej, bo my musimy to skalkulować, które odcinki się zmieszczą. My 

chcemy zrobić jak najwięcej, ale musimy podjąć decyzję, żeby po prostu się zmieścić w 

przetargu. żeby te odcinki wykonać dla całej społeczności, więc tym się kierujemy. 

Kierujemy się ekonomią i to, co jest dla mieszkańców najbardziej potrzebne i to, co jest 

zgłoszone przez państwa. Nie ma tu żadnego nowego zadania. Dziękuję bardzo.  

 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

- Dziękuję. Jeszcze kolega kontynuuje tak bardzo proszę.  

 

Radny Marcin Grzegorski 

- Chciałem zapytać czy mamy projekty na przykład na drogi które są do remontu albo które są 

do zrobienia czy mogliśmy też przeznaczyć to właśnie na te projekty bo naprawdę w Nowej 

Słupi są projekty dróg na ukończenie ale nie ma środków własnych czy my mogliśmy 

wykonać te drogi z tych pieniędzy.  

 

Zastępca Burmistrza Włodzimierz Zaręba 

- Odpowiadam, może ja odpowiem. Jeżeli chodzi o te remonty tych dróg, które są 

zaplanowane, środki, bo tutaj też, Szanowni Państwo, Polski Ład bierzemy pod uwagę, żeby 

Polski Ład uzupełniał nam wkład do innych dofinansowań, żebyśmy tam nie wkładali 

środków własnych. Jeżeli chodzi o remonty tych dróg, to muszą być środki bieżące, nie 

inwestycyjne. A Polski Ład, to są środki inwestycyjne. Więc tutaj nie da się do remontu dróg 

dołożyć z Polskiego Ładu. Tylko do budowy dróg. Aktualnie wszczęte zostało bodajże 10 

lutego postępowanie, jeżeli chodzi o drogę, naszą gminną drogę od oczyszczalni ścieków. I 

wiemy już, że tam będzie, będą duże braki, Szanowni Państwo, bo kosztorys inwestorski to 

jest 3 miliony 800 tysięcy. Więc będziemy się zastanawiać, skąd pozyskać takie środki, bo 3 

miliony 800, no to naprawdę jest dość znaczna kwota. Natomiast inne projekty są w trakcie 

opracowywania. Nie mamy jeszcze prawomocnych pozwoleń z RID-owskich, więc tutaj nie 

ma mowy o tym, żeby wcześniej zaplanować. Tym bardziej, tak jak pan burmistrz wspomniał, 

to chcę dodać i dlatego się zgłosiłem do wypowiedzi, że Związek Gmin Gór Świętokrzyskich 

też miał określony czas, żeby wystąpić do komisji, która jest w Kancelarii Prezesa Rady 

Ministrów o zmianę tego zadania i potrzebował po prostu jak najszybciej ten ruch wykonać. 



Te zadania już są przez Kancelarię Prezesa Rady Ministrów zaakceptowane i one są 

rozdysponowane przez Związek praktycznie do realizacji. Dziękuję.  

 

Radny Bartosz Dutkiewicz 

- Dziękuję bardzo. Panie burmistrzu mamy tam zadanie modernizacji sieci kanalizacyjnej i 

deszczowej. Tu z tego co wiemy na komisjach rozmawialiśmy, chodzi o odcinek tam Wąkop 

- Świętokrzyska, ale prosiłbym o przybliżenie mieszkańcom mniej więcej o co chodzi, ale też 

będąc przy tym temacie chciałbym zapytać o oczyszczalnię ścieków, Stara Słupia i Mirocice, 

jakbyśmy się dowiedzieli, na jakim one w tej chwili są etapie i czy jest planowane już jakoś, 

tak jak było wcześniej mówione, to przełączenie sieci kanalizacyjnej, tam Baszowice, Nowa 

Słupia. Chodzi o to zlikwidowanie tego fetoru w rynku w Nowej Słupi. Czy to jest jakoś 

planowane? I jeszcze jedno dodatkowe pytanie, bo mieszkańcy mi dzwonią, pytają, robimy tą 

kanalizację na ulicy Chełmowej. Czy jest plan odnośnie ulicy Staszica, kiedy ewentualnie by 

coś było tam ruszone i w jakiej perspektywie ta kanalizacja jeszcze tam na Staszica. Dziękuję.  

 

Zastępca Burmistrza Włodzimierz Zaręba 

- Szanowni Państwo, 27 lutego została zgłoszona do odbioru oczyszczania ścieków w Starej 

Słupi. Wyznaczony termin zgodnie z umową, 14-dniowy przypada na 13 marca. Komisja 

zostanie powołana i będziemy odbierać tą oczyszczalnie ścieków. Dlatego ja bym prosił 

jeszcze mieszkańców, szczególnie Starej Słupi, o cierpliwość. To nie będzie, tak jak 

wspominałem na komisjach Pryma Aprylis, od 1 kwietnia będzie można włączać przykanaliki 

do pierwszej studzienki kanalizacji sanitarnej, natomiast tutaj prosiłbym również o kontakt 

mieszkańców z panem Jackiem Brożyną, kierownikiem referatu, bo najpierw trzeba podpisać 

umowę na odbiór ścieków, a dopiero później wykonać to przyłączenie. Jeżeli chodzi o ten 

czas przyłączenia, to bardzo bym prosił, i tą drogą zwracam się do mieszkańców Starej Słupi, 

dali byśmy na to czas dwumiesięczny, dlatego że my musimy jeszcze z tego projektu, który 

rozpoczął się w ramach inwestycji Pokrzywianka Cząstków Stara Słupia, musimy się 

rozliczyć przed organem zarządzającym. W związku z tym prosiłbym, żeby w ciągu dwóch 

miesięcy te podpięcia były przeprowadzone, dlatego że my odpowiadamy również za 

wskaźniki przyłączeń. I takie sprawozdanie musimy przedłożyć do Urzędu 

Marszałkowskiego. Jeżeli chodzi, Szanowni Państwo, o temat dalszej kanalizacji, to 

przepięcie do nowej oczyszczalni w Mirocicach części Baszowic i Mirocic, czy z całych 

Mirocic, będzie możliwe, jeżeli będzie dopiero oddana do użytkowania ta oczyszczalnia. 

Więc to jeszcze jest parę miesięcy, dlatego że tam termin zakończenia tej inwestycji, o ile 

sobie dobrze przypominam, to jest sierpień tego roku. Nie jest odległy, ale jeszcze trzeba 

trochę czasu. Ufam, że te plany się ziszczą, dlatego że na bieżąco robimy odprawy tutaj i 

myślę, że ta inwestycja dobrze rokuje, jeżeli chodzi o jej zakończenie. Natomiast licho nie 

śpi, nie wiadomo, co się może wydarzyć, tak jak mieliśmy przypadek 24 lutego i wtedy 

musimy się martwić o dodatkowe środki. Jeżeli chodzi o zlikwidowanie tego fetoru, 

podejrzewam, że w jakiś sposób to odciąży tutaj rynek. Oby tak było, na ten temat 

wypowiadali się specjaliści, stąd między nimi taki projekt. Jeżeli chodzi o kanalizację czy 

wykonanie tego odcinka, remontu tego odcinka kanalizacji tutaj w Nowej Słupi, w Wąkopie 

no niestety ten odcinek okazał się, że przy uruchamianiu oczyszczalni ścieków w Starej Słupi, 

tej nowej, że tam bardzo dużo wody deszczowej wpływa do tego kanału sanitarnego. To jest 

efektem tego, że te studzienki w Wąkopie są w tym rowie przestarzałe, niekiedy nawet 

wybudowane z cegły, bo tak się kiedyś praktykowało. Jeżeli woda idzie deszczowa, no to one 

przesiąkają, ale i od góry na pewno się wlewa ta woda, stąd jest to groźba, że uszkodzi nam 

ten osad na nowej oczyszczalni, no i będziemy mieli problem. Dlatego zwracamy się do 

Wysokiej Rady o to, żeby to zadanie przynajmniej tak symbolicznie rozpocząć. Aktualnie 

jedna z firm robi nam kosztorys, żeby mieć wycenę tego, ile ewentualnie to będzie kosztować 



i wtedy zrobimy zapytanie ofertowe i ewentualnie, gdyby więcej środków było potrzeba, 

będziemy szukać i zwracać się do Wysokiej Rady do tego, żeby zaakceptowała nam takie 

rozstrzygnięcia. To chyba wszystko, czy jeszcze coś? Szanowni Państwo, tutaj jeżeli chodzi o 

ulicę Staszica, tyle jest tych projektów, jeżeli chodzi o kanalizację, bo na bieżąco jesteśmy 

teraz i wodociąg robimy, jeżeli chodzi o ulicę Świętokrzyską. Żeby spiąć to wszystko z 

nowym ujęciem wody, nie odpowiem Państwu na to pytanie, czy Staszica już jest realizowany 

projekt. Założeniem było tak, że jeżeli wykonamy na ulicy Chełmowej, to wtedy dopiero 

myślimy o Staszica, bo innej kolejności to nie przewidywaliśmy. Tam jeszcze wchodzi kilka 

budynków ze Starej Słupi, także nie chcę wprowadzać w błąd, nie odpowiem na to pytanie, 

jeżeli chcecie państwo, to zorientuję się i dopiero wtedy mogę udzielić wiarygodnej 

informacji. Dobrze, dziękuję.  

 

Radny Ryszard Karpiński 

- Chciałbym to uporządkować, bo już miałem to zadać pytanie w wolnych wnioskach. Panie 

burmistrzu, to tak, po pierwszym kwietnia mieszkańcy Starej Słupi zgłaszają się. Zgłaszają się 

do kierownika i podpisują umowę, to jest raz. Jedno pytanie, drugie, to już pan zaczął w 

sprawie tej drogi do oczyszczalni. Będzie zrobiona? Musi być zrobiona. Firma, no co by nie 

mówić, no ta droga nie była w takim strasznym stanie. Teraz jest, byłem wczoraj nawet, 

zdewastowana całkowicie, praktycznie można powiedzieć, przez firmę, przez budowę. Ta 

droga, to co mówiliśmy wcześniej, ona ma być zrobiona. Nie to, że musi, bo to jest ma, a 

musi, to są wiele różne rzeczy. Prosilibyśmy my, mieszkańcy Starych Słupi, żeby tą drogę 

tam do oczyszczania zrobić. Dziękuję, bo miałem to w wolnych wnioskach, ale jak już Pan 

zaczął mówić.  

 

Zastępca Burmistrza Włodzimierz Zaręba 

- Więc my tą drogę planujemy do zrobienia. Tylko proszę mnie zrozumieć, że musimy 

znaleźć 3,8 mln na wykonanie tej drogi. Taki jest kosztorys inwestorski. Ale cały czas trwają 

prace i tak jak wspomniałem, jest wszczęte postępowanie odnośnie wydania decyzji z RID na 

tą drogę i ona będzie o odpowiednich parametrach, jakich to już nie chcę tu powtarzać, ale z 

chodnikiem, z oświetleniem, także to będzie droga nowej klasy, bo również, Szanowni 

Państwo, zwrócę uwagę, miałem też to w sprawach różnych poruszyć, ale 10 marca 

zapraszamy wszystkich sołtysów, wszystkich miejscowości, niezależnie czy jest kanalizacja, 

czy jej nie ma, będziemy prosić Państwa o pomoc, jeżeli chodzi o ewidencję zbiorników 

bezodpływowych, bo musimy zadbać o to, żeby ścieki, które są w zbiornikach 

bezodpływowych, trafiały na oczyszczalnię, a oczyszczalnia w Starej Słupi przyjmie każdą 

ilość tych ścieków ze zbiorników bezodpływowych, nie tak jak oczyszczalnia, bo tam są 

ograniczenia w Rudkach. Dlatego musimy też zadbać o to, i tu pan radny zgadzam się z nim 

w stu procentach, że musimy zadbać o to, że ta droga dojazdowa dla wszystkich, którzy 

wykonują te czynności, czyli dla naszych przedsiębiorców z terenu naszej gminy, że powinna 

być odpowiedniej jakości, a nie takiej jak na dzień dzisiejszy jest. Dziękuję.  

 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

- Bardzo dziękuję. Kolega Dawid Marzec, bardzo proszę.  

 

Radny Dawid Marzec 

- Dziękuję bardzo, Panie Przewodniczący. Widzę również w zadaniach inwestycyjnych 

pieniądze ze Związku Gór Świętokrzyskich dotyczą również Domu Kultury w Rudkach mam 

pytanie, myślę, że do Pana Wiceburmistrza, ponieważ konkretne pytanie inwestycyjne. Jakie 

prace są przewidziane i dodatkowo z tym pytaniem, żeby już nie rozciągać naszej dyskusji, 

chciałbym zapytać, ponieważ na poprzedniej sesji pytałem o możliwość tej gastronomii, czy 



na to będzie przeznaczony ten budynek, czy tak jak pojawiła się wizja, którą osobiście 

skrytykowałem również na sesji z biblioteką, w pomieszczeniu, w którym od lat była 

gastronomia, bądź jakaś kawiarnia. Czy panowie burmistrzowie rozmawiali z dyrekcją? Czy 

jest na to jakiś pomysł? W chwili obecnej stoi to puste. W Rudkach widziałem, udało się 

kolejny lokal już przeznaczyć na następny sklep. Przestają świecić te lokale pustkami, co 

cieszy. No, ale gastronomia cały czas twierdzę, że by się przydała, jakiś fast food. Może nie 

fast food, ale no coś, co by dawało ludziom dobrze zjeść, bądź napić się herbaty. Więc w tej 

kolejności, jeżeli państwo mogliby odpowiedzieć, to bym bardzo wdzięczny, dziękuję.  

 

Zastępca Burmistrza Włodzimierz Zaręba 

- Jeżeli można. Panie przewodniczący, Wysoka Rado, jeżeli chodzi o inwestycje w Rudkach, 

ja wspominałem o tym na komisjach, ale jeszcze raz to powtórzę. Szanowni Państwo, myśmy 

mieli remont przeprowadzić, jeżeli chodzi o te pomieszczenia do przechowania różnych 

strojów na poddaszu naszego Gminnego Ośrodka Kultury, ale po prostu w tym projekcie 

związkowym ze względu na ceny no są tak małe środki, że zwróciliśmy się do Urzędu 

Marszałkowskiego, żeby nam ograniczył to zadanie i Urząd Marszałkowski ograniczył tylko 

dlatego, że cztery GOK-i są we wskaźnikach, więc gdyby nasz GOK z tego zadania 

zrezygnował, czy gmina by zrezygnowała, to w takiej sytuacji by była korekta na tym 

projekcie, no bo wskaźniki nie byłyby spełnione. Więc nie chcieliśmy tutaj innym gminom, 

czy całemu związkowi zaszkodzić, ograniczyliśmy to, występując do Urzędu 

Marszałkowskiego, jako instytucji zarządzającej, o ograniczenie tej inwestycji. I teraz 

będziemy już niebawem rozstrzygać, bo są oferty, które mieszczą się w przedziale cenowym, 

które zarezerwowaliśmy na ten projekt związkowy, więc będzie to wykonywana piwnica po 

prawej stronie, jak się patrzy na wejście, plus zagospodarowanie terenu wokół Gminnego 

Ośrodka Kultury. Natomiast to, co się mieści w projekcie tym Polskiego Ładu Funduszu 

Inwestycji Strategicznych, to jest ta druga część GOK-u, czyli te pomieszczenia, tam 

najbardziej kosztowną sprawą jest zabezpieczenie, spełnienie wymagań przeciwpożarowych, 

bo tak naprawdę, szanowni Państwo, dzisiaj z całą odpowiedzialnością po zapoznaniu się z tą 

dokumentacją, w naszym GOK-u, jeżeli chodzi o pożar, jest niebezpiecznie, jeżeli przebywają 

tam dzieci, czy jest jakieś widowisko atrakcyjne, gdzie jest duża ilość osób. W przypadku 

pożaru my naprawdę jesteśmy tam bezsilni, dlatego że musimy zabezpieczyć i odpowiednie 

ciśnienie wody, i odpowiednią ilość tej wody, więc to chcemy zadbać w tym projekcie 

związkowym, a to było przeznaczone z kolei, Szanowni Państwo, jeżeli chodzi o ten projekt 

związkowy, na obiekty kulturalne, bo tak 11 gmin Gór Świętokrzyskich postanowiło, że 

będzie to zadanie sformułowane w ten sposób, I tam też jest po prostu demokracja i 

głosujemy tak, żeby każdy coś z tych finansów, co Związek zdobywa, również były 

przeznaczone dla każdego z samorządów. Dziękuję.  

 

Radny Dawid Marzec 

- Dziękuję bardzo. Tylko pytałem o tą gastronomię. Tutaj na pewno macie łącznik z panią 

dyrektor, ponieważ jest to pracownik wam podległy. Pytanie było na poprzednim posiedzeniu 

sesji, no i tak jakby dziś zabieram głos w celach kontynuacji tego, ponieważ to nie jest tylko 

moje zapytanie, no bo rozumiecie, że pierwszym jest radny bądź sołtys i na pewno koledzy 

tutaj z Rudek również to samo potwierdzą, że ludzie o to dopytują. Dziękuję.  

 

Zastępca Burmistrza Włodzimierz Zaręba 

- Moja ocena jest taka, jeżeli chodzi o tę inwestycję w bibliotekę. Po pierwsze, biblioteka 

publiczna jest w Nowej Słupie, w Rudkach jest filia biblioteki. Pani dyrektor dostała tutaj 

polecenie, żeby przygotować projekt wyposażenia biblioteki publicznej w Nowej Słupi, bo 

będzie nowy obiekt i będzie możliwość przygotowania tej biblioteki, tego zbioru nowa 



jakość, żeby nastąpiła, jeżeli chodzi o zabezpieczenie tego księgozbioru i wyeksponowania go 

tak, w tym pomieszczeniu przeznaczonym na bibliotekę, jak należy. Kłopot jest w tym, 

Szanowni Państwo, że konkurs, który prowadzi Ministerstwo Kultury i Dziedzictwa 

Narodowego, jest tam określona powierzchnia która podlega jakby dofinansowaniu, jeżeli 

chodzi o bibliotekę, o ile dobrze się orientuję, to jest to między 150 a 350 m2. Ale tutaj przy 

jakimś odrobinie wysiłku można by było uznać, że ta powierzchnia wspólna tam 

wykorzystywana przez inne instytucje, które tam kiedyś będą korzystały z tego obiektu, że 

możemy spełnić ten warunek. Dlatego ja optuję za tym, żeby Pani Dyrektor przygotowała 

ewentualnie, bo nie ma naboru, ten nabór może być dopiero gdzieś pod końcu roku, z reguły 

to się odbywa w październiku, ile będzie w ogóle na tej biblioteki, i można tam od 500 tys. 

chyba do 2 mln. pozyskać na taką bibliotekę. Zastanawialiśmy się również nad biblioteką czy 

filią biblioteki również w Dębnie, bo tam budujemy też świetlicę. Okazuje się, że nie możemy 

w tych konkursach uczestniczyć i tu, i tu, albo tego łączyć, albo jest na bibliotekę główną, 

albo jest na którąś z filii i koniec. Więc dla mnie jak najbardziej, ja nie widzę po prostu takiej 

możliwości, żeby inwestować w Rudkach w bibliotekę, a tu pomijając nie wiadomo co z tą 

biblioteką, no przecież nie ustawimy tych starych regałów, dlatego że one nawet nie będą 

pasowały do wielkości tych pomieszczeń i do ustawienia tych. Jeżeli chodzi o... Chciałem się 

też zająć, ale nie zdążyłem, po prostu za krótki był czas, bo Związek wymagał już złożenia 

dokumentacji, bo aktualnie jest postępowanie wszczęte, więc musieliśmy tą dokumentację, 

którą mamy, przekazać do Związku, żeby... Zresztą możecie sobie Państwo na BIP-ie 

Związku zobaczyć, czy na portalu informacji zamówień publicznych, że ten przetarg już się 

toczy i bodajże 8 marca będzie, jest termin otwarcia ofert. Także jeżeli chodzi o te 

pomieszczenia, no to tutaj ze strony takiej inwestycyjnej nie mogłem już pomóc, chociaż 

widzę tam, że środków na pewno by nam zostało i taka możliwość by była, ale trzeba by było 

wcześniej podjąć taką inicjatywę, żeby po prostu wyremontować to pod kątem 

pomieszczenia. Rozmawiałem, byłem tam z projektantem, Szanowni Państwo, więc nie da się 

tego załatwić w pięć minut. Można to było zrobić tylko taką kosmetykę tych pomieszczeń, nic 

więcej, ale do tego też, żeby ogłosić zamówienie publiczne, musi być wykonany kosztorys.  

 

Radny Dawid Marzec 

- Dziękuję panie przewodniczący, o tak bez zgłoszenia. To w takim razie ja na następnej sesji 

również będę pytał. Cały czas o to samo, to znaczy, że no nie wiem, no to panowie 

burmistrzowie i Rada wydaje mi się, decyduje o kierunku gminy, a gminy czy budynków 

gminnych, jak te budynki mają funkcjonować? Są to podziały, Rada decyduje o inwestycjach, 

burmistrzowie decydują o działaniu poszczególnych referatów, ponieważ są nad 

kierownikami. Ja uważam, że nie ma trzeciej jednostki jest uchwałodawcza, wykonawcza i 

nie ma jeszcze Domu Kultury, żeby ktoś jeszcze rządził po prostu w naszej miejscowości. 

Jeżeli my chcemy gastronomię i burmistrzowie, bo myślę, że mamy bardzo wspólne zdanie, 

to ja mobilizuję i wręcz proszę o to, żeby nacisnąć w tym kierunku, żeby coś tam się działo. 

Już nie będę tutaj mówił o finansach, które również na tym by zyskały, no bo ponieważ 

dokładamy dużą kwotę do domu kultury, jeżeli przyszedłby jakiś przedsiębiorca i wynająłby 

to, bo tego nie wiemy, dlatego jeżeli nie złożymy takiego zapytania bądź przetargu, nie wiem 

nawet w jakiej to poprawnie formie powinno być złożone, to my nie wiemy czy ktoś się 

zgłosi. Jeżeli ktoś by się zgłosił, no to być może odciążylibyśmy z pewnych finansów dom 

kultury. No ale jak stoi puste, no to nie da rady zrobić czegokolwiek tam. Więc mobilizuję i 

uprzejmie proszę o to i na pewno na następnej sesji będę pytał. Dziękuję.  

 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

- Dziękuję bardzo. Będziemy wracać do tego tematu na najbliższej sesji. Widzę, że pan 

burmistrz się zgłasza, ale już wracamy do zmian w budżecie, żebyśmy nie rozciągali się do 



spraw różnych, tylko bardzo proszę o określanie tak okołobudżetowe uchwały w tej chwili. 

Bardzo proszę pan burmistrz.  

 

Burmistrz Andrzej Gąsior 

- Ja tylko chciałem dopowiedzieć, że mamy tu jakby wspólne podejście. Nie ma zielonego 

światła na przebudowę pod kątem biblioteki i taką informację pani dyrektor od nas dostała. 

To co pan burmistrz powiedział, my zmierzamy w tym kierunku, natomiast nie mogę zabronić 

pani dyrektor czy dyrektorom obiektów u nas szukania pieniędzy i jakichś wniosków 

przekierowanych, czy zmuszania ich na przykład do tego, żeby ona gastronomię, oczywiście 

ona może spróbować, natomiast ona odpowiada za obiekt, za finanse i musi też wykazać się 

inicjatywą w każdym względzie, czy to promocyjną, czy to funkcjonalności GOK-u i tutaj 

jakby no nie mogę ograniczać Panią Dyrektor czy Pana Dyrektora. Natomiast no wymagania 

są takie, że po prostu gmina nie będzie inwestowała w kolejne przedsięwzięcie. Dziękuję.  

 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

- No i dziękuję i bardzo dobrze. Kolega Sylwester Kozłowski doczekał się w końcu, bardzo 

proszę.  

 

Radny Sylwester Kozłowski 

- Bardzo dziękuję. Szanowni Państwo, w zmianach w budżecie przesuwamy też środki na 

usuwanie azbestu, są sołtysi, sesja jest ogólnie dostępna, także też chyba należy przekazać 

informację, że jest 129 tysięcy na usuwanie azbestu i według informacji, które przekazał pan 

burmistrz na wspólnym posiedzeniu komisji, wnioski będą rozpatrywane według kolejności 

tej, które były złożone jako pierwsze w poprzednim roku i jeszcze wcześniej do wyczerpania 

tych środków. I mam jeszcze jedno pytanie odnośnie świetlicy w Dębnie. Wczoraj poprosiłem 

o przedstawienie kwot, jakie mamy przeznaczone. W sumie 1,440 mln, wkład z budżetu 

gminy 446, środki zewnętrzne 1 mln zł. Na jakim etapie jesteśmy z tą świetlicą? Jakie są już 

podjęte działania, kiedy podpisaliśmy umowę z, odnośnie Polskiego Ładu i umowę z PROW-

u.  

 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

- Pan zastępca burmistrza będzie odpowiadał.  

 

Zastępca Burmistrza Włodzimierz Zaręba 

- Tych dat na sto procent panu nie przekaże, natomiast jeżeli chodzi o etap, przekazaliśmy 

plac budowy, umowy są podpisane, także wykonawca działa ostro, to jest ten sam 

wykonawca, ta sama firma, która tutaj jest i na ulicy Świętokrzyskiej. Więc z tego, co ostatnio 

wiem, to na pewno tam ławy fundamentowe, fundamenty zostały pod świetlicę wylane. Jeżeli 

chodzi o czas realizacji tej inwestycji, to jest 18 miesięcy, to jest maksymalny termin. 

Natomiast Polski Ład w nowym wydaniu, jeżeli chodzi o Fundusz Inwestycji Strategicznych, 

mówi w ten sposób, że jeżeli inwestycja zostanie wcześniej ukończona, to gmina ma 

obowiązek wypłacić ze środków własnych, a później po ostatniej fakturze zwracamy się do, 

mimo że termin jest na 18 miesięcy, we wniosku do BGK, że po złożeniu ostatniej faktury 

zwracamy się o płatność i przy pierwszym okienku płatniczym, a są dwa w miesiącu, BGK 

nam przelewa te pieniądze na konto, my musimy tylko na początku sfinansować tą fakturę. 

Także tutaj ten termin, jak było poprzednio, musieliśmy się sztywno trzymać tego terminu 

realizacji inwestycji. Jeżeli przedsiębiorca wykona wcześniej, to może wcześniej otrzymać 

zapłatę. Tutaj nie ma żadnych przeciwwskazań. Jeżeli chodzi o Polski Ład, no tutaj w 

świetlicy jest 500 tysięcy, 499, tam bez złotówki chyba jest z prowu. No i tym Polskim 



Ładem żeśmy dopomogli, żeby ta świetlica była, żeby ta inwestycja była realizowana. 

Dziękuję.  

 

Radny Stanisław Cisłowski 

- Wczoraj rozpoczęto wykonywanie zera. Murowanie idzie z bloków. Wczoraj jak wracałem, 

podjechałem, to rozpoczęte pomiary wysokościowe były robione wczoraj rano, no a jechałem, 

to już rozpoczęte było murowanie z bloków.  

 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

- Kolega Sylwester kontynuuje, bardzo proszę.  

 

Radny Sylwester Kozłowski 

- Bardzo dziękuję. Panie burmistrzu chciałem jeszcze wrócić do wypowiedzi kolegi Marcina, 

panie burmistrzu i decyzji odnośnie inwestycji, które my realizujemy. Uważam, że kolega ma 

rację, bo Rada oprócz tego, że przesuwa środki na inwestycje, które są zaplanowane w 

budżecie, zresztą pan niejednokrotnie wnioskuje o różnego rodzaju przesunięcia, i nie widzę 

problemu żadnego, żeby się spotkać, jeżeli są takie sytuacje, o których Panowie mówicie, ze 

Związkiem Gmin Gór Świętokrzyskich, nagle ujawniają się jakieś środki, które można 

przesunąć. Można, Panie burmistrzu, zwołać bardzo szybko sesję nadzwyczajną i wspólnie 

zadecydować. Pan wtedy przedstawia, że na terenie gminy mamy gotowy ten projekt, ten 

projekt, ten projekt, patrz tu Paprocice, tak, nie wiemy jak jest to kosztowne, ale chodzi o sam 

fakt i takie zagranie fair, że to Rada decyduje, wszyscy 15 radnych zadecyduje, że jednak nie 

w pierwszej kolejności na przykład Paprocice, bądź Mirocice, bądź Bartoszowiny, 

podejmujecie panowie decyzję w składzie dwuosobowym. A to jak się konstruuje budżet i 

jakich można dokonywać zmian, jak przygotować pewne inwestycje, no to Panowie 

doskonale wiecie, że pewne rzeczy można zrobić i mieć na to wpływ, żeby były jednak jako 

pierwsze, a inne troszeczkę się przesunęły w czasie. I prośba taka, jeżeli są takie środki do 

podziału, bardzo proszę zwołać szybko sesję nadzwyczajną, poinformować radnych, i niech 

Rada też ma udział w decyzjach i kolejności wykonywanych inwestycji. Dziękuję bardzo.  

 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

- Dziękuję bardzo. Przynajmniej jest takie ciało w Radzie jak Komisja Budżetu i przecież jest 

przewodniczący Komisji Budżetu, który myślę, że też powinien może w taki sposób, nie 

wiem, może powinien jako przewodniczący Komisji Budżetu brać udział też w 

posiedzeniach, Związku Gmin Gór Świętokrzyskich, mógł później radnym przekazać taką 

informację. Dobrze, no to tyle. Już zamykam. Jeszcze pan burmistrz chciał. No to w takim 

razie zamykam dyskusję. Przechodzimy, przechodzimy do głosowania. 

 

 

Głosowano w sprawie: 

w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Nowa Słupia na lata 2023-

2039,.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Stanisław Cisłowski, Bartosz Dutkiewicz, Ryszard Karpiński, Robert Klefas, Sylwester 

Kozłowski, Dawid Marzec, Halina Misiurska, Łukasz Nowak, Ewa Pastuszyńska, Rafał 



Piasecki, Jerzy Roman, Adam Sałata, Lidia Wiącek 

PRZECIW (1) 

Marcin Grzegorski 

NIEOBECNI (1) 

Grzegorz Rapcia 

 

 

Głosowano w sprawie: 

w sprawie zmian w budżecie gminy na 2023 rok,.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Stanisław Cisłowski, Bartosz Dutkiewicz, Ryszard Karpiński, Robert Klefas, Sylwester 

Kozłowski, Dawid Marzec, Halina Misiurska, Łukasz Nowak, Ewa Pastuszyńska, Rafał 

Piasecki, Jerzy Roman, Adam Sałata, Lidia Wiącek 

PRZECIW (1) 

Marcin Grzegorski 

NIEOBECNI (1) 

Grzegorz Rapcia 

 

 

3) w sprawie zmiany uchwały Nr LXX/100/22 Rady Miejskiej w Nowej Słupi z dnia 29 

grudnia 2022 r. w sprawie ustalenia odpłatności za 1 godzinę usług opiekuńczych 

świadczonych przez Miejsko - Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej w Nowej Słupi, 

 

 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

Przechodzimy do punktu trzeciego w sprawie zmiany uchwały numer LXX/100/22 Rady 

Miejskiej w Nowej Słupi z dnia 29 grudnia 2022 roku w sprawie ustalenia odpłatności za 

jedną godzinę usług opiekuńczych świadczonych przez Miejsko-Gminny Ośrodek Pomocy 

Społecznej w Nowej Słupi. To była tylko poprawa kosmetyczna można powiedzieć ze zmianą 

wdrażania w życie tej uchwały, więc żadna treść i żadne zmiany merytoryczne w uchwale nie 

zostały naniesione. Czy chciałby ktoś żeby jeszcze była mówiona dziś ta uchwała? Nie widzę, 

w takim razie przechodzimy do głosowania. Głosujemy w sprawie zmiany uchwały numer 70 

/100 /22 Rady Miejskiej w Nowej Słupi z dnia 29 grudnia 2022 roku w sprawie ustalenia 

odpłatności za jedną godzinę usług opiekuńczych świadczonych przez Miejsko-Gminno-

Środek Pomocy Społecznej w Nowej Słupi. 

 

Głosowano w sprawie: 

w sprawie zmiany uchwały Nr LXX/100/22 Rady Miejskiej w Nowej Słupi z dnia 29 grudnia 

2022 r. w sprawie ustalenia odpłatności za 1 godzinę usług opiekuńczych świadczonych przez 

Miejsko - Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej w Nowej Słupi,.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 



 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Stanisław Cisłowski, Bartosz Dutkiewicz, Marcin Grzegorski, Ryszard Karpiński, Robert 

Klefas, Sylwester Kozłowski, Dawid Marzec, Halina Misiurska, Łukasz Nowak, Ewa 

Pastuszyńska, Rafał Piasecki, Jerzy Roman, Adam Sałata, Lidia Wiącek 

NIEOBECNI (1) 

Grzegorz Rapcia 

 

 

4) w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Nowej Słupi 

na rok 2023, 

 

 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

Dziękuję bardzo, uchwała została przyjęta jednogłośnie i teraz już pod punkt czwarty w 

sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Nowej Słupi na 

2023 rok. Czy kolega przewodniczący Komisji Rewizyjnej wczoraj był nieobecny, ale czy 

dzisiaj chciałby się wypowiedzieć do tego projektu. Bardzo proszę.  

 

Radny Dawid Marzec 

- Dziękuję bardzo panie przewodniczący. Nie będzie to długa wypowiedź, ponieważ 

zaplanowaną mamy jedną kontrolę na ten moment. Oczywiście jeżeli wystąpią jakieś doraźne, 

to jak najbardziej będziemy je realizować. Zaplanowana kontrola na drugi bądź trzeci kwartał 

2023 roku to kontrola przeprowadzenia kontroli finansowej organizacji Dymarek za 2022 rok. 

Jednostką kontrolowaną będzie Gminny Ośrodek Kultury, Sportu i Turystyki oraz Muzeum 

Starożytnego Hutnictwa w Nowej Słupi. Dziękuję bardzo.  

 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

- Dziękuję bardzo. Czy dzisiaj chciałby ktoś zabrać głos odnośnie tego projektu uchwały. Nie 

widzę. Przechodzimy do głosowania. Bardzo proszę o potwierdzenie kworum, głosujemy w 

sprawie zatwierdzenia planu pracy komisji rewizyjnej Rady Miejskiej w Nowej Słupi na 2023 

rok. 

 

Głosowano w sprawie: 

w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Nowej Słupi na 

rok 2023,.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Stanisław Cisłowski, Bartosz Dutkiewicz, Marcin Grzegorski, Ryszard Karpiński, Robert 

Klefas, Sylwester Kozłowski, Dawid Marzec, Halina Misiurska, Łukasz Nowak, Ewa 

Pastuszyńska, Rafał Piasecki, Jerzy Roman, Adam Sałata, Lidia Wiącek 

NIEOBECNI (1) 

Grzegorz Rapcia 

 

 



5) w sprawie przyjęcia planów pracy stałych komisji Rady Miejskiej w Nowej Słupi na rok 

2023, 

 

 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

I teraz podpunkt piąty w sprawie przyjęcia planów pracy stałych Komisji Rady Miejskiej. Na 

wczorajszym posiedzeniu stałych Komisji Rady Miejskiej tutaj pani sekretarz wprowadziła 

jeden dodatkowy punkt do Komisji Mieszkaniowej. Tak był proponowany. Bardzo proszę, bo 

nie wiem, czy dobrze mówię, bo ja wiem, że też wnosiłem jeden punkt do Komisji Oświaty. 

Bardzo proszę, pani sekretarz.  

 

Sekretarz Gminy Agnieszka Lewandowska 

- Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, Szanowni Mieszkańcy, może nie wprowadziłam, 

tylko poprosiłam o doprecyzowanie zapisu Komisji Gospodarki Mieszkaniowej, ponieważ 

mają rzeczywiście zaplanowane w trzecim kwartale analiza informacji dotyczącej 

komunalnych lokali użytkowych i mieszkalnych, sprzedaż, najem, zaległości czynszowe i 

prosimy, aby Państwo dopisali wypracowanie stanowiska. To jest bardzo ważne tutaj dla 

organu wykonawczego. Mamy, tak jak właśnie pan radny Dawid Marzyc wspomniał, mamy 

lokale użytkowe wolne w Rudkach, ogłaszamy przetargi, niestety nie ma chętnych na te 

lokale, dlatego może Państwo będą mieć jakiś pomysł, abyśmy mogli tu wspólnie z 

burmistrzem i pracownikami zastanowić się, co z tymi lokalami użytkowymi dalej zrobić i 

prosilibyśmy, aby nie przesuwać tego bardzo w czasie, gdyby Komisja Mieszkaniowa w 

drugim kwartale, czyli już w miesiącu kwietniu, spotkała i omówiła ten problem. Dziękuję.  

 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

- Dziękuję bardzo. Przewodniczący Komisji Mieszkaniowej, bardzo proszę. Już jest to 

zapisane i do końca kwietnia to zrobimy. Dziękuję.  

 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

- Dziękuję bardzo. Ja również wczoraj prosiłem o dodanie jednego punktu w pierwszym 

kwartale Komisji Mieszkaniowej, a mianowicie informacja dyrektora GOKSIT o stanie 

przygotowań Dymarek Świętokrzyskich w danym roku, czyli w roku 2023. Myślę, że jest to 

zasadne. Pani dyrektor powinna już mniej więcej przekazać komisji oświaty, na jakim etapie 

jest podpisywane są umowy do Dymarek Świętokrzyskich i co w związku z tymi 

przygotowaniami. To tyle z mojej strony. Czy jeszcze ktoś chciałby coś w kwestii tej projektu 

uchwały? Tak widzę kolega Dawid Marzec, bardzo proszę.  

 

Radny Dawid Marzec 

- Dziękuję bardzo panie przewodniczący, ponieważ na wczorajszych komisjach był punkt 

odnośnie promocji naszej gminy, punkt, który poniekąd był wywołany między innymi przeze 

mnie podczas posiedzenia komisji oświaty. Czy będzie to panie przewodniczący duży kłopot, 

jeżeli w tym momencie wypowiedziałbym się? Wczoraj no niestety nie mogłem dotrzeć. 

Więc chciałbym wypowiedzieć się w tej kwestii, ponieważ tak jak rozmawialiśmy na Komisji 

Oświaty, temat jest warty uwagi. Wczoraj wiem, że przeszedł dosyć szybko i bez echa, a 

trzeba to zasygnalizować i na samym wstępie tej mojej wypowiedzi chciałbym powiedzieć 

panie burmistrzu, że nie jest to wypowiedź nacechowana negatywnie, jednak uważam tą 

wypowiedź jako bardziej doradczą. Mianowicie, powstają nam piękne inwestycje, powstają 

wspaniałe budynki jak muzeum, za chwilę powstanie kolejny budynek, który będzie gościł 

turystów. No ale turyści muszą to widzieć, muszą to znać, muszą do tego w jakiś sposób 

dotrzeć. Turysta, który wychodzi ze Szlaku Królewskiego, mijając Emeryka, widzi 



billboardy. Widzi billboardy, ale niestety nie widzi billboardów, które dotyczą naszych 

atrakcji, tylko pierwsze co po lewej stronie rzuca się widok zaproszenia do Krajna. Więc 

gdybym wyszedł i spojrzał, ja rozumiem, że to nie jest teren być może gminny i na pewno nie 

gmina strzela sobie w stopę wynajmując ten billboard i dając konkurencji, w cudzysłowie 

oczywiście, bo wszyscy gramy dla Świętokrzyskiego, dając takie pole do manewru reklamy. 

Uważam, że reklama w tym momencie, reklama jako marketing w naszej gminie nie istnieje. 

Uważam, że powinniśmy zabić na alarm i do nadchodzących budowli wdrożyć plan 

ekspresowy, ale i awaryjny, który musimy w tym momencie już w to zainwestować, jakieś 

środki. Nie chciałbym również, żeby moja wypowiedź była odebrana tak, że jest ktoś w 

urzędzie, kto ma nazwijmy to kolokwialnie przyklepaną jeszcze reklamę do innego zakresu 

obowiązków i że tak powiem, że ta osoba nie działa, bo akurat, nie chcę wymieniać 

personalnie, ale ta osoba działa bardzo dużo. Nam po prostu potrzeba w takiej gminie 

turystycznej kolejnej osoby. Wiąże się to z kosztami i ja wiem, że budżet nie jest z gumy, 

aczkolwiek musicie na to zwrócić uwagę, bo same inwestycje, które w naszej gminie są i 

podczas chociażby sesji budżetowej je bardzo wychwalałem. Nie można tutaj powiedzieć 

złego słowa, ale żeby to wszystko grało, potrzeba jeszcze jest tej energii, kogoś kreatywnego, 

kto będzie po prostu to wszystko rozkręcał na social mediach, wszelkiego rodzaju folderach, 

ulotkach. Przedsiębiorcy, którzy mają tutaj agroturystyki, hotele, restauracje, sami na to 

wyłożą, że tak powiem pieniądze i dadzą, w jaki sposób będą partycypować w tych kosztach, 

tego, żeby dołożyć do tego biuletynu informującego, co turysto w naszej gminie możesz 

zobaczyć, że możesz zobaczyć to, to, kolejną rzecz. Chciałbym tutaj również odnieść się w 

ten sposób, no że jesteśmy członkami LOT-u, prawda. No i tych materiałów LOT-u, chyba 

nie widać, chyba, że się mylę, no bo ja współprowadząc powiedzmy agroturystykę, no 

zwracając się do gminy jako zwykły powiedzmy mieszkaniec, czy jest jakiś folder, który 

mogę dać turystom, którzy przyjeżdżają i pytają, a co u was można zobaczyć, no bo u was jest 

ten Święty Krzyż. No tak, no sama etymologia nazwy świętokrzyskie wywodzi się od naszego 

można powiedzieć Świętego Krzyża. Jeszcze naszego i mam nadzieję, że na zawsze, który 

jest integralną częścią Nowej Słupi, więc my musimy na to patrzeć dosyć szerzej i 

marketingowym okiem, żeby tego turystę, który zagląda, czy to do Dębna, czy do Nowej 

Słupi, czy do Starej Słupi, przyjeżdża, żeby widział coś, co u nas się dzieje. Dlatego 

mówiłem, że nie jest to w formie jakiegoś, nie wiem, nieładnego ataku, że do tej pory żeście 

spali, no okej, No jest temat zaniedbany, tylko proszę, żeby to nie była kwestia tak, tak po 

prostu wypowiedziana, tylko nawet jeżeli potrzebujecie pomocy, ja z wykształcenia 

marketingowcem nie jestem, ale mam dużo pomysłów i wiem, że kilku radnych tutaj też ma 

takie doświadczenie, że możemy pomóc. Mamy super grafika, nie chciałbym reklamy robić, 

ale który może również w Nowej Słupi, który może w tym temacie również pomóc i wykonać 

nie wiem, nie, nie trzeba od razu wykonywać 5 tysięcy czy 20 tysięcy egzemplarzy zwykłych 

ulotek, ale można ich wykonać 500 sztuk. I to nie będzie duży nakład, ale już nam da jakąś 

możliwość chociażby postawienia stojaka w naszym urzędzie gminy, gdzie wchodzi turysta i 

pierwsze co bierze, A5 ulotkę i z jednej strony widzi, aha, no mamy muzeum, super, fajnie, a 

tutaj mamy to. I coś to nam wymiernego da. Więc ja uważam, że taka osoba powinna być po 

prostu do urzędu przyjęta. Osoba niekoniecznie wyłoniona z pracowników urzędu, tylko 

osoba być może nawet i z zewnątrz, która ma po prostu wykształcenie w tym kierunku i jest 

profesjonalna. Więc no ja was o to bardzo serdecznie proszę. Chciałbym o taką odpowiedź po 

mojej wypowiedzi, jakie materiały otrzymujemy z LOT-u promocyjne i co nam daje ta 

chociażby składka członkowska i członkostwo w LOT, które kiedyś no tutaj również było 

ostro debetowane na posiedzeniu sesji oraz jakie działania promocyjne są przewidziane. Czy 

są, a jeśli nie, no to okej, no to działajmy wspólnie i zorganizujmy zarówno prośbę do pana 

przewodniczącego, jak i do pana burmistrza spotkanie z radnymi, bo możemy się obudzić za 

późno. gdzie te budowle będą nam przynosiły więcej strat niż zysków, a tak jak mówię, w 



dzisiejszych czasach trochę się zmieniło i teraz mamy wszelkiego rodzaju formy nagłaśniania 

tego wszystkiego poprzez internet. Ja wiem, że biuletyny, o których wspomniałem, być może 

nie przyniosą tego rezultatu, że każdy przyjdzie i weźmie tą ulotkę i od razu będzie tam biegł, 

ale chociażby w restauracjach, w sklepach, które sprzedają regionalne produkty w naszym 

rynku. Może stać taka powiedzmy gablota, w której ten turysta zaglądając będzie wiedział, co 

my w tej gminie mamy do zaoferowania. Bo tak wysiadając na przystanku i idąc w kierunku 

Świętego Krzyża nie mamy nic, oprócz tak jak wspomniałem na komisjach przedsiębiorcy, 

który ma restaurację i reklamuje się fantastycznie, ponieważ nikt nie mija mnicha, który 

wskazuje palcem, gdzie jest smacznie. Działa dźwignia, każdy z nas to zapamiętał. Tak 

właśnie działa reklama. I tak samo powinno działać muzeum, jak i powstające kolejne 

budowle. Troszkę się rozciągnąłem, przepraszam za moją długą wypowiedź, ale chciałem to 

zasygnalizować. Nie było mnie wczoraj, więc przepraszam, że przedłużyłem. Dziękuję 

bardzo.  

 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

- Nic się nie dzieje, dziękuję bardzo. Ja myślę, że tak w pierwszej fazie spotkania Komisji 

Oświaty był taki pomysł, żeby taki punkt wnieść do planu pracy Komisji Oświatowej 

związanego właśnie z promocją. Może trzeba się zastanowić i taki punkt jeszcze dodatkowo 

wprowadzić do planu pracy Komisji Oświatowej. Tak jest w drugim kwartale spotkanie 

poświęcone promocji gminy Nowa Słupia. No to trzeba dziś. Dziś to wnieść, bo plany pracy 

dzisiaj będziemy głosować. Pan burmistrz prosi o głos. Bardzo proszę.  

 

Burmistrz Andrzej Gąsior 

- Dziękuję panie przewodniczący. Wczoraj faktycznie była rozmowa. Ja może nie zajmę 

bardzo dużo czasu, ja tylko powiem jedną rzecz, może nie jedną, ale kilka rzeczy. Przede 

wszystkim marketing, to nie jest tylko i wyłącznie sprawa i domena gminy. To jest raz. Bo 

trzeba sobie powiedzieć , panie Dawidzie, że biorąc pod uwagę marketing, no musimy wziąć 

pod uwagę to, że na naszym terenie są raz, że obiekty, które są zarządzane przez odpowiednie 

osoby, czyli przez dyrektorów, jednostki samodzielne, od których ja jako oczywiście 

burmistrz, będę wymagał i wymagam i rozmawiam to z dyrektorami, aby poświęcono czas na 

promocję. Nie wiem, nie jestem w stanie powiedzmy powiedzieć, jak jakościowo to będzie 

wyglądało za chwilę. Mamy instytucję kolejną, mamy Regionalną Organizację Turystyczną, 

która wspólnie razem z nami buduje Park Legend, czyli mamy instytucję Park Dziedzictwa 

Gór Świętokrzyskich Łysa Góra. Jest szykowana promocja i na to pieniądze będą z Urzędu 

Marszałkowskiego i to będzie prowadzone przez Regionalną Organizację Turystyczną. Więc 

ja tutaj przed otwarciem tych obiektów nie chciałem się wysilać, ponieważ jest to na pewno 

duży wkład finansowy, który by trzeba w taką promocję poświęcić. Podczas rozmowy padło, 

że faktycznie czasami na taką reklamę nie potrzeba wydać dużych pieniędzy, bo wystarczy 

zaangażowanie naszego społeczeństwa. Mamy ogromny rozwój stowarzyszeń, NGO. Mamy 

ogromny rozwój również organizacji, które, przepraszam, obiektów, które powstają na 

naszym terenie, agroturystycznych, różnych innych. Myślę, że jeżeli chodzi o naszą gminę, to 

jest wspólna sprawa i może dobrze ten temat został wywołany, bo być może należałoby 

zrobić spotkanie z przedsiębiorcami, ze stowarzyszeniami i pomyśleć o reklamie naszego 

regionu na szerszą skalę, na taką, z jakiej bylibyśmy zadowoleni, żeby to był wspólny, bo 

gmina, Szanowni Państwo, no nie udźwignie wszystkiego, bo każdy do gminy zwraca się, że 

tu są pieniądze, tu pieniądze będą na wszystko, na reklamę, na dowozy, prawda, a okazuje się, 

że są programy. Ja powiem o jednym programie, który kilka lat temu był organizowany przez 

gminę Nowa Słupia i tutaj były wszystkie agencje turystyczne z całej Polski nocowały przez 

kilka dób tutaj w hotelu Gołoborze. Zostały wydane materiały, foldery. Tych materiałów już 

nie ma, bo one rozjechały się po Polsce, są rozdane. Była to dobra reklama, poszło, 



przyjechało tutaj do naszego regionu wiele osób, wiele biur turystycznych, które na tej 

konferencji były, zwiedziły region. To było dobre działanie, ale mamy też LOT, który 

faktycznie, z LOT-u nie mamy żadnych materiałów. Wpłacamy tam składkę od kilku lat, 

zresztą państwo żeście apelowali do tego, żebyśmy do LOT-u przystąpili, więc myślę, że jako 

Rada Gminy też powinniśmy wymagać, żeby LOT też materiały jakieś nasze i marketing 

proponował. Ja LOT-owi zaproponowałem lokal od przynajmniej kilku od dwóch lat 

zaproponowałem lokal na prowadzenie punktu informacji turystycznej. Nie wiem jakie tam są 

dalsze losy, bo po prostu nie mam już jakiegoś innego odzewu tutaj. W każdym razie była 

taka wola i LOT-u i gminy, aby po prostu taki punkt informacji turystycznej tutaj w naszej 

gminie wspólnie razem z LOT-em zrobić. Nie byłoby to kosztowne, ponieważ koszt na siebie 

by wziął LOT. natomiast temat na razie zniknął. Być może po otwarciu obiektów temat się 

otworzy. Ja mogę powiedzieć tak, że faktycznie, przyznam się szczerze, uczciwie, nie jest to 

w tej chwili silna strona gminy Nowa Słupia, jeżeli chodzi o Urząd Gminy. Nie jest to silna. 

Można to na pewno zrobić dużo więcej. Podjęliśmy też próby. Ja przyznam szczerze, że 

byłem zaskoczony, ponieważ wiele osób mówiło, że trzeba stosować nowoczesne metody, 

techniki, wchodzić w aplikacje różnego typu. Myśmy zaryzykowali. Zapłaciliśmy za aplikację 

około 10 tysięcy złotych. Było to kilka lat temu, aplikacja, która reklamowała wszystkie 

wydarzenia na naszym terenie automatycznie, czyli ktoś, kto się wpisywał do aplikacji w 

sposób bardzo prosty, wchodził tylko na naszą stronę, miał link, w bardzo prosty sposób się 

logował i miał aplikację, która reklamowała wszystkie wydarzenia z automatu na naszym 

terenie. No niestety wpisały się na nie 118 osób, chociaż rozsyłaliśmy tutaj zaproszenia i 

przez sołtysów i tłumaczyliśmy radnym 118 osób, na gminę 10 tysięcy mieszkańców. Więc 

nasze działania tu jakieś były. Na pewno w przypadku powstania tych obiektów, ja uważam, 

że jesteśmy dalej na początku drogi, ale też oczekujemy, aby zaangażowało się w to całe 

środowisko. Reklama to nie jest tylko, mówię, domena samej gminy. Dziękuję bardzo.  

 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

- Bardzo dziękuję. Kolega Dawid, tak dalej kontynuować?  

 

Radny Dawid Marzec 

- Koniecznie. Panie burmistrzu, właśnie dlatego wspomniałem, że będzie miało charakter 

doradczy, bo my czasami tak jak rozmawiamy, to my się nie rozumiemy. Ja odbieram to jako 

dyskusję i uważam, że właśnie po to wywołałem ten temat, żebyśmy w końcu do niego siedli 

i porozmawiali, bo to jest słaba sprawa i dobrze, że pan na końcu powiedział, że pan się 

przyznaje, bo już myślałem, że pan tego nie powie, ale dobrze. Jest to naprawdę kiepska 

rzecz, ten marketing i reklama. Zgadza się, gmina nie jest agencją reklamową, ale jak 

przyjedzie do pana burmistrz, z Wąchocka, to pan musi mieć materiały, żeby mu dać ładną 

siatkę z napisem gmina Nowa Słupia, ładny kubek, ładną, nie wiem, broszurę i znaczek do 

kluczy, ponieważ to właśnie poniekąd jest działanie takie, pokazywanie pozytywnego 

naszego wizerunku. Nie mówię, broń Boże, żeby nie zostało to odczytane, że każdy z radnych 

musi dysponować, bo daleko jestem do tego, żeby każdy miał jakieś materiały, to pan 

burmistrz nas reprezentuje wszędzie i powinien być właśnie w to wyposażony. To są, to jest 

pierwsze zagadnienie. Ale chociażby, tak jak mówię, kalendarze promocyjne, które będą 

pokazywały w każdym miesiącu inną atrakcję. Mamy tych atrakcji, mamy piękne miejsca do 

zwiedzenia, mamy bardzo dużo fajnych szlaków turystycznych, które też można by ująć przy 

okazji. Na końcu tego kalendarza ja widzę spis tych przedsiębiorców, którzy, którzy bez 

problemu wyciągnęliby po te kilka stówek, żeby tylko być na tym kalendarzu, móc się 

zareklamować i pokazać. Tylko potrzebny jest mentor. I tutaj się zgadzamy z tym, że gmina 

nie musi całego przedsięwzięcia finansować. Gmina tylko musi to zorganizować. Gmina musi 

tylko do tych przedsiębiorców wystąpić, gmina musi postarać się, bo przedsiębiorcy są często, 



może nie powiem, że często skonfliktowani, ale często są chociażby swoją konkurencją, więc 

oni tak szybko się nie dogadają, jak gmina wszystkich zaprosi i na przykład osoba zajmująca 

się marketingiem i powie, słuchajcie, jest takie przedsięwzięcie, zróbmy to razem, tylko cały 

czas uważam, że jest to obowiązek gminy. Serwis SMS pominąłem w moich notatkach, 

właśnie do niego nawiązuję. 2,5 roku temu, jak nie 3 lata temu, wyciągnąłem ten temat na 

sesji i rozmawialiśmy o tym serwisie SMS. Rozmowa była tak samo przeprowadzona, jak 

przeprowadzimy ją w tym momencie. To nie była strata pieniędzy, panie burmistrzu, to była 

po prostu zła organizacja, nie aplikacją. Dużo osób na terenie naszej gminy, to seniorzy. 

Seniorzy nie posługują się sklepem Google Play i nie instalują aplikacji, a później sobie z nią 

bez problemu wchodzą, bo seniorzy często nie mają telefonu z Androidem. Myślę, że nawet 

pana, gdzie panu bliżej do emerytury niż mi, zagoniłbym w kozi róg w trzy sekundy, jeśli 

chodzi o telefony komórkowe, bo tak to wygląda i to nikomu nie ujmuje. Tylko chodzi mi o 

to, że SMS już jest dla seniorów, dla wszystkich mieszkańców bardziej powszedni. I 

gdybyśmy zastosowali, zamiast za 10 tysięcy aplikacji, która informuje o wszystkich tych 

wydarzeniach, a zrobili tak jak gmina Pawów, czyli serwis SMS, w którym tego SMS-a 

dostają mieszkańcy gminy, kiedy na przykład będzie zbiór śmieci, że dzisiaj będą worki 

czarne, wystaw przed dom, takie SMS-y przychodzą do mieszkańców gminy Pawłów, no to 

chyba sołtysi wszyscy jak tu siedzą powiedzą, że okej, no to jest to ułatwiłoby to 

mieszkańcom, bo jeżeli przychodziłby SMS, bo załóżmy we wtorek do mieszkańców 

Mirocic, pamiętaj dziś będą zbierane plastiki, no to ktoś by powiedział, o kurczę, no 

faktycznie wywieszka wisi, zapomniałem. Ale to nie tylko służy do tego, że tak jak mówię, że 

do śmieci, bo śmieci z tego co wiem mają już swoją wewnętrzną aplikację. Ale również do 

przekazywania informacji takich można powiedzieć kryzysowych informacji do danych 

miejscowości, że dziś na przykład będzie awaria wody, że dziś nie będzie prądu, no po prostu 

to wszystko, czym urząd chce się skomunikować z mieszkańcami, byłoby w tym ujęte. I ten 

serwis SMS ja bym widział od tej strony, że nie kto chce, to niech się zapisze, bo coś tam jest 

jedną informacją, czy tam dwoma na stronie głównej, notabene stronie głównej, na stronę 

główną trzeba umieć wejść, żeby wpisać ten numer, tylko po prostu, żeby porozmawiać i w 

serdeczny sposób poprosić sołtysów podczas zbieraniu podatków tej pierwszej raty, żeby po 

prostu zgadzasz się, to zapiszę twój numer. Nawet ewentualnie wydrukować jakąś klauzurę. 

Będzie ci przychodził SMS o tej i o tej treści. I wtedy każdy ten numer telefonu wydaje mi się 

udostępni, bo to nie... Ja wiem, że RODO, ale założę się, że pani sekretarz na pstryk 

wymyśliłaby klauzurę, która by ominęła to, że oczywiście tak swój numer przeznaczam na to 

czy na to. No szanowni państwo, tak to wygląda. Po to jest cała cyfryzacja i po to nam to 

wszystko jest potrzebne. A co do marketingu burmistrzu, jeżeli się zgadzamy, że jest to jakaś 

powiedzmy kulejąca strona naszej gminy, to zarówno ja, jak i myślę, że koledzy z rady 

chcemy pomóc, spotkajmy się. Ja mam sporo fajnych pomysłów na ten temat, małym 

kosztem, żeby tego naszego budżetu nie nadwyrężać, a moglibyśmy później z tego mieć 

pozytywne rezultaty, wizerunkowe. Dziękuję bardzo.  

 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

- Dziękuję bardzo. Kolega Sylwester Kozłowski, bardzo proszę.  

 

Radny Sylwester Kozłowski 

- Bardzo dziękuję. Szanowni Państwo, ja wczoraj na wspólnym posiedzeniu komisji 

wypowiadałem się na ten temat, także nie będę się powtarzał. Marketing jest bardzo 

potrzebny i reklama naszej gminy i tych wszystkich obiektów, które budujemy, jesteśmy w 

trakcie, które mamy już wybudowane. I ta dyskusja mogłaby trwać i trwać. Rzeczywiście 

zajmiemy się tym na komisji oświaty, będzie pan burmistrz, zaprośmy też może 

przedstawicieli LOTu na takie spotkanie, podyskutujmy. Natomiast panie burmistrzu, 



dokładnie taka sama rozmowa miała miejsce w ubiegłym roku, w styczniu, gdzie 

rozmawialiśmy o marketingu i o promocji i otwarciu Muzeum Techniki. I przekaz był taki, 

poczekajmy, powstanie obiekt, oni ruszą z reklamą, ruszą z kampanią promocyjną, Do tej 

pory nie widać tej kampanii, nie widać tej promocji. Wiadomo, że jak włączy się ROD w 

nowy obiekt, to oni z automatu zrobią taką kampanię, bo oni są fachowcami w tej dziedzinie, 

ale nie czekajmy na to. Nie czekajmy na to. To, o czym mówi kolega Dawid, to są rzeczy, 

jeżeli chodzi o broszury, o gadżety i tak dalej, są to rzeczy na następnym budżet, bo musimy 

zabezpieczyć środki, niestety są to trochę kosztowne sprawy. Natomiast spróbujmy iść w 

kierunku mediów społecznościowych, tego co mamy w telefonach. Wykorzystajmy w tym 

roku te rzeczy, wykorzystajmy pracowników GOKU. Wystarczy, że ktoś po prostu się tym 

zajmie i będzie nad tym czuwał. Mamy Młodzieżową Radę Gminy. Zaprośmy ich na takie 

spotkanie Komisji Oświaty. Słuchajcie, oni zrobią 100 razy więcej niż to, co my zrobiliśmy 

kilka lat temu i zrobią to w ciągu tygodnia. Nawet nie wyjdziemy z tej sali, a już więcej 

informacji zostanie przekazane, wrzucone w sieć. I tu naprawdę oni mogą zrobić bardzo dużo. 

Tylko żeby to zrobili, to oni muszą mieć tak gdyby pomoc z naszej strony, o której mówiłem 

na wczorajszym spotkaniu. Bardzo dziękuję.  

 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

- Bardzo dziękuję. Kolega Marcin. Tak? Okej, dobrze. Czyli co? Zamykam dyskusję, ale nie 

mniej jednak bardzo prosiłbym o to, abyśmy na drugim kwartale taki punkt związany z 

promocją umieścili w planie pracy Komisji Oświaty. Czyli co, możemy tak wstępnie umówić 

się, że przed na przykład sesją kwietniową. Bo w marcu nie wiem, czy, czy jeszcze będziemy 

jedną mieć, może tak, a może nie więc wprowadzimy. Dobrze, dobrze. Wprowadzimy taki 

punkt na wspólne posiedzenie komisji i wtedy poświęcimy go, poświęcimy dłuższy czas na 

wypowiedzi i na realizację tego no ważnego jak co by nie było, reklama dźwignią handlu tak i 

my jako gmina też jako produkt turystyczny musimy też sprzedawać się w jakiś sposób. 

Dziękuję bardzo. Zamykam dyskusję, przechodzimy do głosowania. Bardzo proszę o 

potwierdzenie kworum. Głosujemy w sprawie przyjęcia planów pracy stałych Komisji Rady 

Miejskiej w Nowej Słupi na 2023 rok. 

 

Głosowano w sprawie: 

w sprawie przyjęcia planów pracy stałych komisji Rady Miejskiej w Nowej Słupi na rok 

2023,.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Stanisław Cisłowski, Bartosz Dutkiewicz, Marcin Grzegorski, Ryszard Karpiński, Sylwester 

Kozłowski, Dawid Marzec, Halina Misiurska, Łukasz Nowak, Ewa Pastuszyńska, Rafał 

Piasecki, Jerzy Roman, Adam Sałata, Lidia Wiącek 

NIEOBECNI (2) 

Robert Klefas, Grzegorz Rapcia 

 

 

 

 

 

 



6) w sprawie przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobieganiu 

bezdomności zwierząt na terenie Gminy Nowa Słupia w 2023 roku. 

 

 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

Przechodzimy do punktu szóstego następnego projektu. Uchwały związanego z bezdomnością 

zwierząt oraz zapobieganiem bezdomności. Ja myślę, że tutaj też poprosimy kierownika 

Marka Partyka, żeby tutaj naświetlił sołtysom, ale i mieszkańcom, co w związku z tą uchwałą 

jakie mamy ustalenia. Bardzo proszę.  

 

Kierownik Marek Partyka 

- Dziękuję Panie Przewodniczący. Projekt uchwały został omówiony szczegółowo na 

komisjach wczorajszych. Ja tylko dopowiem, że zgodnie z przepisami prawa Rada Miejska 

ma obowiązek uchwalić taki program do końca pierwszego kwartału danego roku, co 

czynimy w dniu dzisiejszym. Oprócz tych zadań, które nakłada nas ustawa, mamy też, to są 

między innymi takie zadania jak odławianie i zapewnienie schronienia bezdomnym zwierząt 

w schronisku, opiekę nad wolno żyjącymi kotami, finansowanie leczenia zwierząt 

poszkodowanych w wypadkach drogowych, finansowanie schronienia, opieki nad 

zwierzętami gospodarskimi i wydatki związane z usypaniem ślepych miotów. Mamy jeszcze 

tutaj za zgodą Rady Miejskiej kwotę przeznaczoną na sterylizację zwierząt domowych, co też 

nam pozwala tutaj na ograniczenie bezdomności zwierząt, szczególnie w odniesieniu tutaj do 

suk, ale również przeznaczyliśmy pewną kwotę na koty. W tamtym roku udało nam się 

wysterylizować 34 suczki. W tym roku ta kwota jest jaka jest. Zgłaszają się już do nas 

mieszkańcy, bo takie ogłoszenie poszło na stronę internetową, jeżeli chodzi o sterylizację i 

oczywiście będzie decydowała kolejność zgłoszeń. Dodam tylko, że oczywiście ta kwota 

może ulec zmianie, jeśli Wysoka Rada przeznaczy dodatkowe środki na cele związane z 

realizacją tego projektu. Dziękuję.  

 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

- Myślę, że tak jak wczoraj rozmawialiśmy, że wykorzystamy w tej chwili tą kwotę, która 

jest, ale myślę, że ona jest niewystarczająca, bo z tego co wiem, to tych wniosków o… No to 

będziemy musieli pewnie się nad tym pochylić, ale to już na najbliższych sesjach. Dobrze. 

Czy kolega Łukasz Nowak chciałby zabrać głos, tak? Bardzo proszę.  

 

Radny Łukasz Nowak 

- Tak, ja bym chciał zabrać głos, chciałbym się dowiedzieć, panie Marku, ile jest 

przewidzianych w tej kwocie tych zabiegów, że tak powiem, a ile jest osób chętnych. 

Ponieważ do czego dążę? Dążę do tego, że no, to co powiedział pan przewodniczący, w 

chwili obecnej bardzo dużo mam takich telefonów, między innymi koty, psy, żeby, że są 

odsyłani z kwitkiem, że tak powiem. Dziękuję.  

 

Kierownik Marek Partyka 

- To znaczy, tak jak mówię, najpierw musimy przyjąć ten program. Zresztą już też idą zapisy 

do lekarza weterynarii. Mamy na to 10 tysięcy złotych. Z tego jest przeznaczone jedna trzecia 

na koty, reszta na psy. Z tym, szanowni Państwo, ja tutaj też muszę podkreślić taką sprawę. 

Podstawową sprawą jest zwalczanie bezdomności zwierząt, czyli zwierzęta bezdomne. Jeżeli 

przeznaczymy większość środków na zwierzęta, które mają właścicieli, oczywiście możemy 

to zrobić, natomiast no nie będziemy wtedy realizować podstawowych naszych obowiązków, 

czyli walkę z bezdomnością zwierząt. Na razie jest dobrze, dlatego że mamy podpisaną 

umowę na ten rok jeszcze za 1400 zł, ale już gminy, które ogłaszają przetargi na walkę z 



bezdomnością zwierząt, są oferty od 3 do 4,5 tysiąca za jednego psa. Dlatego tutaj trzeba 

rozważnie podchodzić do tej kwestii. W związku z powyższym, taką informację przekazuję. 

Jeżeli chodzi o zgłaszanie do lekarza weterynarii, zajmuje się tym pracownik i decyduje 

kolejność zgłoszeń. Jeżeli wyczerpiemy kwotę 10 tysięcy złotych, to wtedy wiadomo, że już 

nie będzie można sterylizować psów czy kotek. Dziękuję. Wnioski są cały czas przygotowane 

co dzień, to ciężko mi jest powiedzieć, jeżeli chodzi o taką ilość, duża ilość.  

 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

- Dziękuję bardzo. Zamykam dyskusję, przechodzimy do głosowania. Bardzo proszę o 

potwierdzenie kworum. Głosujemy w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami 

bezdomnymi oraz zapobieganiu bezdomności zwierząt na terenie gminy Nowa Słupia w 2023 

roku.  

 

 

Głosowano w sprawie: 

w sprawie przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobieganiu 

bezdomności zwierząt na terenie Gminy Nowa Słupia w 2023 roku..  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Stanisław Cisłowski, Bartosz Dutkiewicz, Marcin Grzegorski, Ryszard Karpiński, Sylwester 

Kozłowski, Dawid Marzec, Halina Misiurska, Łukasz Nowak, Ewa Pastuszyńska, Rafał 

Piasecki, Jerzy Roman, Adam Sałata, Lidia Wiącek 

NIEOBECNI (2) 

Robert Klefas, Grzegorz Rapcia 

 

 

7) w sprawie zmiany uchwały LXVIII/79/22 Rady Miejskiej w Nowej Słupi z dnia 30 

listopada 2022r. w sprawie określenia stawki za 1 km przebiegu pojazdu do obliczenia zwrotu 

rodzicom kosztów jednorazowego przewozu dzieci, młodzieży oraz rodziców 

 

 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

Ostatni projekt uchwały który został wprowadzony wnioskiem formalnym również był 

omówiony. To też są drobne korekty więc nie będziemy tutaj myślę że chyba że ktoś chciałby 

zabrać głos jeśli nie to nie widzę. W takim razie przechodzimy do głosowania. Bardzo proszę 

o potwierdzenie kworum. Głosujemy w sprawie zmiany uchwały numer 78/79/22 Rady 

Miejskiej w Nowej Słupi z dnia 30 listopada 2022 roku w sprawie określenia stawki za jedną 

godzinę przebiegu pojazdu do obliczenia zwrotu rodzicom kosztów jednorazowego przewozu 

dzieci, młodzieży oraz rodziców. 

 

Głosowano w sprawie: 

w sprawie zmiany uchwały LXVIII/79/22 Rady Miejskiej w Nowej Słupi z dnia 30 listopada 

2022r. w sprawie określenia stawki za 1 km przebiegu pojazdu do obliczenia zwrotu 

rodzicom kosztów jednorazowego przewozu dzieci, młodzieży oraz rodziców.  

 

 



Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Stanisław Cisłowski, Bartosz Dutkiewicz, Marcin Grzegorski, Ryszard Karpiński, Sylwester 

Kozłowski, Dawid Marzec, Halina Misiurska, Łukasz Nowak, Ewa Pastuszyńska, Rafał 

Piasecki, Jerzy Roman, Adam Sałata, Lidia Wiącek 

NIEOBECNI (2) 

Robert Klefas, Grzegorz Rapcia 

 

10. Sprawy różne. 

 

 

Radny Sylwester Kozłowski 

- Bardzo dziękuję Panie Przewodniczący, Panie Burmistrzu, mam pytanie odnośnie 

gazyfikacji naszej gminy. Czy coś od ostatniej wypowiedzi Pana coś się zmieniło? Oddajemy 

kolejny obiekt, w związku z tym to jest pytanie. Kolejne pytanie. Mieliśmy spotkanie 

odnośnie budowy drogi Hucisko-Mirocice w ubiegłym tygodniu z mieszkańcami. Projektant 

przedstawił, że to spotkanie jest po to, żeby zobaczyć jak przebiega linia zabudowy. Można 

pozmieniać jeszcze wjazdy na posesję. Natomiast padło też stwierdzenie, że ta inwestycja 

będzie realizowana ustawą ZRID. I po tym spotkaniu mamy z Sołtysem pytania od 

mieszkańców. Co to oznacza, że będą wykupowane działki? No i pojawiło się pytanie, no to 

po co to spotkanie, skoro ja nie mam nic do powiedzenia? Chodzi o wyjaśnienie takich 

rzeczy, bo to, że ja tłumaczę, czy też Sołtys, to nie zawsze jest to poprawnie odebrane, że tak 

powiem. Jeżeli Panowie to przedstawicie dzisiaj, to wydaje mi się, a na pewno mieszkańcy 

Mirocic czy Huciska oglądają. I trzeci temat, który zgłaszałem wczoraj na wspólnym 

posiedzeniu komisji, to jest budowa oczyszczalni ścieków na Kępie i stan drogi dojazdowej. 

Kolega Stanisław wczoraj też podjechał po komisjach i też może powiedzieć jak to wygląda. 

Po prostu droga nasza, gminna jest traktowana jako plac budowy, a nie droga dojazdowa do 

gospodarstw. Dziękuję.  

 

Burmistrz Andrzej Gąsior 

- Szanowni Państwo, jeżeli chodzi o gazyfikację, to nic się nie zmieniło. Ta ostatnia moja 

odpowiedź, na razie są wstrzymana jest ta inwestycja. Wiemy o tym, że na przebieg nie 

wyrazili zgody mieszkańcy ulicy Partyzantów w Nowej Słupi i jest w tej chwili, utknęło to w 

miejscu i trzeba sobie jeszcze jedną wziąć pod uwagę, że inwestycje troszkę są w 

gazownictwie wstrzymane z powodu zawirowań wojennych i gazowych i tak dalej. Natomiast 

jeżeli chodzi o niektóre przyłącza, w tym czasie były zrealizowane, bo jest jedno 

zrealizowane przyłącze gazowe m.in. na ulicy Górniczej w Rudkach, gdzie blok został 

odcięty od instalacji grzewczej gminnej. No i przymierzamy się do drugiego, do hotelu, aby 

też był przyłączony. Wystąpiliśmy już o możliwość przyłączenia. Mam nadzieję, że w jakiś 

sposób nam się uda to załatwić. Jeżeli chodzi o budowę oczyszczalni drogę gminną, będziemy 

interweniować faktycznie. Ja sam osobiście byłem tam dwu, trzykrotnie. Jest problem z tym i 

to jest prawda. Będziemy interweniować, żeby firma po prostu inaczej traktowała tą drogę. 

Jest to podwykonawca akurat firmy. Będziemy musieli po prostu wpłynąć na firmę, żeby 

zainterweniowała u podwykonawcy. Jeżeli chodzi o drogę Hucisko-Mirocice i ZRID, to 

spotkania, Szanowni Państwo, mimo że są realizowane drogi ZRID-em , to są te spotkania, 

dlatego że czasami projektant ma możliwość zmiany przebiegu drogi jeszcze. Takie spotkania 

były m.in. na ulicy Kwiatowej, gdzie w wyniku spotkania został zmieniony przebieg drogi, po 



prostu została ta droga troszkę przesunięta, w wyniku konsultacji społecznej, tam ludzie, 

mieszkańcy mieli pewne sugestie, no i te sugestie przez projektanta zostały uwzględnione i ta, 

przebieg drogi został zmieniony. Podobnie było na Cząstkowie i Pokrzywiance, gdzie 

spotkanie, również w spotkaniu uczestniczyłem i też było spotkanie, gdzie mieszkańcy mieli 

pewne uwagi, te uwagi też zostały uwzględnione i tu podobna sytuacja, jeżeli chodzi o 

przebieg drogi Hucisko-Mirocice , również spotkanie po to, że mieszkańcy mają możliwość 

ingerencji. Są tam, szczególnie ważną rzeczą, bardzo ważną rzeczą są zjazdy, ponieważ 

zjazdy podczas remontu, jeżeli jest remontowana droga przez gminę, one nie są 

uwzględniane, ponieważ są to wjazdy mieszkańców prywatne i tak one są traktowane. 

Natomiast w przypadku budowy drogi, Wjazdy są traktowane jako te, które mogą ulec tutaj 

przebudowie czy budowie nowej i dlatego prosimy o to, żeby po prostu mieszkańcy zgłaszali 

swoje potrzeby. Czasami jest tak, że jest zbudowany nowy dom, ktoś chce ten przebieg 

zmienić, chce dojazd zmienić i to jest ten etap, na który można to zgłosić i dokumentacja 

została w tej chwili udostępniona i z tego co wiem mieszkańcy mogą jeszcze przez miesiąc 

czasu wnosić swoje uwagi i też zapraszam, jeżeli ktoś tam ma jakieś swoje sugestie, 

zapraszamy oczywiście, żeby przyjść tutaj do nas, do gminy i zgłosić swoje uwagi, czy 

obejrzeć jeszcze projekt, jeżeli ktoś nie widział. Mieszkańców było sporo na spotkaniu. 

Dziękuję za to spotkanie bo można wymienić tutaj właśnie z projektantem swojej uwagi i one 

zostaną na pewno w jakiś sposób uwzględnione. Natomiast jest prawdą, że ZRID to jest 

inwestycja realizowana w oparciu o specustawę i ona po prostu pewne narzuca już, że tak 

powiem administracyjny przebieg tego całego procesu. No i tutaj mieszkaniec na pewnym 

etapie już po prostu może nie mieć wpływu na to, że wytyczona działka po prostu zostanie 

zabrana, czy zabrana z odszkodowaniem, odkupiona przez gminę po realizacji ZRID-u. Także 

to już jest taki moment. To jest jeszcze ten moment, gdzie można po prostu dokonać pewnej 

zmiany, dopóki nie jest to zgłoszone do realizacji ZR ID-u.  

 

Radny Sylwester Kozłowski 

- To znaczy, że w momencie akceptacji projektu, jeżeli już wszystko zostanie ustalone, 

zostanie przekazane już do realizacji w tym systemie ZRID-owskim, to wtedy po prostu 

mieszkaniec, przychodzi rzeczoznawca, wycenia wartość nieruchomości i jaka jest i po 

zakończeniu inwestycji ta wartość zostaje wypłacona mieszkańcowi.  

 

Burmistrz Andrzej Gąsior 

- Tak jest z tym, że mieszkaniec ma jeszcze możliwość odwołania się do sądu. Ma taką 

możliwość, na przykład w przypadku, gdyby zakwestionował na przykład wysokość 

odszkodowania, no to ma prawo zwrócić się do sądu i sąd może dokonać korekty, bo takie 

przypadki były.  

 

Radny Sylwester Kozłowski 

- Akurat w tym przypadku jest, jest problem taki, że jeden z mieszkańców ma ponad 2,5 

tysiąca metrów kwadratowych, bo działka biegnie wzdłuż drogi, natomiast z drugiej strony w 

sumie u dwóch współwłaścicieli jest 1500 metrów i z informacji, którą przekazał projektant, 

może tu się zastanowić, czy na przykład, bo największy problem jest w miejscu, gdzie jest to 

największe zaniżenie, czyli Wąkop. Pas drogowy jest wyznaczony w tej chwili, bo geodeta 

wytyczył, jest to wytyczone i wchodzimy w działkę tej pani ponad 4,5 metra. I ta działka robi 

się bardzo wąska. I ostatnio jak spotkaliśmy się z tą Panią w terenie, to też padło pytanie, czy 

na przykład teraz na etapie projektowania nie można byłoby w tym miejscu podnieść trochę 

tej drogi w ten sposób, żeby złagodzić to urwisko i nie wchodzić aż tyle w działkę tej Pani na 

tym odcinku, tylko tego Wąkopu, bo reszta ona mówi, że jest okej, tam gdzie jest dwa i pół 



metra, dwa, to jest w porządku. Natomiast działka jest bardzo fajna, atrakcyjna, a zabierają 

4,5 metra, to traci po prostu wartość. Dziękuję.  

 

Burmistrz Andrzej Gąsior 

- Ja myślę, że ta uwaga, no powinna być uwzględniona przez projektanta i należy tą uwagę 

wnieść , żeby ta pani po prostu wniosła tą uwagę, żeby ona się tam znalazła i myślę, że trzeba 

będzie iść w tym kierunku, że jeżeli jest to technicznie możliwe do wykonania, to jak 

najbardziej, no to trzeba to zrobić i jest to i tak kosztowna droga, więc ten koszt podniesienia, 

jaki tam by nie był, no to trzeba go po prostu podnieść. Z tym, że no musi być to od strony 

technicznej wykonalne.  

 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

- Dziękuję. Radny Adam Sałata bardzo proszę.  

 

Radny Adam Sałata 

- Dziękuję panie przewodniczący. Mam takie pierwszą prośbę wczoraj co na komisjach 

żeśmy rozmawiali do pana burmistrza o tą drogę w Paprocicach do starej leśniczówki. Pan 

burmistrz obiecał że się spotka z nadleśnym Łagowa. No bo to jest droga wykonywana z 

funduszu sołeckiego a niszczona przez sprzęty i samochody z lasów. To jest jedna prośba. I 

drugą prośbę tutaj mam do pana przewodniczącego na następną sesję, żeby poprosić tam 

komendanta czy prezesa ze Straży z Paprocic, niech by oni swoją przedstawili, jak to widzą tę 

budowę. Gmina by się wypowiedziała ze swoim, wiedzielibyśmy po co niepotrzebnie mamy, 

czy to na komisji, na komisji byśmy porozmawiali. No i bardzo dziękuję.  

 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

- Dziękuję bardzo. Kolega Marcin Grzegorski, bardzo proszę.  

 

Radny Marcin Grzegorski 

- Dziękuję. Panie Marku chciałem zapytać, jak jest z projektem oświetlenia w miejscowości 

Sosnówka od Jana przy drodze 756. Czy ten projekt jest ukończony i kiedy będzie 

realizowane to zadanie?  

 

Kierownik Marek Partyka 

- Jeżeli chodzi tutaj o miejscowość Sosnówka, to ten projekt już został zgłoszony, mamy 

oczywiście go, mamy pozwolenie, został zgłoszony do przetargu i przetarg na tą część został 

już rozstrzygnięty, jest ten projekt w tej części. Natomiast jeszcze na Sosnówce będzie dwa 

odcinki, tutaj obok pana Mondzika i taki odcinek od tego mniej więcej tej działki, którą mamy 

zakupić w stronę Cegielni, tak? Dobrze mówię? Czyli jeszcze te dwa odcinki będziemy 

uwzględniać przy przetargach.  

 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

- Tylko uczulam, uczulam Panie kierowniku, żeby nie wymieniać jednak nazwisk. 

Obowiązuje RODO i żebyśmy się nie… Dobrze, kontynuuję kolega Marcin Grzegorski. 

Tylko mikrofon proszę.  

 

Radny Marcin Grzegorski 

- Kolejne pytanie odnośnie remontu drogi w miejscowości Serwis. Kiedy będzie realizowana i 

co może Pan powiedzieć na ten temat?  

 

Kierownik Marek Partyka 



- Jesteśmy po przetargu i po podpisaniu umowy z wykonawcą. Wykonawca wykonuje ten 

odcinek na Serwisie i remont ulicy Szkolnej. Termin realizacji jest do końca czerwca tego 

roku.  

 

Radny Marcin Grzegorski 

- Kolejne pytanie mam odnośnie termomodernizacji budynku przy ulicy Górniczej może to 

pytanie od pana burmistrza. Na tym etapie rozmawiałem z kolegami radnymi z Rudek. Będzie 

spotkanie i tam głównie też chodziło o te łazienki, które są w środku, żeby ludzie mieli no 

godne warunki, no bo będziemy termomodernizować, będziemy podpinać tam nowe 

ogrzewanie i co w tej kwestii odnośnie tych pomieszczeń socjalnych, przepraszam WC w 

tych pomieszczeniach. Czy będą one uwzględnione w tej termomodernizacji?  

 

Zastępca Burmistrza Włodzimierz Zaręba 

- Nie jestem w stanie teraz odpowiedzieć Panu na to pytanie. Musiałbym zerknąć w 

dokumentację, jeżeli chodzi o dokumentację techniczną, no bo to jest dość szeroki zakres. 

Szanowni Państwo, to inwestycja za milion sześćset tysięcy, więc zresztą będziemy to jeszcze 

powtarzać, dlatego że no tutaj musimy ten przetarg jeszcze raz wykonać i ze względów takich 

formalnoprawnych, dlatego że takie będzie nasze postępowanie. Natomiast trudno mi jest 

odpowiedzieć, my i tak kompleksówkę tam robimy, jeżeli chodzi o termomodernizację, bo 

wymieniamy tam praktycznie wszystko. Spotkanie z mieszkańcami chcemy zorganizować 

dlatego, że będzie trudno mieszkańcom tam żyć w takich warunkach, kiedy będziemy 

bruzdować pod instalację elektryczną, bo wymiana całej instalacji elektrycznej będzie w tym 

budynku, plus do tego, do każdego mieszkania będzie oddzielna instalacja, oddzielny licznik 

gazowy, także tutaj to naprawdę tam ciężko będzie funkcjonować. A chcielibyśmy tę 

inwestycję możliwie skrócić w czasie, tak żeby do zimy mogli tam mieszkańcy 

zafunkcjonować. Powiem Państwu, że załóżmy szkoła w Jeziorku, jeszcze nie rozstrzygnięty 

mamy przetarg, ale prawdopodobnie dzisiaj go rozstrzygniemy, bo wszystko na to wskazuje. 

Już wykonawca dzwoni, bo tam będzie jednym z elementów pompa ciepła, powietrze, woda i 

już, bo trzeba czekać 7 miesięcy na takie pompy, jeżeli chodzi o zamówienia. To nie jest tak, 

jak realizowaliśmy termomodernizację w Rudkach, że w ciągu 3 miesięcy mieliśmy całą 

szkołę ztermomodernizowaną i okna i tak dalej, tylko trzeba to wszystko teraz dobrze 

poukładać. Zwracamy się tu z takim apelem do mieszkańców tego hotelu, żebyśmy się 

spotkali i uzgodnili takie polubowne rozwiązanie, jak tą inwestycję wspólnymi siłami i przy 

wspólnych ustępstwach przeprowadzić, bo jeżeli wprowadzimy tam już wykonawcę i 

przekażemy plac budowy, to nie będą mieszkania czy pokoje, tylko to będzie plac budowy. 

Także trudno naprawdę. Chciałbym, żeby mieszkańcy ze zrozumieniem do tego podeszli. 

Dziękuję.  

 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

- Sekundka, bardzo dziękuję. Jeżeli w tym temacie, bardzo proszę.  

 

Radny Łukasz Nowak 

- To tak jak pan burmistrz powiedział, tutaj wstępnie mamy spotkanie 17 marca. Zresztą ja 

tych mieszkańców poinformuję, przejdę tam, rozniosę zaproszenia i serdecznie dzisiaj już 

zapraszam, bo musimy dogadać ten temat, tak jak burmistrz mówi, żeby to poszło łatwo, 

sprawnie i przyjemnie. Dziękuję.  

 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

- Dziękuję bardzo i kolega jeszcze kontynuuje.  



 

Radny Marcin Grzegorski 

- Znaczy, dlaczego zgłaszam teraz, bo jeśli jeszcze jest nie wyłoniony wykonawca, możemy 

jakieś zmiany odnośnie tych inwestycji dołożyć, no bo jak będziemy…  

 

Zastępca Burmistrza Włodzimierz Zaręba 

- Nie możemy, mamy dokumentację projektową i wszystko jest w projekcie, no to 

musielibyśmy na nowo projektanta jakimś dodatkowym… Ja nie wiem, czy tego nie ma, 

panie Marcinie, więc nie chcę tutaj opowiadać tak, czy nie, dlatego, że to jest obrót tej 

dokumentacji.  

 

Radny Marcin Grzegorski 

- Chodzi mi o to, że ten problem był zgłaszany dużo wcześniej, tak? I wy w kwestii 

projektowania powinno być to ujęte, tak?  

 

Zastępca Burmistrza Włodzimierz Zaręba 

- Ale proszę mi wdzięczyć, że myśmy do tego projektu podchodzili naprawdę bardzo 

poważnie i chcemy, żeby mieszkańcy zmieniły się tam warunki i niech Pan sobie wyobrazi, 

tylko pamięta Pan swoje wystąpienie, że Pan wykona termomodernizację za 35, czy tam 60 

tysięcy, a my wykładamy na ten cel milion sześćset tysięcy. Więc różnica jest znaczna, 

prawda?  

 

Radny Marcin Grzegorski 

- Nie powiedziałem że wykonam tylko co zrobiliśmy w straży, za jaką kwotę, a jakie wy 

macie plany na resztę budynku. To pan myli pojęcia. Panie burmistrzu, nie chodzi mi o to, 

żeby się sprzeczać, tylko o to, żeby pomóc tam mieszkańcom, którzy mieszkają. Zgłaszali o 

to, że nie mają łazienek, dlatego zgłaszam to panu i dlatego w tej chwili mówię o tym 

temacie, żeby później nie było, że nikt nie zgłaszał takich sugestii, żeby te łazienki tam 

zrobić. Może są w tym projekcie, ja nie wiem, dlatego pana pytam.  

 

Zastępca Burmistrza Włodzimierz Zaręba 

- Nie jestem w stanie teraz Panu udzielić informacji. Nawet dzisiaj nie mam pracownika, 

który nadzoruje ten temat. Będzie w poniedziałek, zorientuję się, czy faktycznie tak jest, ale 

proszę mi wierzyć, że nie da się już tego na nowo zaprojektować, bo wstrzymamy wszystkie 

projekty. Polski Ład działa w ten sposób, że my musimy mieć rozstrzygnięcia. Tam mamy 

pięć zadań. Mamy Jeziorko, który jest termin realizacji do końca bodajże lipca, dlatego że to 

jest termin, bo również tam żeśmy dołożyli jako wkład własny do projektu unijnego, bo nam 

kwota ta, która dostaliśmy z dofinansowania unijnego, 2,6 mln, nie wystarcza na to, żeby 

ztermomodernizować szkołę w Jeziorku, więc dołożyliśmy z Polskiego Ładu, uzupełniamy 

tak jak Państwu tłumaczyłem, wkład własny, żeby te inwestycje realizować. Mamy hotel plus 

budynek, ten, który jest przy ulicy Kolejowej, ten szkaradny taki tworek, który tam stoi, nasze 

garaże na Targowicy. Chcemy tam przeznaczyć miejsce dla naszego elektryka, bo to jest 

kolejne zadanie, czyli zamawiamy dostawczaka elektryka. Biorąc pod uwagę wydatki 

bieżące, o tym myślimy, szanowni państwo, wydatki bieżące ograniczamy, dlatego przez noc 

będzie się tam ładował ten samochód, a goniec będzie jeździł tym samochodem już 

praktycznie przez cały dzień, bo średnio goniec, jak ja analizuję ilość kilometrów, 60-70 

kilometrów dziennie pokonuje po terenie gminy, więc będziemy tego gońca mieli bez 

kosztów paliwa. Na tym nam zależy, na środkach bieżących, żeby tutaj oszczędzać. 

Dodatkowo jeszcze dochodzą dwie instalacje fotowoltaiczne, dlatego że dzięki Waszej woli 

Szanowni Państwo i przesunięciu środków budżetu 20 tysięcy na zakładanie spółdzielni 



energetycznej, będziemy korzystali z dofinansowania ewentualnie z KPO, każdy mnie pyta, 

czy już uruchomione. Mnie to nie interesuje, kto uruchamia, gdzie. Widzę nabór, od razu 

aplikuję o to, żeby z tych środków skorzystać. Natomiast jeżeli chodzi o dalszy temat i 

spółdzielnie energetyczną, no to jest również nabór, który będzie również prowadzony po 

lipcu aż do końca roku, jeżeli chodzi o kolejne instalacje fotowoltaiczne, ale tylko w tym 

naborze mogą uczestniczyć właśnie te społeczności takie spółdzielcze albo klastry energii. 

Więc tutaj tych zadań jest, jeżeli nie rozstrzygniemy któregoś z tych zadań, to w takiej 

sytuacji wywalamy cały projekt i tracimy 4 miliony 230 tysięcy.  

 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

- Dziękuję bardzo. Bardzo proszę koleżanka Halina Misiurska.  

 

Radna Halina Misiurska 

- Dziękuję bardzo. Pierwsze pytanie. Panie Marku, czy mamy już koncepcję tej drogi 

gminnej, ten łącznik na Majdan, bo miała być z końcem lutego? Mieszkańcy pytają. Nie 

wiemy. Jeszcze nie ma, tak? Jeszcze czekamy. Dobrze, dziękuję. Kolejne moje pytanie. Panie 

burmistrzu, pisaliśmy pismo do powiatu o ten pomiar prędkości z tego, co tutaj słyszę od 

pracowników, nie da rady, jednak powiat nie wyraził zgody.  

 

Zastępca Burmistrza Włodzimierz Zaręba 

- Komisja uznała, że to jest po prostu zbędny wydatek. Tam, tak czy inaczej, te samochody 

muszą hamować naturalnie przed skrzyżowaniem z tą drugą drogą powiatową. Więc tutaj oni 

zalecają, na pewno tam będzie wstawiony znak ograniczenia prędkości do 30 kilometrów. Ja 

nie zabieram w tym temacie jakiegoś stanowiska, dlatego że no to była komisja, która 

wyznaczona była i tam był i policjant. Powiem Państwu tak na marginesie, że ten policjant, 

który był w składzie tej komisji, podpowiedział mi jeszcze jeden taki bardzo ważny element, 

że jest mapa zagrożeń. Ja z tej mapy zagrożeń korzystam, jeżeli chodzi o prędkość, bo tutaj 

tylko jest inicjatywa społeczna jest ważna. Dlaczego? Dlatego, że jeżeli my użyjemy tego 

programu, jeżeli wejdzie się na Google i wpisze się mapa zagrożeń, to wyświetli się Państwu 

taka mapa zagrożeń, która chyba 12 elementów posiada tematycznych i tam między innymi 

jest przekraczanie prędkości. Tylko, że można jedno takie zgłoszenie zrobić z jednego 

komputera, bo tam jest gdzieś z czytywane IP tego komputera i nie wolno więcej, nie można 

więcej, nie ma możliwości technicznych, więc nawet gdybym ja chciał w tym Jeleniowie 

wpisać 30 dziennie, to nie dam rady, dlatego tu jest, jeżeli społeczeństwo narzeka na takie 

zachowania, że jest gdzieś naruszane jakiekolwiek bezpieczeństwo na drogach, ale nie tylko 

na drogach, jakieś zagrożenie jest, to w takiej sytuacji postarajmy się z tego programu 

komputerowego czy z tej aplikacji skorzystać i wysyłajmy takie zagrożenia, takie zgłoszenia, 

dlatego że reakcja policji musi być. To mi ten pan z komisji właśnie uświadomił i ja to 

sprawdziłem, to funkcjonuje.  

 

Burmistrz Andrzej Gąsior 

- Szanowni Państwo, wiem, że droga została zgłoszona do dofinansowania, natomiast jest na 

liście rezerwowej, więc trudno powiedzieć, jak będzie z jej, można powiedzieć, losem na ten 

najbliższy okres. Natomiast nie mam żadnej informacji na temat dołożenia do lasów. Z tego, 

co ostatnio rozmowa moja z panem członkiem, przede wszystkim radnym Rady Powiatu 

panem Bogdanem Gieradą była taka, że lasy dołożą, natomiast nie mam takiej informacji, nie 

mam tam...  

 

Zastępca Burmistrza Włodzimierz Zaręba 

- Informacja jest taka, że po prostu tam jest kwestia, mało uzyskała dofinansowania ta droga, 



to jest 50 do 50, więc 50%, a to jest kosztowna inwestycja, no bo wiemy w jakim stanie ta 

droga jest i żeby ją doprowadzić do takiego stanu i na takiej odległości, no to jednak te koszty 

są bardzo wysokie. Dziękuję.  

 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

- Bardzo dziękuję. Czy koleżanka jeszcze ma jakieś pytania? Nie, dziękuję.  

 

Radna Halina Misiurska 

- Jeszcze mam taką już teraz prośbę. Po ostatnich awariach wodociągowych w mojej 

miejscowości, tu w okolicach elektrowni, tu jest w zagłębie ten stary młyn, nie używany, to 

mówię o tych mieszkańcach, którzy tu mieszkają, mają bardzo duży problem z wysokim 

ciśnieniem. Zgłaszałam to i mieszkańcy zgłaszali i ja zgłaszałam do pana Jacka. Pan Jacek 

twierdzi, że byli odpowietrzali. Na tą chwilę się nic nie zmieniło. Mieszkańcy się obawiają, że 

im w końcu rury popękają. Jest ponad 11 atmosfer. Panie burmistrzu, bardzo proszę, bo to jest 

i to tak i to mieszkańcy sobie nie mogą z tym poradzić. No ja nie wiem, czy ten pan kierownik 

był, czy nie był, ale jak był, to skutku na razie nie ma. Także bardzo proszę, jak najszybciej, 

nawet jeszcze może dziś kogoś wysłać, żeby oni jednak zrobili porządek z tym ciśnieniem, bo 

tam jest kilka domów i oni mają problem wielki. Bardzo proszę. Dziękuję. No właśnie nie da 

rady, bo jest na przyłączu jest bardzo duże ciśnienie. Na całej sieci jest duże ciśnienie. Nie, 

nie, to na sieci trzeba uregulować. Jeszcze, jeszcze... Panie Marku przypominam... Panie 

Marku, jeszcze przypominam o naprawie tych wiat przystankowych, które są tam 

uszkodzone. O wymianie tych kilku desek. To wszystko, dziękuję.  

 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

- Dziękuję bardzo. Kolega Ryszard, już reduktory są?  

 

Radny Ryszard Karpiński 

- Dziękuję, panie przewodniczący. Tradycyjnie do pana Marka Partyki. Panie Marku, trzeba 

by w tym roku może pomyśleć o chodnikach przy drodze wojewódzkiej. Mówię tu od Słupi 

do nieżyjącego pana Jopa. On był biskupem. Bo jest chodnik i to jest droga wojewódzka. 

Nawet szliśmy z panem Sołtysem, w tamtym roku było źle i w tym roku już piachu 

wszystkiego. No to tylko się raz przypominam. Pana burmistrza, to już mówiłem. Panie 

kierowniku, prosiłbym, aby pan wysłał, najpierw chciałem panu podziękować i wszystkim 

nam, wam, nam za zrobienie tej kładki na Chełmowej, jest świetna, jest dobra robota, świetnie 

zrobiona, super. Dziękujemy Wam wszystkim, my mieszkańcy, tam różni ludzie przechodzą, 

a przy okazji tym jakby Pan wysłał sprawdzić kładki koło oczyszczalni, tam brakuje trochę 

tam elementów, wiadomo, że jak jednego sam bym to zrobił z człowiekiem, mam człowieka, 

ale później nie daj Panie coś się gdzieś, no a tak to z urzędu jak będzie to. Ta jedna kładka 

Marek jest koło oczyszczalni, a druga koło pseudonimem mogę powiedzieć, nie bardzo. Tu 

chodzi do Pana Wiceburmistrza pytanie na temat termomodernizacji, powtarzam się zawsze, 

OSP Starej Słupi.  

 

Zastępca Burmistrza Włodzimierz Zaręba 

- Jest przewidziane w perspektywie 2021- 2027.  

 

Radny Ryszard Karpiński 

- Droga powiatowa, to już tradycyjnie mówię, panie Marku, ale rozmawiałem nawet dzisiaj, 

jest nieźle o tą drogę powiatową przez Starą Słupie, bo to chyba rzecz powiedząc, jest to 

chyba jedna z najgorszych dróg. Tak, panie burmistrzu? No ale już coś się dzieje. Idąc też to, 

co mówił kolega Sylwek, słuchajcie Państwo na temat gazu, no ręce opadają jeden, drugi, 



trzeci, czwarty się godzi, piąty nie i tyle. Chodzi mi o ten projekt czyste powietrze. Byłem o 

piec, no proszę bardzo, piec można kupić gazowy, ale po co mi piec gazowy, jak człowiek się 

jeden nie może zgodzić i będziemy stać z tym, nie powiem tego słowa, 2, 3, 4, czy 5 lat. 

Wszyscy chcą mieć dobrze, żeby droga była nie koło mnie, ale żeby była. Żeby gaz szedł, ale 

przez sąsiada kanalizacja, tak, żeby szła. Powiem sam o sobie, słuchajcie, w Starej Słupi mam 

u siebie przepompownię. No nikt nie chciał się zgodzić. To, że mi działkę schrzanili, to pal 

licho , ile mi tam zostało 50 lat jeszcze. Każdy chce mieć, ale cudzym kosztem. Jak to mówią, 

przysłowie powiem na koniec, z szczodry Marcinek z czyjego woreczka. To jest takie fajne 

przysłowie. Dziękuję.  

 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

- Dziękuję. Czy było zadawane jakieś pytanie w tych wszystkich wywodach do kierownika w 

sprawie gazu? Bardzo proszę.  

 

Kierownik Marek Partyka 

- Znaczy, jeśli chodzi o gaz, szanowni Państwo, bo też chciałbym, żeby społeczeństwo też 

wiedziało, bo dużo też do nas ludzi przychodzi z tymi zapytaniami. My jako Urząd Gminy, 

chcąc, żeby była gazyfikacja gminy przeprowadzona, mówię tu o terytorium gminy, 

zgłosiliśmy i mieliśmy umowę podpisane na nasze nieruchomości gminne, to znaczy szkoły, 

Urząd Gminy, między innymi ten ośrodek zdrowia, świetlica w Nowej Słupi, przedszkole, 

natomiast Szanowni Państwo, dostaliśmy, to jest niepokojące, dostaliśmy pismo, w którym 

Polska Spółka Gazownicza te umowy zrywa. Zrywa dlatego, że nie jest w stanie zapewnić po 

prostu dostaw gazu. Czym jest to spowodowane? Nie wiem, tu nie chce się wypowiadać, 

natomiast oni też ponieśli koszta, bo wyłonili już firmę, która projektowała gaz na całej naszej 

gminie. No, ale tak się skończyło, jak się skończyło, także w najbliższym czasie nie ma tutaj 

szans na to, żeby ten gaz do Nowej Słupi popłynął. No niestety nie jest to nasza inwestycja, 

nie jest to nasza decyzja, jest to decyzja firmy zewnętrznej. Dziękuję.  

 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

- Dziękuję bardzo. Kolega Bartosz Dutkiewicz, bardzo proszę.  

 

Radny Bartosz Dutkiewicz 

- Bardzo dziękuję. Tak przy okazji, panie burmistrzu, rozumiem, że termomodernizacja OSP 

w Nowej Słupi też jest w perspektywie 21-27.  

 

Zastępca Burmistrza Włodzimierz Zaręba 

- Szanowni Państwo, z doświadczeń dotychczasowych analizuję to, co się pojawiło, jeżeli 

chodzi o program Środki Europejskie dla Świętokrzyskiego, kiedyś nazywało się RPO, teraz 

Środki Europejskie dla Świętokrzyskiego. Więc KPO to jest oddzielna para kaloszy, w 

każdym razie oddzielny program. Natomiast, Szanowni Państwo, z doświadczenia wiem, że 

im więcej obiektów będzie realizowanych, nam została szkoła w Nowej Słupi, aktualnie 

przygotowujemy projekt i zostały nam te właśnie budynki, jeżeli chodzi o OSP Mirocice, 

Stara Słupia i Nowa Słupia. Więc jeżeli zgłosimy cztery, to jest większa pewność, że te 

projekty, ale może się coś zmienić, bo my nie widzimy jeszcze szczegółowego opisu tego 

programu, ale są tam duże środki na termomodernizację. Minister Edukacji też zapowiadał, że 

jeżeli chodzi o obniżenie kosztów tych oświatowych, poprzez termomodelizację szkół, więc 

na pewno ja tego pilnuję i jeżeli tylko środki się pojawią, to będziemy składać takie projekty. 

Dziękuję.  

 

 



Radny Bartosz Dutkiewicz 

- Miejmy nadzieję, że się pojawią i trzymamy kciuki. Pytanie zasadnicze do kolegi Marka 

Partyki, trochę z uporem maniaka, ale dużo ludzi mi się dopytuje, czy kiedy czy w końcu, czy 

postępy jakieś są odnośnie tej ścieżki i kładki od Kieleckiej do szkoły, bo tam chodzi głównie 

o bezpieczeństwo dzieci chodzących. Czy coś drgnęło w temacie?  

 

Kierownik Marek Partyka 

- Tak, no wszystkim nam, Panie radny, Panie Przewodniczący, zależy na tym, żeby ta ścieżka 

była. Po to to realizujemy, mamy wpisane w budżecie. Było spotkanie też ostatnio z 

projektantem. W tej chwili jest taki etap, że mamy wydaną decyzję lokalizacji celu 

publicznego, już jest prawo mocna, projekt ją zabrał. Będzie występował o decyzję 

środowiskową i dalej procedował tą sprawę. Natomiast jeszcze jeden aspekt doszedł, 

ponieważ okazało się, że tam jest klasa gruntu 4A i trzeba będzie ten fragment pod ścieżkę 

odrolnić i to też będzie musiało wystąpić, zajmie to jakiś czas. My z naszej strony 

deklarujemy, że jeśli złoży ten wniosek, postaramy się to jakoś przyspieszyć.  

 

Radny Bartosz Dutkiewicz 

- A te wody polskie to już poszło, czy to dopiero...  

 

Kierownik Marek Partyka 

- Teraz będą, teraz będzie składane. Bo musi być decyzja lokalizacyjna.  

 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

- Dziękuję bardzo. Kolega Stanisław.  

 

Radny Stanisław Cisłowski 

- Chciałem zapytać o tą drogę, która jest projektowana u nas ZRID-em, droga od drogi 

powiatowej kierunku lasu. Czy mamy już zgodę parku? Bo tam z tego co wiem były 

problemy. Dziękuję.  

 

Zastępca Burmistrza Włodzimierz Zaręba 

- Ja odpowiem może w ten sposób, że tam zgoda parku nie jest potrzebna. Szanowni Państwo, 

ZRiD działa na zasadzie, dla mnie to jest akt prawny, który jest zaraz po Konstytucji. 

Specustawa , więc my będziemy szli, bo ja byłem na spotkaniu i Pani Dyrektor, Wicedyrektor 

Świętokrzyskiego Parku, podkreśliła, że ona nie pozwoli, żeby ta droga zaistniała, bo są 

obawy parku, że przy tej drodze będą powstawać budowle. Ale ja powiedziałem, że naszym 

celem nie jest to, żeby tam powstawały budowle, to niech oni sobie swoim prawem po prostu 

zakażą tej budowy. Natomiast naszym celem jest budowanie drogi i rozwiązanie problemu 

zalewania niektórych mieszkańców Dębna wodą ze Świętokrzyskiego Parku Narodowego i 

powiedziałem, że dalej będziemy, tu projektant nic nie wyraził, żadnego takiego 

zaniepokojenia, będzie dalej procedowana ta sprawa. Ja powiem Państwu, że sięgnąłem nawet 

do orzecznictwa sądów naszych, powszechnych, i okazuje się, że jeżeli chodzi o ZRID, to 

nawet ZRID jest takiej rangi dokumentem, gdzie zezwala na przesunięcie zabytków, czy 

wejście w zabytek, więc to jest poważny akt prawny, który nie narusza Konstytucji, no bo by 

nigdy nie był uchwalony i by był zastrzeżony przez Trybunał Konstytucyjny. Dziękuję 

uprzejmie.  

 

 

 



Przewodniczący Rafał Piasecki 

- Dziękuję bardzo. Adam Sałata.  

 

Radny Adam Sałata 

- Dziękuję Panie Przewodniczący. Mam takie zapytanie, teraz roznosiłem tam nakazy i jest 

taka sprawa u mnie, że bobry zrobiły, zalały prawie dwa hektary łąk. Woda jest do kolan, 

prawie nie da się wejść na tą. Czy jest jakaś nadzieja? Jak im pomóc? Nie da się niczym 

dojechać. Co mają zrobić, no bo pytają się, no pomóżcie mówi. Jak nie da się, na jesień było 

chyba dwa, nie raczej na jesień dobrze. Nasza koparka gminna tam pojechała, ale Piotruś 

może powiedzieć, że dojechał kawałek, nie dało się, wycofał. No ale wtedy było tylko dwie te 

zapory, teraz już pięć stworzyły. Niesamowicie jest, hektar sześćdziesiąt, to jest całkowicie 

zalany jeden, nawet, nawet ara nie weźmie. Co z tym zrobić?  

 

Kierownik Marek Partyka 

- Szanowni Państwo, jeśli taka sytuacja wystąpiła, mieszkańcy się mogą ubiegać o 

odszkodowanie, ale muszą złożyć wniosek do Regionalnej Dyrekcji Ochrony Środowiska w 

tej sprawie. Jak będzie trzeba, to proszę tutaj przejść do pana Janusza Wieczorka i pomożemy.  

 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

- Szanowni Państwo, jeszcze się nie skończyła sesja. Ja bardzo proszę jeszcze o cierpliwość i 

trochę koncentracji. Jest nam tutaj, to witamy go serdecznie, chociaż na sam koniec, 

pracownik Referatu Gospodarki i Ochrony Środowiska, pan Michał Jasiak, który prosił mnie 

też, że chce zabrać w sprawach różnych głos, więc ja wiem, panie Michale, tutaj jest wolne 

miejsce, można tak szybciutko, czy byle do mikrofonu. Więc oddajemy tutaj głos panu 

Michałowi. Bardzo proszę.  

 

Inspektor Michał Jasiak 

- Dzień dobry państwu. Ja, jeżeli mógłbym, jeżeli pan burmistrz pozwoli i pan 

przewodniczący, chciałbym uzupełnić troszkę informacji odnośnie wczorajszego spotkania z 

panem prezesem firmy FartBis i odnieść się do tego nieszczęsnego kontenera na popiół, który 

jest w miejscowości Rudki. Muszę to przyznać i bijemy się w piersi jako pracownicy referatu, 

ja jako osoba, która sporządza specyfikacje i zapisy umowy, nie mieliśmy w poprzedniej 

umowie w 2022 roku takich zapisów, którymi moglibyśmy karać po prostu firmę za brak 

wywozu terminowego i za brak realizacji usługi, bo to raczej tak to wyglądało niż 

nieterminowe wykonywanie. Natomiast w umowie, która obowiązuje obecnie, takie kary 

umowne są, daliśmy termin na wywóz tego kontenera. I myślę, że w tym roku dobrze to 

wszystko rokuje, ponieważ pierwsze zgłoszenie wykonanie było przez firmę zaraz na drugi 

dzień. Wczoraj, akurat się tak złożyło, że wczoraj dawaliśmy zgłoszenie kolejne i to 

zgłoszenie akurat było zrealizowane od razu, w ten sam dzień. Pan prezes, pan 

przewodniczący i pan burmistrz potwierdzą, że pan prezes przyznał się do tego, że firma 

miała problem z dostępnością samochodu, który miałby to wywozić, ponieważ firma raczej 

dysponuje tak zwanym dużym hakowcem na większe kontenery niż kontener KP7. Teraz 

mamy zobowiązanie prezesa, że takie auto jest i instalacja, która to będzie odbierać, że nie 

będzie problemu z wywozem tego PPO. Muszę się też odnieść do tego, że firma odpowiada 

za wywóz kontenera na popiół dopiero po naszym zgłoszeniu, więc my zgłaszamy, 

decydujemy o tym, kiedy ten kontener może jechać i tutaj niestety pan burmistrz też 

wspomniał o tym gorącym popiele i niestety tutaj musimy być bardzo przezorni, ponieważ w 

2020 roku wystąpiła taka sytuacja, że ten gorący popił ciepły, gorący, pojechał na 

składowisko, musiał zostać zapakowany jeszcze raz do pojemnika, transportujący ten 

kontener dostał karę umowną wynikającą z umowy. Natomiast teraz większość instalacji ma 



takie zapisy w umowie, że jeżeli przyjedzie, czy to ciepły, czy gorący popiół, przez miesiąc 

nie będzie wjazdu za bramę instalacji, więc może to być problem. Jeżeli chodzi o to, niestety 

będziemy bardzo przezorni, żeby to jednak przy zgłoszeniu, bo przeważnie jest tak, że 

pracownik, który pracuje tam na miejscu na Rudkach daje nam sygnał, my odczekujemy 

powiedzmy 2-3 dni, żeby ten kontener zgłosić, jedziemy go sprawdzić, ponieważ może być 

taka sytuacja, że no my sprawdzimy tego, to jest wszystko zimne, natomiast ktoś przyjdzie i 

po prostu dorzuci, dorzuci tego gorącego popiołu. Więc tutaj raczej, gdyby się trafiła taka 

sytuacja, że troszkę tych worków jest obok, to proszę się tutaj nie martwić, myślę, że kwestia 

tego, że po prostu ten pojemnik jedzie dwie, trzy godziny do instalacji, no firma korzysta z 

instalacji w Staszowie, więc myślę, że to maksymalnie 2 godziny i ten kontener wraca. 

Korzystając jeszcze z okazji, że mam, więc reasumując, myślę, że w tym roku nie będzie 

problemu z tym kontenerem na popiół, natomiast pojawiał się inny problem. 22 stycznia 

dostałem informację z instalacji w Promniku, że przy odbiorze odpadów z budynków 

wielolokalowych, czyli ze wspólnot mieszkaniowych w Rudkach, pracownik, który odbierał 

te odpady, zwrócił uwagę, że bardzo duża zawartość popiołu jest w tych pojemnikach ze 

wspólnot mieszkaniowych. Jest zastrzeżenie, że jeżeli drugi transport taki przyjedzie, 

możemy mieć też, samochód po prostu będzie odesłany. Natomiast my za ten transport 

będziemy po prostu płacić większą stawkę za to, że te odpady, pomimo że są to odpady 

zmieszane, które mogą być zanieczyszczone popiełem, więc to jest około 200-190 złotych 

więcej za za akurat ten odbiór. Więc tutaj pojawia się problem, że tak powiem, w 

anonimowości tego, że każdy może wrzucić do pojemnika, co tylko mu się podoba, więc od 

razu zareagowaliśmy na to, na drugi dzień wysłaliśmy pisma do Zarządców Wspólnot 

Mieszkaniowych z informacją, że będziemy przeprowadzać kontrolę. W wyniku tej kontroli, 

jeżeli stwierdzimy, że raz, że jest nieprawidłowa selektywna zbiórka, nie wiem, brakuje 

pojemników, nie ma odpowiedniej ilości pojemników na selektywną zbiórkę lub pojawia się 

ten popiół albo też, co się zdarza odpady remontowo-budowlane, będziemy wszczynać 

postępowania w sprawie określenia wyższej stawki za opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi. U nas na podstawie uchwały jest to stawka dwukrotna, więc wspólnoty 

mieszkaniowe mają stawkę przy jednej osobie za miesiąc, to jest 14,10 zł, ponieważ nie mogą 

korzystać ze zwolnienia z tytułu korzystania z kompostowników. Więc to jest opłata 

podwójna, czyli 28, 20zł. Chciałbym też zasygnalizować, że problem z odbiorem popiołu nie 

jest tylko we wspólnotach i w budynkach wielolokalowych. W środę dostaliśmy też sygnał i 

dostaliśmy potwierdzenie na maila ze zdjęciami, z filmikami, że mieszkańcy w worki 

wrzucają gorący popiół, pracownicy zwrócili uwagę, że ten worek po prostu się stopił, tego 

nie zabierają, ale sygnalizują nam takie zachowania mieszkańców, więc tutaj nie tylko 

powiedzmy, że mieszkańcy budynków wielolokalowych, mają coś za uszami, niestety też tak 

to wygląda. Oprócz tego, że tak, jeżeli jeszcze coś mogę zasygnalizować, to bardzo dziwne 

rzeczy też trafiają się w pojemnikach na odpady zmieszane, części samochodowe, plastikowe, 

zderzaki i różne inne dziwne odpady remontowo-budowlane. I tu też może kiedyś pojawić się 

problem, że instalacja w Promniku, do której wywozimy te odpady, może powiedzieć nie, 

koniec i może nam, że tak powiem, odesłać transport i wtedy zostajemy z problemem tego, 

gdzie to po prostu zawieźć.  

 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

- Bardzo dziękujemy, myślę, że to informacje bardzo cenne. Tutaj się to wszystko w miarę tak 

zaczyna porządkować, a jeszcze też chcę nadmienić, Prezes mówił, że w tej chwili każdy 

samochód posiada kamerę z przodu, z tyłu, więc jeżeli takie nieczystości będą trafiały, które 

nie są tymi, które powinny trafić, czyli tak jak tu plastiki czy jakieś inne budowlane rzeczy, 

bardzo szybko mogą to zweryfikować i może trafić z powrotem, te śmieci odebrane z 

powrotem do punktu, gdzie były zabrane. Więc tak, mogą być pod płotem z powrotem i 



wysypane. To tyle jeżeli chodzi o śmieci czy jeszcze jakieś zgłoszenia radnych co do. Pan 

burmistrz jeszcze prosił o głos bardzo proszę bo jeszcze na końcu też chciałbym tutaj.  

 

 

Zastępca Burmistrza Włodzimierz Zaręba 

- Szanowni Państwo ja apeluję do mieszkańców do wszystkich mieszkańców którzy posiadają 

zbiorniki bezodpływowe lub też przydomowe oczyszczanie ścieków. Prawo się zmieniło w 

ubiegłym roku a od stycznia teraz już gmina musi wykonywać sprawozdania, roczne w 

następnym roku, co się dzieje ze ściekami ze zbiorników bezodpływowych. Tyle, ile wody 

jest zużyte w budynkach, tyle musi być ścieków i będziemy z tego surowo rozliczani. 

Przeprowadziliśmy do tego czasu już szkolenie z firmami, które dokonują takiego wywozu. 

Oni wiedzą, że załóżmy na oczyszczanie, nową oczyszczalnię w Starej Słupi, nie będą mieli 

prawa wjazdu, jeżeli nie będzie podpisana umowa. Te ścieki najpierw muszą wpisać tam, 

gdzie zrzucają te ścieki, po prostu taką kartkę, jest to załącznik do rozporządzenia z 2003 

roku, gdzie jest numer umowy i adres, od kogo te ścieki zostały przywiezione. Więc mamy na 

to jakiś czas. Starajmy się nie odkładać tego tematu na ostatni moment. To jest wykonanie czy 

rezultat tego, że Komisja Europejska skierowała przeciwko Polsce do TSUE sprawę 

nieprzestrzegania dyrektywy ściekowej. Ja Państwu tylko tak przypomnę historycznie, bo to 

już jest historia. Ta dyrektywa ściekowa jest z 1991 roku. Myśmy do Unii Europejskiej 

wchodzili w 2004 roku, natomiast ówczesny rząd podpisał tą dyrektywę czy przyjął tą 

dyrektywę w 2003 roku. I być może wtedy trzeba było się zastanowić, czy nie za mało jest 

środków finansowych na to, żeby wspomóc kanalizację mniejszych miejscowościach, a 

szczególnie jeżeli chodzi o środowisko wiejskie, takie jak nasze tutaj, jeżeli chodzi o tereny 

chronione. No bo powiem Państwu jedno, my mamy dwie aglomeracje i jeżeli chodzi o 

aglomeracje, to my jesteśmy te aglomeracje po prostu w stanie skanalizować. Już w 

krajowym planie, jeżeli chodzi o gospodarkę ściekową, w KPOŚK-u popularnym, nie mamy 

żadnych planów finansowych, bo jeżeli zrealizujemy kanalizację Jeziorko - Dębno i tą 

oczyszczalnię w Mirocicach, to wszystkie miejscowości, które wchodzą w skład dwóch 

aglomeracji, Rudki i Nowa Słupia, już są zamknięte. Pozostałe wszystkie miejscowości są 

poza aglomeracją, więc musimy teraz szukać środków nie w Funduszach Europejskich dla 

Świętokrzyskiego, tylko założymy w tym KPO, Tam są odpowiednie środki, będziemy je 

szukać, ale tutaj musi nam ktoś na razie te środki przybliżyć, dlatego bardzo mocno apeluję 

szanowni Państwo, najpierw ewidencja, później, bo to uciążliwość jest również dla tych, 

którzy zajmują się na co dzień tą działalnością, bo oni nie będą mogli do Państwa przyjechać 

po te ścieki. Jeżeli zdarzy się taka sytuacja, że nie będą w stanie obsłużyć całości 

mieszkańców, my mamy kilka tych firm, to nie są tylko nasze firmy, zresztą w ogłoszeniu, 

które pan burmistrz polecił wczoraj opublikować na stronie naszej, jest zestawienie tych firm. 

Kupiliśmy program, za ten program miesięcznie płacimy ponad 200 zł, gdzie każdy 

mieszkaniec swobodnie może w tej aplikacji wykonać tę czynność, czyli wpisać w ten 

zbiornik jego pojemność itd. w uchwale Rady Miejskiej są określone częstotliwości wywozu 

tych ścieków i my jako urząd mamy obowiązek, szanowni państwo, to nie jest żadna 

przyjemność kontrolować kogoś, ale mamy obowiązek co dwa lata przeprowadzić kontrolę 

każdego gospodarstwa, które ma albo zbiornik bezodpływowy, albo przydomową 

oczyszczalnie. Dlaczego przydomową oczyszczanie? Dlatego, że zmieniła się klasyfikacja. 

Osad jest również klasyfikowany jako ściek. Więc tutaj bardzo bym prosił o zrozumienie tego 

tematu. Apeluję wręcz, bo będziemy się nawzajem karać i będziemy podwójne te kary płacić. 

Szanowni Państwo, 365 milionów metrów sześciennych ścieków z całej Polski jest 

wtłaczanych w ziemię. Nie ma ewidencji na te ścieki. To jest ogromna ilość, jest skażona 

ziemia. Druga sprawa, jeżeli chodzi o kary, burmistrz czy urząd gminy będzie również z 

budżetu płacił kary, jeżeli my nie będziemy wiarygodnych sprawozdań wysyłać, tylko 



będziemy ewentualnie kłamać w sprawozdaniach, żeby po prostu ochronić w jakiś sposób 

mieszkańców. Będzie za to karany. No i obowiązek jest taki, że my również mamy co dwa 

lata, kontrolować każdego mieszkańca posiadającego zbiornik bezodpływowy, czy 

przydomową oczyszczalnię ścieków i również, jeżeli nie będzie przestrzegał, nie zbilansuje 

wody ze ściekami, to w takiej sytuacji również karać. I Unia Europejska szykuje nam przez 

TSUE kary, bo takie kary już były w innych państwach europejskich, za nieprzestrzeganie 

dyrektywy ściekowej w wysokości, szanowni państwo, 6 miliardów złotych, na razie jest to 

naliczone. Więc my musimy, zakłada się, ta ustawa nowa, czy zmieniona ustawa prawo 

wodne i o utrzymaniu porządku, bo te dwie generalnie ustawy i tam inne jeszcze były 

zmieniane, ale te nas dotyczą tego problemu, zbiorników bezodpływowych, czy ścieków 

generalnie, po prostu zmiana tych przepisów mówi wyraźnie, że my efekt końcowy mamy 

uzyskać do 2027 roku. Więc zobaczcie Państwo, dyrektywa ściekowa z 1991 roku miała w 

Polsce zafunkcjonować, że uregulujemy kwestię ścieków do końca, do grudnia 2015 roku, 

mamy rok 2023 i dalej jesteśmy daleko. Będziemy szkolenie robić i zapraszam serdecznie 

wszystkich sołtysów, nie tylko ci, którzy... Jeżeli ktoś ma kanalizację, to niech się czuje 

szczęściarzem, dlatego że dzisiaj kanalizacja to będzie naprawdę wielkie dobro, dlatego że ja 

podejrzewam, że i cena wywozu tych zbiorników bezodpływowych, opróżniania tych 

zbiorników, będzie większa i kłopot będzie większy. Dlatego, proszę Państwa, apeluję też do 

mieszkańców, którzy robią jakieś sztuczne problemy, jeżeli chodzi o budowanie przyłączy 

kanalizacyjnych. My mamy całą procedurę administracyjną już przygotowaną. Decyzja 

administracyjna wydana przez burmistrza na wykonanie przyłącza tam, gdzie kanalizacja jest, 

bo nie może być tam, gdzie jest kanalizacja, budowana nawet przydomowa oczyszczalnia 

ściegów. Więc decyzja administracyjna i jeżeli właściciel nieruchomości nie wykona tej 

decyzji, to gmina jest zobowiązana zrobić wykonanie zastępcze i obciążyć kosztami tego 

właściciela nieruchomości. Sprawa jest o tyle poważna, że ustawa idzie, jeżeli chodzi o kary, 

na ostro i nie chcielibyśmy, żeby mieszkańcy, bo przecież na tę karę, jeżeli zostanie nałożona 

za nieprzestrzeganie dyrektywy ściekowej, to nie zapłaci rząd, tylko zapłaci każdy samorząd, 

bo na pewno rząd po prostu wciągnie to do budżetu, no a w rzeczywistości zapłaci każdy 

mieszkaniec, więc jeszcze jak my byśmy wkroczyli ze swoimi karami, to będzie takie 

podwójne karanie. Ja myślę, że 10 marca, tu o 14, jak się spotkamy z sołtysami wszystkiech 

miejscowości, dlaczego ze wszystkimi? Otóż dlatego, że tam gdzie jest kanalizacja, tam musi 

być, Szanowni Państwo, 98% przyłączeń, a 2% również, jeżeli ktoś ma zbiornik, bo nie może 

się przyłączyć, bo jest daleko, nie stać go, to również ten zbiornik musi podlegać ewidencji i 

przestrzeganiu tych przepisów, co wszystkie zbiorniki bezodpływowe. Dziękuję uprzejmie.  

 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

- Dziękuję bardzo. Ja tylko bardzo mam taką prośbę, jeżeli będzie ustalona godzina tego 

spotkania, to bardzo proszę o informację, bo chciałbym wziąć oczywiście też udział w tym. 

Dobrze, jeszcze, bo, momencik, bo jeszcze sołtysi, nie, koniec, jeszcze są ważne sprawy. 

Jeszcze sołtysi chcą zabrać głos i ja jeszcze mam też komunikaty, więc bardzo proszę o 

jeszcze cierpliwość. Bardzo proszę, sołtys z Sosnówki.  

 

Sołtys Jerzy Sitek 

- Dziękuję, dziękuję panie przewodniczący za udzielenie mi głosu. Najpierw chciałbym 

podziękować pani sekretarz gminy Agnieszce Lewandowskiej i panu Krzysztofowi 

Wójcikowi za opracowanie protokołów przekazania z zakupionych rzeczy dla OSP 

Sosnówka. To jest pierwsza sprawa. Następna sprawa, chciałem zapytać pana burmistrza, Był 

pan rok temu, spotkaliśmy się razem, pan burmistrz, wiceburmistrz, pan Marek w Sosnówce, 

chodziło o wykopanie tego rowu od posesji 48 do 52. Wiadomo już, że tam przeszkadzało 

wykopanie tego rowu, ten gaz, że jest nitka położona. Nitka jest położona na poboczu, 40-50 



cm przy asfalcie. Ludzie się godzą, żebyśmy mogli nawet ten rów przesunąć o metr od 

pobocza, bo ludzie i tak sobie postawi samochód, nie będzie problemu. I miał być 

opracowany jakiś projekt na przeprojektowanie tego odcinka, żeby wodę odprowadzić. O co 

chodzi dalej? Ludzie, tam piękny domek teraz powstał. Pyta mnie Sołtysie , w którym miejscu 

będzie ten rów kopany? Jest wysypany, utwardzony, a następny zwozi towar. No mówię, nie 

mogę odpowiedzi, ponieważ rów nie jest wykopany. Proponowałbym, że prostym, tak po 

chłopsku, metr odjechać, wykopać ten rów na końcu wsi 52, przepuścić rurą na prawą stronę. 

Będzie tam spadek nawet z tego. Pan się może śmieje, rozumiem. Zgodnie, pan zgodnie, ale 

też musimy popatrzeć, tak jakby to było jak najszybciej to zrobić. Następny też, zwozi towar, 

no będzie się, i będzie problem cały czas, no, no. Następna sprawa, to chciałem zapytać 

odnośnie tej kanalizacji, bo tak się mówi na temat kanalizacji, powstają domki dalej w tej 

Sosnówce - Cegielni i o ten projekt, żeby był to kontynuowane jakoś lepiej możliwie, żeby 

ludzi dołączyć, żeby nie prosili, a jeżeli chodzi o te zbiorniki przydomowe, Pani, Mergalska, 

Ania mieszka tak samo. Czy nie można było, proszę poczekać chwilę, jak listy porobiłem, w 

2005 roku na całe Osiedle Górne, chociaż dwa razy w roku, jak to przekazuje, można 

wywieźć, to i tak nie zda to sprawy. Tam jest tak teren podmokły, że ta woda i tak wejdzie, i 

tak wejdzie do tych zbiorników. A jeżeli ktoś pobiera 80 metrów sześciennych wody rocznie, 

to wiadomo, że będzie 160 metrów sześciennych. Za dwa razy, jeżeli wywiezie z tego 

zbiornika, i tak się będzie wylewało, i tak. I co on, dany właściciel ma zrobić z tą wodą? To 

samo, Cegielnia czy Sosnowka - Łąki?  

 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

- Szczegóły techniczne, bardzo proszę, Sołtysie już tak z kierownikiem poza sesją, ponieważ 

długo już trwa dzisiejsza sesja, a jeszcze chcielibyśmy tutaj kilka ważnych spraw omówić, 

więc bardzo proszę, tak treściwie i do setna.  

 

Sołtys Jerzy Sitek 

- Także, no to są te najważniejsze sprawy, które chciałem, poruszyłem.  

 

Burmistrz Andrzej Gąsior 

- Dziękuję Panie Przewodniczący. Słuchajcie Państwo, byliśmy faktycznie tak jak Pan Sołtys 

mówi na spotkaniu. Ja się nie podejmę takiego zadania z tego powodu, że nawet przeniesienie 

tej wody na drugą stronę to jest pozwolenie wodno-prawne z projektem. To jest po prostu, ja 

nie mogę przerzucić wody, bo nawet mieszkańcy tam nie wyrażali zgody. Część 

mieszkańców, która mieszka tam dalej, mówiła, że one nie wyrażają zgody, bo będzie to 

problem po prostu zalewania z tej drugiej strony. Więc ja nie podejmuję się tego, tym 

bardziej, że byłoby to wykopanie najprawdopodobniej na prywatnym terenie. Więc nawet jak 

mieszkańcy by się tu zgodzili, no to tą wodę po prostu trzeba było odprowadzić na drugą 

stronę, a tam trzeba mieć pozwolenie wodno-prawne. Ja, my jako gmina nie możemy, 

szanowni państwo, ja to uczulam, nie możemy postępować po partyzancku. No nie możemy 

uprawiać partyzantki. Jeżeli gmina coś robi, musi to wykonać zgodnie z prawem. Panie 

Sołtysie, każdy się zgodzi, dobra. Jest sześć działek, wszyscy się zgodzą. Mieszkaniec, który 

nie jest mieszkańcem tego terenu zgłosi problem i zaskarży nas. Ja za to odpowiadam 

osobiście. Nie wezwie prokuratura pana Sołtysa, tylko mnie. Więc ja muszę zrobić to 

wszystko zgodnie z literą prawa. Jeśli chodzi o kanalizację, faktycznie nie jest wykonana 

kanalizacja paru miejsc takich, jeżeli chodzi o Sosnówkę, ale wiąże się to z tym, że po prostu 

musimy mieć pieniądze na wykonanie projektów. Są to rzeczy zastane, które myśmy tu zastali 

i są takie po prostu nawet miejscowości, gdzie kanalizacja przebiega, ale parę miejsc jest 

niewykonanych. Będziemy starali się szukać pieniędzy, żeby te kanalizacje wykonać. W tej 

chwili tych pieniędzy nie mamy, a ja przypominam i to państwo radni na pewno wiedzą, że 



my wykonujemy ogromną ilość kanalizacji, ogromną. To jest na taką skalę, że nigdy w 

historii gminy tak nie było wykonywanych, więc my musimy ostrożnie postępować z 

finansami, bo nie możemy tego zrobić wszędzie za jednym zamachem. Są wykonywane 

kanalizacje. Nie jesteśmy w stanie, fizycznie byśmy w stanie nie byli tego udźwignąć po 

prostu i chcemy skończyć te projekty, które teraz robimy. One już są na ukończeniu i schodzą 

nam pomału. Oddaliśmy Cząstków, Pokrzywiankę, teraz oddajemy Starą Słupię, za chwilę 

będziemy włączać. Była tutaj dyskusja jest wykonywana kanalizacja Jeziorka, Dębna, części 

Mirocic i Bartoszowi, więc naprawdę jest to w tej chwili taki poziom, że natomiast pomału 

będziemy myśleli o tych oczywiście miejscach, bo nam też zależy na tym, to co pan 

wiceburmistrz powiedział, że my chcemy mieszkańcom pomóż, żeby kanalizacja jest 

najtańszym w tej chwili, najtańszym usuwaniem nieczystości i my chcemy, żeby w całej 

naszej gminie była kanalizacja, nawet w tych miejscowościach, które w planach nie są w tej 

chwili ujęte, czyli nawet Włochy, Skały. Też chcielibyśmy, też jakieś pomału myśleć o jakimś 

projekcie. Myślimy, szukamy rozwiązania, jeżeli chodzi o finansowanie. Nie chciałbym się 

wypowiadać za daleko, no bo jeszcze nie mamy tych szczegółów dotyczących finansowania. 

Ale musimy znaleźć środki. Sami nie jesteśmy w stanie za własne środki finansowe wykonać 

kanalizacji. Przy obecnych cenach. Musimy zdobyć dofinansowanie. No to tak, że tak to 

wygląda. I dlatego prosimy mieszkańców o cierpliwość. My oczywiście staramy się, ale musi 

być to, musimy mieć możliwości.  

 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

- Bardzo dziękuję. Teraz tak, panie burmistrzu, szanowni państwo, dostałem zaproszenia na 

targi rolnicze Agrotech Las Expo. Są dla sołtysów i dla radnych tutaj do odbioru. Teraz jedno 

takie krótkie pytanie, panie burmistrzu, czy autobus, tak jak zawsze jeździł, czy będzie jechał 

na te targi i czy będzie możliwość skorzystania z tego darmowego dowozu na targi?  

 

Burmistrz Andrzej Gąsior 

- Musimy wiedzieć, jaka jest to ilość, kto jest i tak dalej. Po prostu, no nie mamy takiej 

wiedzy. Może wystarczyć bus. No są takie rzeczy, że czasami ktoś nam zgłasza autobus, a 

nagle okazuje się, że jest osiem osób. Bez sensu jechać autobusem, można jechać busem. 

Musimy wiedzieć, kto będzie chciał jechać i kiedy i tak dalej.  

 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

- Ja myślę, że sołtysi się postarają o to, że ja tam... data jest 17.19, więc to będzie też i przy 

podatku. Na pewno, jeżeli będą chętni, to... Wiem, że wcześniej to się cieszyło bardzo dużym 

takim... zainteresowaniem i ludzie chcieli jeździć, nawet dopytywali się. To jest jedna sprawa. 

Szanowni Państwo, już kończymy. Ostatnia sprawa i już zamykam sesję. Szanowni, zwracam 

się tutaj w tej chwili do radnych męskiej płci. Jesteśmy w niedzielę współorganizatorami, nie 

będę już tego, dlaczego i jak współorganizatorami Dnia Kobiet. Więc bardzo proszę o to, że 

jeżeli ktoś będzie z radnych mógł być, to bardzo proszę o obecność w niedzielę o godzinie 18 

z szacunku dla pań radnych, dla pań, które pracują w urzędzie, dla pań, które mieszkają na 

terenie naszej gminy. Będzie to się odbywało w Domu Kultury o godzinie osiemnastej, jak 

podkreślam Rada jest również współorganizatorem tego spotkania, a w ślad za tym już 

drogim paniom radnym z okazji Dnia Kobiet, pracownikom i mieszkankom naszej gminy, w 

imieniu swoim, jak i wszystkich radnych, sołtyskom oczywiście też, sołtyskom, które są 

radnymi też. Najlepsze życzenia z okazji Dnia Kobiet. Wszystkiego dobrego. Jak kwiaty 

rozwijają się na wiosnę, żebyście tak wyglądały przez całe swoje życie. Wszystkiego dobrego 

z okazji Dnia Kobiet. 

 

 



Przewodniczący Rady Miejskiej 

w Nowej Słupi 

 

 

Rafał Piasecki 

11. Zamknięcie obrad. 

 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

Myślę, że przejdziemy już do punktu 11. Zamykam 72 długą sesję Rady Miejskiej.  

 

  

Protokołował 

 

 

Daniel Binkowski 


